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گروه خبر//مدیرکل امور مالیاتی اســتان هرمزگان از اتصال دستگاه های کارتخوان بانکی و یا درگاه های 
پرداخت الکترونیک به پرونده های مالیاتی با همکاری بانک مرکزی خبر داد.

به گزارش خبرنگار دریا؛ شــاکر رضا مریدی با بیان اینکه سازمان امور مالیاتی کشور با همکاری بانک مرکزی در حال 
ساماندهی و تعیین تکلیف دستگاههای کارتخوان بانکی و درگاه های پرداخت الکترونیکی و اتصال آنها به پرونده مالیاتی 
است، خاطرنشان کرد: کلیه اشخاص دارای ابزار پرداخت های بانکی می توانند با ورود به درگاه ملی خدمات الکترونیک 
مالیاتی به نشانی my.tax.gov.ir فهرست تمامی دستگاه های کارتخوان بانکی و یا درگاه های پرداخت الکترونیکی 

خود را مشاهده نموده و نسبت به الصاق آنها به پرونده های مالیاتی قبلی و یا تشکیل پرونده مالیاتی جدید اقدام نمایند. وی 
تاکید کرد: تمامی دستگاه های کارتخوان بانکی و یا درگاه های پرداخت الکترونیکی که متناظر با پرونده مالیاتی نباشند، 
غیرفعال خواهند شد. مدیرکل امور مالیاتی استان هرمزگان تصریح کرد: بر این اساس، ضرورت دارد مودیان محترم مالیاتی 
با ورود به درگاه ملی خدمات الکترونیک سازمان امور مالیاتی کشور به نشانی فوق، بخش پایانه های فروش، اطلاعات 
مذکور را مشــاهده نموده و نسبت به الصاق دستگاه های کارتخوان بانکی و یا درگاه های پرداخت الکترونیکی خود به 

پرونده های موجود یا ایجاد پرونده جدید و یا درخواست غیر فعال سازی دستگاه های مطروحه اقدام نمایند.
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معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان:
دانش آموزان با علائم خفیف کرونایی 

به مدرسه نروند

روستاییان تاوان اجرای طرح های 
8غیرکارشناسی را می دهند

رهبر انقلاب اسلامی در دیدار جمعی از 
مردم قم خطاب به دولت تأکید کردند

لزوم عمل به وعده ها و ایجاد 
سازوکار استفاده از نظرات
 و مشارکت های مردمی
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قانونی که سفر را برای مردم گرا ن تر 
8می کند

تمامی دستگاه های کارتخوان بانکی و یا درگاه های پرداخت الکترونیکی که متناظر با پرونده مالیاتی نباشند، غیرفعال خواهند شد

مدیرکل امور مالیاتی هرمزگان  خبر داد

  دستگاه های کارتخوان بانکی
 به پرونده مالیاتی متصل می شوند

صفحه 6 را بخوانید
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افزایش تعرفه برق هرمزگان با آغاز زمستان

جابجایی یک میلیون نفر مسافر از بنادر شهیدحقانی و هرمز

رهبر انقلاب اسلامی در دیدار جمعی از مردم قم خطاب به دولت تأکید کردند

لزوم عمل به وعده ها و ایجاد سازوکار استفاده از نظرات و مشارکت های مردمی
گــروه خبر // رهبــر معظم انقاب اســامی صبح 
دیروزدر دیدار تصویری با جمعی از قشرهای مختلف 
مردم قم، قیــام تاریخی ۱۹ دی ۱۳۵۶ قم را نشــان 
دهنده »عمق اعتقاد دینــی« و »غیرت دینی همراه 
با عقانیت« خواندند و با اشاره به کینه عمیق امریکا 
به نظام برخاسته از اعتقادات ملت ایران گفتند: باید 
با درک وظیفه کنونی، با امیــد و وحدت و قدرت به 
سمت چشم انداز روشــنِ آینده حرکت کنیم که در 
این مسیر مســئولان نیز باید با تقویت و تکمیل ابعاد 
 مردمی، تاش های مشهود خود را برای حل مشکات 

گسترش دهند.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبری؛رهبر 
انقــلاب حادثــه ۱۹ دی ۱۳۵۶ را منشــأ ایجاد حرکتی 
سلسله وار در شهرهای مختلف و در نهایت پیروزی انقلاب 
خواندنــد و افزودند: اینگونه حــوادث که مضامین قوی و 
پیام های بزرگی برای نســل های آینده دارند، نباید در غبار 
فراموشی، کمرنگ شوند.ایشــان افزودند: حادثه ۱۹دی و 
دنباله های سیاسی- اجتماعی آن، نشان دهنده عمق اعتقادات 
دینی مردم بود زیرا اگر امام به عنوان یک مرجع تقلید و عالمِ 
دینی در مرکزیت آن نبود، هیچ شــخص و جریان دیگری 
نمی توانست ملت را شهر به شهر به خروش و قیام وادارد.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشــاره بــه محوریت علمای 
دینی شجاع و سیاست شناس در اغلب حوادث تاریخی و 
اجتماعیِ ۱۵۰ سال اخیر ایران از جمله قضیه تنباکو، نهضت 
مشــروطه، حادثه گوهرشاد، قیام ۳۰ تیر و قیام ۱۵ خرداد 
گفتند: عناصر با نفوذ ممکن است شــماری از مردم را به 
حرکت درآورند اما به موج درآوردن اقیانوس عظیم ملت 
در مقابل اســتعمار و اســتکبار و دنباله های آنها، فقط کار 
عالمِ و مرجع دینی است و از همین جا می توان راز دشمنی 
عمیق مستکبران را با دین، علمای دینی، علمای سیاسی، فقه 

سیاسی و اسلام سیاسی درک کرد.
ایشان با اشاره به کسانی که شعار »مرگ بر امریکا« را علت 
خصومت همیشگی استکبار با جمهوری اسلامی می دانند، 
افزودند: امریکا از بنُ دندان با نظام اســلامی دشمن است 
زیرا این نظام را برخاســته از دین و مظهر اعتقادات دینی 

ملت می داند.
حضرت آیــت الله خامنه ای، غیرت دینی را از دیگر عوامل 
قیام ۱۹ دی برشمردند و گفتند: برخی تلاش و تبلیغ می کنند 
که غیرت دینی را »بی منطقی و خشونت« بنامند اما حقیقت 
این اســت که غیرت دینی همراه با عقلانیت و برخاسته از 
بصیرت است و بصیرت نیز شعبه و مظهری از عقلانیت است 
ضمن اینکه در عمل نیز در اغلــب موارد، غیرت دینی با 

عقلانیت همراه بوده است.
ایشان امام خمینی)رض( را مظهر کامل غیرت دینیِ همراه 
با عقلانیت و خردمندی دانستند و افزودند: شاگرد شایسته 
امام، آیت الله مصباح نیز، هم در غیرت دینی در اوج بود و هم 

در عقلانیت یک فیلسوف به معنی واقعی کلمه بود.
رهبر انقلاب تصمیم رژیم طاغوت برای چاپ مقاله موهن 
درباره امــام در یکی از روزنامه ها را تصمیمی براســاس 
محاسبه و نقشــه خواندند و گفتند: طاغوت با درک نفوذ 
روزافزون امام در مردم، می خواست جایگاهِ انگیزه بخش و 
انرژی بخش ایشان را تنزّل دهد و مرکزیت نهضت را از بین 
ببرد و اگر مشــت محکم مردم قم در ۱۹ دی ۵۶ به سینه 

طاغوت نمی خورد، این حرکت را در شــکل های مختلف 
ادامه می داد. رهبر انقلاب با اشاره به پشت گرمی طاغوت به 
حمایت واشنگتن و سخنان کارتر رئیس جمهورِ وقتِ امریکا 
در ۱۰ دی ۵۶ در تهران افزودند: کارتر براساس محاسبات 
غلط امریکایی ها که همچنان ادامــه دارد، ایرانِ پهلوی را 
»جزیره ثبات« نامید اما قیام مردم قم و سلسله قیام های بعد 
از آن، به گونه ای نقشه محاسباتی رژیم و امریکا را بر هم زد 
که کارتر مجبور شد سال ۵۷، ژنرالی به نام هایزر را به ایران 
بفرستد تا با کشتار، کودتا یا هر روش دیگر، نهضت اسلامی 

ملت ایران را سرکوب کند که به فضل الهی ناکام ماند.
حضرت آیت الله خامنه ای به شهادت رساندن سردار سلیمانی 
را نمونه دیگری از اســتمرار محاسبات غلط امریکایی  ها 
دانســتند و افزودند: تروریستها می خواستند حاج قاسم را 
به عنوان نماد حرکت عظیمی که نماینده اش بود از بین ببرند 
اما حرکت عظیم و ابراز ارادت و محبت عمومی ملت ایران 
و مردم کشورهای دیگر در دومین سالگرد شهادت سردار، 
به عنوان یک حرکت عظیم ناشی از دست قدرت خداوند، 
نشــان داد که دستگاه محاسباتی امریکایی ها حقاً و انصافاً 

معیوب و خراب است.
رهبر انقلاب با اشاره به گذشــت ۴۳ سال از روزهای پر 
شــکوه پیروزی انقلاب و برپایی نظام مردم سالاری دینی، 
وظیفه یک ملتِ زنده را عبرت گرفتن از گذشته، شناخت 
وظایف کنونی، و تعیین چشــم انداز و گام های استوار برای 
حرکت پر قدرت به سمت آن چشم انداز دانستند و افزودند: 
این وظیفه دانی و آینده شناســی موجب کامیابی و پیروزی 
نهایی یعنی حیات طیبه ملت ایران و تأمین دین، دنیا و رفاه 

روحی و جسمی برای ملت خواهد شد.
ایشان با ابراز خرســندی از گسترش فکر و عمل جوانان 
مؤمن و حزب اللهی در سراسر کشور، گفتند: برخی اظهار 
نظرها و گزارش ها گویای حقیقت ملت نیســت و باطن و 
احساســات واقعی مردم را باید در مسائلی همچون تشییع 
شهید سلیمانی درک کرد.حضرت آیت الله خامنه ای در ادامه 
چند تذکر مهم خطاب به مردم و مسئولان برای حفظ نشاط 

و حرکت رو به پیشرفت انقلاب اسلامی بیان کردند.
ایشان »غیرت دینی« را عامل نجات کشور در بزنگاههای 
مختلف و تبدیل کردن تهدیدها به فرصت خواندند و افزودند: 
غیرت دینی را حفظ کنید زیرا این غیرت دینی مردم بود که 
کشــور را در دفاع مقدس -یعنی آن جنگ بین المللی که 
آمریکا، شــوروی، ناتو و ارتجاعِ آن روز برای به زانو در 

آوردن انقلاب به راه انداخته بودند- پیروز کرد.
رهبر انقلاب، تشییع تاریخی شهید سلیمانی را نمونه دیگری 
از فورانِ غیرتِ فرصت ســاز مردم دانستند و گفتند: در آن 
مراسم، ملت ایران بار دیگر وحدت و هویت دینی و انقلابی 
خود را عیان کرد و اگر آن پیکر مقدس به ســوریه، لبنان و 
پاکســتان نیز می رفت، همانند ایران و عراق مورد استقبال 

عظیم ملت های مسلمان قرار می گرفت.
ایشــان ۹ دی ۸۸ را مصداق دیگری از تجلّی غیرت دینی 
مردم خواندند و خاطرنشان کردند: در آن حادثه نیز غیرت 
دینی مردم آثار ســوء تهدیدها را از بیــن برد و آنها را به 
فرصت تبدیل کرد، بنابراین باید گویندگان، نویســندگان 
و صاحبان نفوذ تــلاش کنند تا غیرت دینی مردم محفوظ 
بماند.حضرت آیت  الله خامنه ای »حساسیت زدایی از اصول 
و مبانی انقلاب به وسیله تبلیغات وسیع در فضای مجازی و 

رسانه های بیگانه و برجسته سازی سخنان افراد کم مایه و پر 
ادعا« را از دیگر برنامه های دشمنان دانستند و گفتند: اصول 
انقلاب از جمله »شکل گیری حکومت و جامعه بر اساس 
هندسه دینی«، »استقلال« و»مبارزه با فساد و بی عدالتی« 
نباید تضعیف شوند.ایشان در همین زمینه افزودند: »تسلیم 
نشدن در برابر دشــمن مستکبر و زورگو« نیز جزو اصول 
انقلاب اســت و اینکه در مقطعی با دشمن مذاکره، صحبت 
و تعامل شود به معنای تســلیم شدن در مقابل آن نیست، 
همچنانکه تا کنون تســلیم نشده و از این پس نیز نخواهیم 
شــد.رهبر انقلاب، حساســیت زدایی از اصول انقلاب را 
بخشی از جنگ نرم وسیع و متنوع علیه ملت دانستند و با 
دعوت از اهل فکر و قلم و صاحبان فعالیت های اجتماعی 
و مجازی برای مقابله با این نقشــه، افزودند: این تصور که 
اصول انقلاب برای مردم و آینده سودمند نیست خلاف واقع 
و بی انصافی محض است.ایشان با تأکید بر اینکه پایبندی به 
اصول انقلاب از مهمترین ابزارهای پیشــرفت کشور است، 
خاطرنشــان کردند: در طول این ۴۳ سال هر جا پیشرفت 
و حرکت کرده ایم، محصول روحیه و مجاهدت افراد مؤمن 
و انقلابی بوده و هر جا کار زمین مانده، پای فرصت طلبی، 

فساد، اشرافی گری و نگاههای غیرانقلابی در میان است.
حضرت آیت الله خامنــه ای در تذکری دیگر، همگان را به 
»حفظ وحدت و انسجام ملی« فراخواندند و تأکید کردند: 
البته در خصوص بعضی که در مقابل انقلاب می ایســتند، 
انقلاب چاره ای جز ایستادگی ندارد اما نباید »اختلاف نظر 
و سلیقه« به جبهه گیری در مقابل یکدیگر، تضعیف امید و 

مخدوش شدن انسجام عمومی منجر شود.
ایشان با اشاره به تخصص برخی دشمنان انقلاب در سیاست 
»تفرقــه بینداز و حکومت کن« و تــلاش آنها برای ایجاد 
اختلافهای مذهبی و درگیر کردن شــیعه و سنیّ، افزودند: 
نباید اجازه داد این مســائل در کشــور اتفاق بیفتد و اوج 
بگیرد، همچنانکه قرن ها است شیعه و سنیّ در کشور در کنار 
یکدیگر و بدون درگیری و اختلاف زندگی کرده اند، بنابراین 
نباید برای اختلافها بهانه ای به وجود بیاید که خوشبختانه نیز 

به وجود نیامده است.
رهبر انقلاب اسلامی افزودند: حالا یک کسی حرف غلطی 

می زند و یک نفر هم احساس تکلیف می کند اما این مسائل 
را نباید ادامه داد و همه باید انسجام عمومی را حفظ کنند.

ایشــان، جمهوری اسلامی ایران را مظهر اسلام و حاکمیت 
امت اســلامی خواندند و با اشاره به اظهار علاقه و تعصب 
اهل سنت در کشورهای مختلف به جمهوری اسلامی، گفتند: 
مراســم های عظیم تجلیل از شهید سلیمانی در کشورهای 
اســلامی نمونه ای از این علاقه و تعصب و پشتیبانی امت 
اســلامی از جمهوری اسلامی از شرق آسیا تا غرب آفریقا 
است.حضرت آیت الله خامنه ای در توصیه بعدی با تأکید بر 
لزوم تقویت امید به آینده، گفتند: جوانِ امیدوار، بهتر کار و 
تــلاش و تحقیق می کند البته تقویت امید فقط با حرف زدن 
نیست و مسئولان باید با کار و تلاش خود که امروز بحمدالله 

به آن مشغول هستند، دل جوانان را از امید لبریز کنند.
ایشان با اشاره به مکتوم ماندن موفقیتهای جمهوری اسلامی 
در عرصه های گوناگــون، افزودند: با وجود مشــکلات 
اقتصادی و معیشــتی بخصوص بــرای طبقات ضعیف و 
مشکلاتی همچون مشــکلات بانکی و مالیاتی، جمهوری 
اسلامی دستاوردهای مهمی در بخش های مختلف داشته که 
باید برای مردم و کســانی که فقط با بیان مشکلات از این 

موفقیتها غافل هستند، بیان شود.
حضرت آیــت الله خامنه ای با تحســین گرایش مردمی و 
محســوس دولت، تقویت و تکمیل این حرکت را ضروری 
خواندند و افزودند: باید به وعده ها نیز در موعِد خود عمل 
کرد و اگر به هر دلیلی اجرای وعده ممکن نشــد، صریح و 

صادقانه برای مردم توضیح داد.
ایشــان ایجاد ســازوکاری برای اســتفاده از دیدگاهها و 
شیوه های پیشــنهادی صاحبنظران، متخصصان و مردم و 
بررسی چگونگی استفاده از مشــارکت های مردمی را در 
اقدامات دولت لازم دانســتند و به دولتمردان توصیه کردند 
از ظرفیت های مردمی برای نظارت عمومی بر مسائلی نظیر 

فساد و ویژه خواری نیز استفاده کنند.
رهبر انقلاب در پایان سخنانشان تأکید کردند: مسئولان با 
همه وجود برای مردم کار کنند و با نیت خالص، کار و تلاشِ 
محسوسِ فعلی را گسترش دهند تا خداوند این تلاش ها را 

هرچه بیشتر پرُ برکت گرداند.

گروه خبر //  فاطمه جراره رئیس شورا با حضور 
در مسجد صاحب الزمان )عج( محله پشت شهر 
در مجمع مردم این محله اظهار کرد: جلسات در 
مساجد در راستای بازدیدهایی که قبل از انجام 
می شده است و قرار هست از نزدیک صحبت ها 
و دغدغه های اهالی و  مردم را بشنویم و برای 
رفع مشکات و درخواست ها برنامه ریزی کنیم.

به گزارش خبرنگار دریا ؛ وی افزود: محلات قدیمی 
هویت شهر بندرعباس هستند و باید نگاه ویژه ی به 
محلات قدیمی شهر داشته باشیم و تمام برنامه هایی 
که شــهردار برای رفع مشــکل و درخواست اهالی 
پشت شهر داشته باشد شورا همکاری لازم را قطعا 
با شهردار محترم دارد و از  شهردار میخواهیم سریعا 
برنامه ریزی لازم برای احداث فضای سبز و ایجاد 
پل عابر پیاده و دیگر درخواست های اهالی را انجام 

دهد.
جراره گفــت: باید دغدغه هــای اهالی این محله 
بررســی و حق و حقوق آنها به خوبی داده شود و 

نگاه ما نیز در شورا محله محوری است.
جــراره بیان کرد: تنظیف معابر، خیابانها و کوچه ها 
و ســایر موارد این چنینی که باید بصورت روتین و 
روزانه توســط حوزه های ذی ربط شــهرداری به 
نحو مطلوب انجام شــود نباید دغدغه مردم باشد و 
از جمله مواردی که لازم اســت فورا در این  محله 
نسبت به آن اقدام شود ایجاد یک فضای سبز مناسب 

در زمین  جنب بازار ماهی قدیم اســت که برای رفع 
مشکل این زمین پیگیری لازم را خواهیم داشت.

وی گفت: نگاه ما مردمی است و منافع مردم را فدای 
هیچ کاری نخواهیم کرد و برای تحقق شعارهایمان 
تمام ســعی و تلاش خود را بکار خواهیم گرفت تا 
مسائل و مشکلات مردم خصوصا در محلات قدیمی 
برطرف گردد. رئیس شورای شهر عنوان کرد: حریم 
۶۰ متــری از دیگر موضوعاتی اســت که موجب 
نگرانی مردم گشته که در تلاش هستیم به گونه ای 

اجرا شود تا به مردم ضرر و زیانی وارد نشود.
فاطمه جراره تصریح کرد: مقرر گردیده بازار قدیم 
ماهی به محل عرضه صنایع دســتی تبدیل شود که 
حتما باید سهم بانوان این  محله از بازار صنایع دستی 
داده شود و ســهمیه ای را برای این بانوان عزیز در 

نظر گرفته تا دغدغه اشتغال آنها رفع گردد.
رئیس شــورای شــهر بندرعباس بیان کرد: اجرای 
پل عابر پیاده اولویت شــهرداری باشد و باتوجه به 
حضور شورا و شهردار در مسجد این  محله، شهردار 
برنامه ریزی کنــد تا طبق اولویــت بندی اجرای 
پروژه های این محله در بودجه ۱۴۰۱ قرار گیرد تا 

بتواند مشکلات این  محله را رفع نماید. 
جراره در پایان گفت: لازم است اهالی این محله یک 
پل ارتباطی بین شورا و شهرداری با محوریت مسجد 
ایجاد کنند تا بیشــتر در جریــان موضوعات محله 

پشت شهر قرار بگیریم.

رئیس شورای شهر بندرعباس:
شهردار به محلات قدیمی و کم برخوردار شهر

 توجه ویژه ای داشته باشد

گروه خبر//مدیر درمان تامین اجتماعی استان 
هرمزگان از مراجعه سرپایی بیش از 44۶هزار نفر 
به مراکز درمانی مدیریت درمان تامین اجتماعی 
هرمزگان طی ۹ماهه نخست سال ۱400 خبر داد. 

دکتر مریم امیری در گفتگوی اختصاصی با خبرنگار 
روزنامــه دریا با بیان این مطلب گفت: در اســتان 
هرمزگان بیــش از نیمی از جمعیت اســتان تحت 
پوشــش بیمه تامین اجتماعی قرار دارند به همین 
دلیل این سازمان نیز خود را موظف می داند خدمات 

درمانی مناسبی به این افراد ارائه نماید. 
امیری افزود: بیمارستان خلیج فارس و درمانگاه های 
تامیــن اجتماعی در شــهرهای مختلف اســتان، 
مراکزی هســتند که ارائه خدمــات درمانی رایگان 

به بیمه شــدگان سازمان در استان را انجام می دهند. 
وی با اشــاره به آمار مراجعین سرپایی به پزشکان 
مراکز درمانــی مدیریت درمان تامیــن اجتماعی 
استان اظهارداشــت: در ۹ماهه نخست سال جاری 
تعداد ۴۴۶هزار و ۵۴۵نفر به مراکز درمانی مدیریت 
درمان تامین اجتماعی استان مراجعه کرده اند. امیری 
عنوان کرد: در این مدت بیشترین مراجعه به پزشکان 
عمومی با ۳۰۸هزار و ۶۷۴مراجعه بوده اســت. وی 
ادامه داد: در مدت ۹ماهه ســال جــاری، ۹۸هزار 
و ۷۴۸مراجعه به پزشــکان متخصــص و ۳۹هزار 
و ۱2۳مراجعه به دندانپزشــکان انجام شده اســت. 
مدیر درمان تامیــن اجتماعی هرمزگان در ادامه به 
انجام عمل های جراحی در بیمارستان خلیج فارس 
بندرعباس اشاره و خاطرنشان کرد: یکی از خدمات 
درمانی که در بیمارستان خلیج فارس ارائه می شود، 
انجام عمل های جراحی اســت که در ســه دسته 
جراحی کوچک، جراحی متوسط و جراحی بزرگ 

دسته بندی می شود. 
امیری اضافه کرد: در ۹ماهه نخســت امسال شش 
هزار و ۵۶ عمل جراحی در بیمارستان خلیج فارس 
انجام شده است که از این تعداد، 2هزار و ۷۷۵عمل 
کوچک، 2هزار و 2۶۹ عمل متوسط و صد و دوازده 

عمل بزرگ بوده است.

طی 9ماهه امسال انجام شد 
مراجعه 446هزار نفر

 به مراکز درمانی تامین اجتماعی هرمزگان



پشت پرده سیاست 

ناگفته های مرعشی از رابطه شهید سلیمانی و مرحوم هاشمی رفسنجانی   
دبیر کل کارگزاران: آقای سلیمانی در ماه ها و سال های آخر خیلی تحلیل ها و 

مواضع آقای هاشمی را قبول نداشت 
ســید حسین مرعشی دبیر کل حزب سازندگی و استاندار اسبق کرمان، در گفت 
و گوی اخیر خود با ســایت جماران  به ناگفته هایی از رابطه  شهید سلیمانی و 
مرحوم هاشــمی رفسنجانی اشاره کرد و با  تصریح بر روابط نزدیک این دو،  در 
عین حال  از اختلاف نظر رئیس مجمع  تشخیص مصلحت نظام و فرمانده پیشین 
ســپاه قدس  در موضوع سوریه پرده برداشت. این چهره اصلاح طلب در بخش 
دیگری از گفت و گوی اخیر، از تغییر شخصیت هاشمی رفسنجانی در سال های 
پس از انقلاب    متناسب با تحولات جامعه سخن گفت که در ادامه بخش های 
مهم آن را به گزارش جماران می خوانید:*ســردار سلیمانی مخالفانی در کرمان 
داشــت که باعث شد ایشان در آن جا نماند. ایشــان مواضع مستقلی داشت که 
بعضی از دوستان چنین مواضعی را نمی پســندیدند. *البته من فراتر از ترامپ 
معتقدم که بعضی از هم پیمانان و رقبای ما در ســوریه هم از شهادت حاج قاسم 
استقبال می کردند. آن گونه که من شنیده ام ما با برخی هم پیمانان خود در سوریه 
در اواخر حضور سردار ســلیمانی به اختلاف رسیده بودیم. سردار سلیمانی در 
آخریــن دیدارمان مطالبی را بیان کرد که هنوز هم نقل آن را به لحاظ سیاســی 
جایز نمی دانم. هم پیمانان ما که بعدها در جنگ ســوریه رقیب ما شــده بودند 
می توانند به ترامپ خط داده باشــند. ترامپ نیز کسی نبود که درازمدت فکر کند 
و تمام تصمیماتش لحظه ای و بر اساس منافع زودگذر بود. *آقای سلیمانی در 
هیچ مقطعی ارتباطات خود را با مرحوم آقای هاشمی، من و آقای جهانگیری و 
رفقای قدیمی اش قطع نکرد. ما هیچ وقت درباره مسائل سیاسی داخلی با ایشان 
وارد بحث نمی شدیم و دنبال همکاری های مشترک هم نبودیم و موقعیت او را 
به عنوان یک سردار موفق سپاه درک می کردیم.*اسناد روشنی دارم که ایشان از 
این که اختلافات در درون خانواده انقلاب پیش آمده و باعث وضع موجود شده، 
ناراحت بود و به آن انتقاد داشــت. معتقد بود که باید همه نیروهای اصیل انقلاب 
در صحنه باشند.*آقای ســلیمانی برای آقای هاشمی به عنوان یکی از بزرگان 
کشور احترام خاصی قائل و روابط خود را نیز با ایشان به طور کامل حفظ کرده 
بود  ولی به نظر من نه آقای سلیمانی در ماه ها و سال های آخر خیلی تحلیل ها 
و مواضع آقای هاشــمی را قبول داشت و نه آقای هاشمی همه آن چه را توسط 
سردار سلیمانی انجام می شد، قبول داشت.*آقای سلیمانی در آخرین حرفی که 
از ایشان شــنیدم گفت آقای هاشمی چون مدتی است سیستم اطلاعاتی کشور، 
اطلاعات دقیق را به ایشــان نمی دهد و دسترســی به اطلاعاتش ضعیف شده، 
تحلیل هایش از واقعیت فاصله گرفته اســت. این برداشت آقای سلیمانی درباره 
آقای هاشمی در سال های آخر بود. یعنی به آن چه آقای هاشمی تحلیل می کرد، 
خوش بین نبود.آقای هاشــمی با آقای ســلیمانی درباره مسائل سوریه اختلاف 
نظر داشــت.*ما معتقد بودیم که ایران باید در جنگ سوریه حدّ نگه دارد. من در 
هواپیمای تهران- کرمان به ســردار سلیمانی گفتم که »این نقد به ما وارد است که 
چرا ایران به دنبال مصالحه میان اسد با مخالفانش نرفت؟!« سردار در پاسخ گفت: 
»ما نیز مصالحه را قبول داشتیم و پیشنهادش را هم دادیم ولی اردوغان مخالف بود. 
به دلیل این که می خواست کردها را سرکوب کند و بهترین شرایط برایش با جنگ

تکذیب استعفای آیت ا... جنتی
طحان نظیف، سخنگوی شورای نگهبان درباره شایعه استعفای آیت ا... جنتی و 
جایگزینی آیت ا... اعرافی به جای وی گفت: تغییری در شورای نگهبان مطرح 

نیست و این شایعات غلط است 
نشست خبری سخنگوی شورای نگهبان در حالی برگزار شد که دیگر خبری 
از دوئل لاریجانــی – طحان نظیف نبود و این عضو جوان شــورای نگهبان 
واکنشــی صریح به موضوع  انتشــار جنجالی نامه محرمانه ردصلاحیت علی 
لاریجانی نشــان نداد. او حتی در واکنش به اظهارات اخیر جهانگیری که گفته 
بود شــورای نگهبان  دلایل رد صلاحیتش را اعلام کند، کمی محافظه کارانه 
برخورد کرد  و بدون این که واکنش مســتقیمی به اظهارات او داشــته باشد، 
گفت: شورای نگهبان از اصلاح قانون انتخابات استقبال می کند. طحان نظیف 
همچنین  به شــایعات درخصوص اســتعفای آیت ا...جنتی از شورای نگهبان 
پاســخ داد، گریزی هم  به موضوع آزمون وکالت و رتبه بندی معلمان زد  که 
در ادامه مهم ترین بخش ســخنان طحان نظیف سخنگوی شورای نگهبان را به 
گزارش ایســنا می خوانید:*)در پاسخ به سوالی مبنی بر این که صحبت هایی 
راجع به اســتعفای آیت ا... جنتی از شــورای نگهبان شنیده شده، آیا استعفای 
ایشان بین اعضای شورا هم مطرح شده است؟ و همچنین گمانه زنی هایی درباره 
جایگزینی آیت ا... اعرافی(: تغییری در شــورای نگهبان مطرح نیســت و این 
شایعات غلط اســت.* درباره درخواست برخی نامزدهای ریاست جمهوری 
از جمله اسحاق جهانگیری، درباره انتشار دلایل رد صلاحیت)شان باید گفت 
که ما( همیشــه از اصلاح قانون انتخابات استقبال کردیم و در یک ماه گذشته 
چند عضو شــورای نگهبان این موضوع را گفتند، طبیعتاً اگر قانون تغییر کند 
ما پایبند هســتیم.*درخصوص اظهار نظر اخیر دبیرکل حزب موتلفه  که گفته 
بود  در زمان انتخابات مجلس طبق گفت وگویی با شــورای نگهبان به ایشان 
گفته شــده که هرکس از این حزب کاندیدا شود، تایید خواهد شد؛ )باید گفت 
که( ما همواره گفته ایم درهای شــورای نگهبان به روی احزاب شناسنامه دار و 
اشــخاص سیاسی باز است. ما یکی از ارکان مردم سالاری را احزاب می دانیم 
و این گفت وگو همواره وجود داشــته است و ما مطالب و دغدغه های آن ها را 
می شنویم و معنای این موضوع نگاه سهمیه ای به احزاب نیست. نظام انتخاباتی 
ما این موضوع را تایید نمی کند و نظام ما شخص محور است.*ماهیت مصوبه 
رتبه بندی معلمان لایحه است و زمانی که لایحه باشد یعنی بخشی از بار مالی 
آن را دولت تقبل خواهد کرد. ما هم درباره لایحه رتبه بندی معلمان، ســوالات 
و ابهاماتی داریم. بعد از به پایان رسیدن بررسی ابهامات، نتیجه قطعی را اعلام 
خواهیم کرد.*در خصوص اختیار مجلس برای قانون گذاری راجع به شفافیت 
مصوبات شــورای نگهبان: ما در شورای نگهبان با هرچیزی که منع شرعی و 
قانونی نداشته و مفید باشد موافقیم اما این که دقیقا چه طرحی به تصویب مجلس 
می رسد و چه نهادهایی را شامل می شود، نمی دانیم اما شورای نگهبان در عرصه 
شفافیت همیشه پیشتاز بوده است.* درباره حذف سابقه آزمون وکالت: قاضی 
که ۳۰ ســال قضاوت کرده از نظر شورای نگهبان علم کافی دارد و آزموده را 
آزمودن خطاســت ولی مخالف سامان دهی در این زمینه نیستیم و باید سامان 

دهی در این خصوص انجام شود.

داخلی در سوریه رقم می خورد.*اگر بگوییم که آقای هاشمی تغییر نکرد حرف 
درستی نزده ایم. هرچند خود ایشان می گفت من تغییری نکرده ام. آقای هاشمی 
همراه با مردم تغییر کرد. هاشمی دهه ۶۰، کسی بود که با مردمی که چارچوب ها 
و ضوابــط مربوط به آن دوره را قبول داشــتند، همراه بود و در دهه های ۸۰ و 
۹۰ آقای هاشمی سوالش این بود که مردم کدام طرفند؟آقای هاشمی جمهوری 
اسلامی منهای مردم را فاصله گرفتن از واقعیت ها می دانست و مردم برایش در 

درجه اول اهمیت قرار داشت و هدف را هم گم نکرده بود.
برگزاری نشست کارگروه رفع تحریم ها در وین 

روز سیزدهم از دور هشتم مذاکرات وین که با هدف رفع تحریم ها انجام می شود، 
در حالی ســپری شــد که تیم ایرانی در کارگروه رفع تحریم ها به ریاست بهزاد 
صابری دیپلمات قدیمی کشورمان، نشستی را با حضور کارشناسان گروه ۴+۱ 
در محل هتل کوبورگ شهر وین، پایتخت اتریش برگزار کرد. در کنار این نشست، 
هیئت ایرانی نیز دیدارهای دوجانبه و چندجانبه ای با ســایر هیئت های ۴+۱ 
برگزار کرد. ظاهرا فعلا خبری از تشکیل کمیسیون مشترک برجام با حضور همه 
هیئت ها نیســت و همگی ترجیح می دهند در کنار فعالیت کارگروه های هسته 
ای و تحریم، دیدارها محدود به یکی یا چند عضو باشــد تا این که همگی دور 
میز بنشــینند. شاید هم هنوز مباحث به مرحله ای نرسیده که نیاز به جمع بندی 
ایران و ۱+۴ باشــد. بر اساس اطلاعات رســیده به خراسان از منابع نزدیک به 
مذاکرات وین، همچنان بحث های جزئی و فنی در حوزه های رفع تحریم، اقدامات 
هسته ای، تضمین ها و راستی آزمایی ادامه دارد و از جمله در موضوع تضمین ها 
ســاز و کارهایی روی میز قرار گرفته و گفت و گو درباره جزئیات این ســاز و 
کارها در جریان است تا جایی که چک لیست راستی آزمایی اقدامات آمریکا نیز 
در دست تهیه قرار گرفته است. این چک لیست باید به ایران اطمینان دهد که رفع 

تحریم ها به نحوی مؤثر، واقعی و عملیاتی انجام خواهد شد.
تازه های مطبوعات

اعتماد- این روزنامه با اشاره به ســفر روزهای آینده رئیس جمهور به روسیه، 
نوشــت: آن ها از زمان پطرکبیر تا امروز، سیاســت خود را درباره ایران عوض 
نکرده اند. از نظر آن ها ایران نباید آن قدر ضعیف باشــد که به دامن غرب بیفتد. 
از ســویی نباید آن قدر قدرتمند شود که به تهدیدی علیه روسیه بدل شود. این 

دوخط؛ کل استراتژی روسیه در 2۰۰ سال گذشته است.
 اطلاعات - این روزنامه نوشــت: ظاهراً از وزارت خارجه ما و هیئت نمایندگی 
ایران در نشست وین و صداوسیما به جز تکرار جملات کلیشه ای مانند »مذاکرات 
خوب پیش می رود« یا »پیشنهادهای ما در دستور توافق قرار گرفته است و...« 
چیز دیگری عاید مخاطبان نمی شود.... در محاوره ها رایج است که یک دیپلمات 
حرفه ای همواره »گرد« حرف می زند و شــنونده در نمی یابد که بالاخره مثبت 
اســت یا منفی، توافق است یا شکست. حال و روزگار گفت و گوهای برجام در 

وین نیز چنین شده است.
کیهــان- این روزنامه نوشت: به گفته کارشناســان، تحریم ها در بیشترین حالت 
حداکثر 2۰ تا ۳۰ درصد تأثیرگذار است. )با این توصیف( پس چرا مذاکرات وین

 گروه خبر // فرمانــدار بندرعباس گفت: با توجه 
به در پیش بــودن بارندگی هــا در هفته آینده 
دستگاهها باید نسبت به رفع مشکات ایجاد شده 

از بارندگی های گذشته اقدام فوری انجام دهند.
به گزارش خبرنگار دریا ، عزیزالله کناری در جلســه 
بررسی مشکلات محلات شهر بندرعباس و در ادامه 
جلسات توانمندسازی محلات آسیب پذیر این شهر با 
بیان اینکه باید هرچه سریعتر گزارش اقدامات انجام 

شده توسط دستگاه های مربوطه پس از بارندگی های 
اخیر ارائه شود افزود: عملکرد مدیریت خوب مجموعه 
شهرداری بندرعباس بابت اقدامات پیشگیرانه در طی 
بارندگی ها قابل تقدیر است.وی با تاکید بر اینکه اکثر 
دستگاه های درگیر در این بارندگی نمره قبولی دریافت 
کردند خاطرنشان کرد:  شرکت گاز و دستگاه هایی که 
درگیر حفاری ها هستند باید هرچه سریعتر اقدام لازم 
را انجام دهند تا در بارندگی های آینده شــهروندان 

درگیر مشکلات حفاری ها نشوند.فرماندار بندرعباس 
با اشاره به مشخص بودن نقاط ضعف مجموعه شهری 
در بارندگی های اخیر یادآور شــد: در کمترین زمان 
ممکــن باید این کمبود ها و نقاط ضعف را برطرف تا 
رضایت بیشتر شــهروندان در پی داشته باشد.کناری، 
ضرورت استمرار پاکسازی محلات توسط شهرداران 
نواحی و مناطق را امری مهم تلقی و بیان داشــت: با 
وجود پاکسازی خوب محلات توسط شهرداری, باید 

کاری کنیم که زیستگاه پشه آئدس را از بین ببریم.وی 
در ادامه خواستار رفع شکستگی لوله های آب در سطح 

شهر توسط آب و فاضلاب شد.
فرماندار بندرعبــاس در پایان با بیــان اینکه دفاتر 
تسهیلگری هویت بخشی افراد در محلات را پیگیری 
نمایند تا مشــکلات هویتی افراد برطرف شود افزود: 
تشویق و ترغیب مردم، پیگیری اسناد منازل و همچنان 
بهســازی منازل در پی بارندگی های اخیر و تعامل با 
مجموعه شــهرداری از دیگر اقداماتی است که دفاتر 
تسهیلگری محلات باید انجام دهند.در پایان این جلسه 
آذریار مسئول دفتر تسهیلگری محله کمربندی بابت 

اقدامات مناسب مورد تقدیر قرار گرفت.

امنیتی و  گروه خبر // معاون سیاسی، 
اجتماعی استانداری هرمزگان گفت: در 
مبتایان به سویه اومیکرون که دوز سوم 
واکسن کرونا را تزریق کرده اند، شدت 

عائم بیماری بسیار پایین بوده است.
به گزارش خبرنگار دریا ، دکتر علی رئوفی 
در جلسه ستاد اســتانی مدیریت بیماری 
کرونا در هرمزگان، با اشــاره به شناسایی 
مبتلایان جدید به سویه اومیکرون کرونا، 
عنــوان کرد: با توجه بــه افزایش جزئی 

آمار مبتلایان به سویه اومیکرون کرونا در 
هرمزگان، مردم از تزریق واکسن به ویژه 

دوز سوم، بیش از پیش استقبال کنند.
 وی افزود: یکــی از دلایل اصلی کاهش 
بستری های مبتلایان به سویه اومیکرون 
تزریق واکســن کرونا است که سبب شده 
به صورت خفیف علائــم این بیماری در 
افراد بروز کند. معاون سیاســی، امنیتی و 
اجتماعی استانداری هرمزگان، خاطرنشان 
کرد: در کسانی که سه دوز واکسن را تزریق 

کرده اند، شدت علائم بیماری بسیار پایین 
بوده است و بدون بستری در بیمارستان و 

به صورت سرپایی مداوا شده اند.
 رئوفی تصریح کرد: در حال حاضر تمامی 
شهرستان های استان هرمزگان در وضعیت 

آبی کرونا قرار دارند.
 وی گفت: هرمزگان در دو هفته اخیر، تنها 
یک مورد فوت به دلیل بیماری کرونا داشته 
است و امیدواریم با افزایش پوشش تزریق 
واکســن در جامعه هدف و رعایت شیوه 

نامه های بهداشــتی، آمار فوت بر اثر این 
بیماری، به صفر برسد.

 معــاون سیاســی، امنیتــی و اجتماعی 
اســتانداری هرمزگان، افزود: با توجه به 
خطر گسترش ســویه های جدید کرونا، 
استفاده از ماسک، رعایت شیوه نامه های 
بهداشتی و عدم برگزاری تجمعات بسیار 
ضروری است و در شــرایط فعلی میزان 
رعایت شــیوه نامه های بهداشــتی باید 

افزایش پیدا کند.

معاون  استاندار هرمزگان تاکید کرد 

ضرورت افزایش رعایت شیوه نامه های بهداشتی 

فرماندار بندرعباس تاکید کرد 
 لزوم پیگیری رفع مشکلات ایجاد شده از بارندگی های اخیر

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان :
فرهنگ و هنر میدانگاه جنگ نرم است

  گروه خبر // مدیر کل فرهنگ و ارشــاد اســلامی هرمزگان در نخستین 
دیدار صمیمانه با کارکنان این مجموعه گفت : فرهنگ و هنر میدانگاه جنگ 
نرم اســت. به گزارش خبرنگار دریا  ، اســماعیل جهانگیری ضمن تشکر از 
نــگاه ویژه وزارت به توانمندی های درونی ســازمان افزود : پس از انقلاب 
این اولین بار اســت که مدیری از داخل مجموعه فرهنگ و هنر استان بعنوان 
مدیر کل انتخاب می شــود و این اعتماد صورت گرفته فردی نیست و اعتماد 
به مجموعه فرهنگ و هنر هرمزگان اســت و با توسل به اهل بیت و پشتیبانی 
کارکنان و جامعه فرهنگ و هنر و رسانه دوره ای درخشان رقم خواهد خورد. 
وی به اهمیت جایگاه کارشناســی در حوزه فرهنگ و هنر اشاره کرد و بیان 
داشــت : حوزه کارشناسی تخصصی و بنیادی است و باید در همه فعالیت ها 
و برنامه ها دیدگاه کارشناسی و تخصصی لحاظ و بر اساس آن تصمیم گیری 
شــود.مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان اضافه کرد: شان و جایگاه 
پیشکســوتان و بزرگان فرهنگ و هنر باید رعایت شود و تخصص و تجربه 
این عزیزان می تواند راهگشــای بسیاری از مسایل باشد. جهانگیری یادآور 
شد: ظرفیت مجموعه داخلی فرهنگ و ارشــاد اسلامی آنقدر زیاد است که 
نیاز به اســتفاده نیروی خارج از مجموعه نیست و بی اهمیتی که در گذشته 
به نیروهای داخلی شده اســت باعث ایجاد آسیب و کدورت شده است و با 
حسن اعتمادی که بوجود آمده امیدواریم شاهد ارتقای کارکنان در همه ابعاد 
باشــیم. وی حوزه فرهنگ و هنر را یک خانواده دانست و بیان کرد : در یک 
خانواده همه مشکلات در درون خانواده با گفتگو و مشورت حل می شود و 
نباید به گونه ای رفتار شود که مسایل درون خانوادگی باعث ایجاد مشکلات 
در بیرون و بالعکس شود. دبیر شورای فرهنگ عمومی استان هرمزگان به زیر 
ساخت های فرهنگی – هنری استان اشاره کرد و گفت : این مقدار زیرساخت 
حق و زیبنده استان نیست اما زیرساخت های اصلی فرهنگ و هنر ، هنرمندان 
و نیروی انسانی اســت که توجه به این ظرفیت می تواند کمبودهای دیگر را 
مرتفع کند. مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان به سخنان مقام معظم 
رهبری در حوزه فرهنگ اشــاره کرد و افزود : مقام معظم رهبری هنرشناس 
واقعی هستند و بیان فرموده اند که اندیشه ای که در قالب هنر نباشد اثرگذاری 
ندارد و وظیفه اصلی ما این اســت که اندیشه های انقلاب را در قالب هنر باز 
نشــر نماییم. جهانگیری اضافه کرد : بنده به هیچ عنوان آدم حزبی و جناحی 
نیستم اما گرایش سیاسی ام متکی بر مکتب اسلام ، مقام معظم رهبری و سردار 
قاسم سلیمانی است. وی به نقش هنرمندان در گسترش سیاست های فرهنگی 
انقلاب پرداخت و عنوان کرد : حفظ شان و جایگاه هنرمندان یک اصل است 
زیرا هنرمندان با آثار و تولیدات فاخری که دارند برای اعتلای نظام تلاش می 
کنند و در حقیقت در جنگ فرهنگی سلاح اصلی قلم ، فیلم ، عکس ، نقاشی، 

نمایش و... است.
افزایش تعرفه برق هرمزگان با آغاز زمستان

  گروه خبر // معاون فروش و خدمات مشترکین شرکت توزیع نیروی برق 
هرمزگان گفت: برق مشــترکان خانگی هرمزگان از ابتدای دی عادی محاسبه 
می شود. مهرداد حاجی زاده افزود: با آغاز فصل زمستان و افزایش تعرفه برق، 
سقف الگوی مصرف برای هر مشترک به ۳۰۰ کیلووات ساعت در ماه رسید.وی 
با بیان اینکه مشــترک هایی که بیش تر از ۳۰۰ کیلووات ساعت در ماه مصرف 
کنند، شامل ۳۰ درصد افزایش هزینه های سالانه می شوند، اظهار کرد: با توجه 
به اینکه سقف الگوی مصرف برق از فروردین تا آذر هر سال ۳ هزار کیلووات 
ساعت در ماه است، اگر مشــترکین در زمستان برابر با مصرف ماه های دیگر 
سال برق مصرف کنند امکان دارد هزینه هایشان ۱2 برابر شود.معاون فروش و 
خدمات مشترکین شرکت توزیع نیروی برق اضافه کرد: ۹ ماه از سال به علت 
شــرایط آب و هوایی هرمزگان تعرفه برق گرمسیری اعمال می شود، ولی در 
سه ماه آخر سال این تعرفه تغییر می کند. به گزارش ایسنا ؛ حاجی زاده عنوان 
کرد: هرمزگان بیش از ۷۳۵ هزار مشــترک برق دارد که ۸۵ درصد از آن ها در 

بخش خانگی هستند.
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سرمقاله

  یکی از خانواده های محروم که سال گذشته بدلیل عدم توانایی در اجاره 
کردن منزل تا مرز جدایی نیز پیش رفتند، با مشــارکت خیرین خانه ای در 
محله شــیراول بندرعباس با مبلغ ده میلیون تومان ودیعه و ۵۰۰هزار تومان 
اجاره کردند. ماه قبل که قراردادشان تمام شده است، صاحبخانه ودیعه و اجاره 
را دو برابر کرده اســت و می گوید بایستی بیست میلیون تومان ودیعه و یک 
میلیون تومان اجاره پرداخت نمایید که اینها توان پرداخت هیچکدام را ندارد 
ودر آستانه آوارگی قرار دارند و هفته هاست که نگرانی دارند و با مشکلات 
زیادی مواجهند. مستاجر می گفت به صاحبخانه گفته ام بخاطر خدا اینقدر 
گران نکنید که ما توان پرداختش را نداریم که صاحبخانه پوزخندی می زند و 
می گوید اگر نمی توانید پرداخت کنید، پس خانه را تخلیه کنید. اینکه برخی 
صاحبخانه ها حاضر نیستند بخاطر خدا به مستاجران رحم کنند و بجایش 
پاداشش را از خدا طلب کنند، یک طرف است و اینکه  مصوبه ستاد ملی کرونا 
کــه اجازه می داد فقط اجاره 2۰درصد افزایش یابد و این موضوع مورد بی 
توجهی بسیاری از صاحبخانه ها قرار گرفته است، هم موضوع دیگری است 
که نیاز است متولیان مربوطه چتر نظارتی شان را گسترده تر کنند واز حقوق 
مستاجران دفاع کنند. روز گذشته نیز گزارشی زدیم که مستاجران و متقاضیان 
مسکن از دستگاه قضایی استمداد طلبیدند تا بر قیمت گذاری مسکن و رهن 
واجاره نظارت داشــته باشــند. در حال حاضر دلالان، بسازو بفروش ها و 
صاحبان املاک برای افزایش قیمت مسکن از یکدیگر  سبقت می گیرند و از 
طرفی رهن و اجاره هم از قاعده خاصی پیروی نمی کند و هر کس هر قیمتی 
را که بخواهد اعلام می کند و عدم ساخت مسکن و اجرای هیچ طرح مسکنی 
در دولت قبل باعث افزایش نیاز به مســکن شده است ودر شهر مهاجرپذیر 
بندرعباس که این نیازها بیشتر شده و این موضوع باعث شده است که اقشار 
متوســط و محروم جامعه نتوانند حتی برای خودشــان خانه رهن و اجاره 
کنند و قیمت املاک و رهن واجاره حتی در محلات حاشــیه ای بندرعباس 
بسیار افزایش یافته اســت. از آن طرف متاسفانه در شهر بندرعباس زمین 
جهت اجرای طرح نهضت ملی مسکن اختصاص نیافته است که اگر در شهر 
بندرعباس این طرح نیز اجرایی می شد و از واجدین شرایط ثبت نام می شد، 
آنگاه بر قیمت مسکن ورهن واجاره هم اثرمی گذاشت و همچنین افراد بدون 
خانه به خانه دار شدن امیدوار می شدند. یکی از پیشنهاداتی که مستاجران و 
متقاصیان مسکن وحتی برخی از بنگاهداران املاک مطرح واز دستگاه قضایی 
درخواست دارند، این است که   کارشناسان رسمی دادگستری قیمت گذاری 
املاک و رهن واجاره مسکن را انجام دهند وبا تاییدیه آنها قراردادها منعقد 
شده و انتقال سند صورت گیرد. درصورتی که این خواسته شان که منطقی و 
ضروری است، محقق شود، بطور حتم قیمت های حبابی از بین رفته و منطقی 
می شود و بســاط دلالانی برچیده می شود که به سودهای بادآورده عادت 
کرده اند و خون مردم را در شیشه کرده اند که انتظار می رود دستگاه قضایی 
حتی این دلالان که مالیات وعوارض نمی دهند وفقط درآمدهای بالایی دارند 
را شناسایی و با آنها برخورد کند تا آرامش به خانواده ها برگردد. در استان 
هرمزگان نیز انتظار می رود رئیس کل دادگســتری هرمزگان که تا پیش از 
این دادســتان مرکز استان بود و دفاعیات شان از حقوق عامه و مردم  باعث 
افزایش رضایت مندی مردم شده بود، در بخش مسکن نیز تدابیری اندیشیده 
تــا قیمت های حبابی املاک و رهن و اجاره از بین برود و مردم به خانه دار 

شدن و رهن و اجاره خانه با قیمت های منطقی و غیرحبابی امیدوار شوند.
    علی زارعی

خنده تلخ صاحبخانه

گروه خبــر //  در راســتای ایجاد 
با مردم شهردار  ارتباط موثر و مفید 
به همراه اعضاي شوراي  بندرعباس  
با حضور در مسجد  اسامی شــهر 
صاحب الزمان محله پشــت شــهر 
مشکات این محله را مورد ارزیابی و 

بررسی قرار دادند. 
به گزارش خبرنگار دریا ؛ مهدی نوبانی 
پس از شنیدن دغدغه های مردم  پیرامون 
اهمیت تاریخ محــلات قدیمی به عنوان 
بخشــی از هویت شهر بندرعباس، گفت 
:با توجه به اولویت ها و مســایل مطرح 
شده قطعا شهرداری منطقه با برنامه ریزی 
دقیق نسبت به رسیدگی و حل مشکلات  
اقدام خواهد کرد. شهردار بندرعباس بیان 
داشت: فضای سبز مجاور بازار قدیم ماهی 
فروشان پشت شــهر و احداث بازارچه 
صنایع دســتی پس از رفع مشکلات و 
موانع در دستور کار شهرداری قرار خواهد 
گرفت و قطعاً ایجــاد مجموعه بازارچه 

دائمی صنایع  دستی در جهت منافع مردم 
در این محله راه اندازی خواهد شد.نوبانی 
افزود: بازگشــایی و تکمیل معابر و پیاده 
رو شمالی مجاور بلوار امام سجاد در سال 
آینده با تصویب بودجه مناسب در شورای 
اسلامی شهر احداث و تکمیل خواهد شد. 
وی همراهی و همــکاری مردم پیرامون 
بازگشایی معابر محلات را یک مساله مهم 
در چشم انداز توسعه محلات عنوان کرد و 
گفت:ظرفیت فرهنگی اجتماعی محلات با 
اصالت شهر باید با ایجاد معابر و خیابانهای 
جدید به روز رسانی شود تا بتوانیم هویت، 
بافت و اصالت این محلات را حفظ و احیا 
نماییم. شــهردار بندرعباس خاطر نشان  
کرد: صیادان و ماهی فروشــان به عنوان 
تلاشگران عرصه دریا و دریانوردی باید 

تکریم شــوند و اهالي محترم این محله 
میتوانند علاوه بر بیان مشــکلات محله 
در این مکان روزهای سه شنبه با حضور 
در دیدارهای هفتگــی پیگیر دغدغه ها 
و مسائل محله باشــند . این مقام مسول 
پیرامون ایجاد فرهنگسرا و توسعه فضاهاي 
ورزشی در این محله تصریح کرد: توسعه 
فرهنگی و ورزشی محلات جزو اولویت 
های مجموعه شــهرداری میباشد و قطعا 
پــس از انجام مطالعــات و تامین زمین 
مناســب این مجموعه ها در محله پشت 
شهر ایجاد خواهد شد.شهردار بندرعباس 
در بخش دیگری از ســخنان خود ضمن 
تشکر از پیگیری و بیان صریح مشکلات 
باعث  تاکید کرد:همگرایــی در محلات 
همبســتگی و اتفاق نظر می شود و اتفاق 

بزرگی که در این همبستگی رقم خواهد 
خورد به نفع همه مردم به خصوص جوانان 
این محله می باشد .مهدی نوبانی در پایان 
این دیدار گفت: اساس کار و عملکرد ما 
در رضایت شهروندان قابل توجیح هست 
و حضور اعضای شورای اسلامی شهر و 
شهردار در این محله و دیگر محلات در 

جهت شناسایی موانع و معضلات و آسیب 
های اجتماعی است که قطعاً توسعه همه 
جانبه در همه ابعاد را باید به همراه داشته 
باشــد و این مهم قطعا با بحث بررسی و 
اولویت بندی و مشــورت با  اهالی، مسیر 
 بهتری را برای چشــم انداز ما ترســیم 

خواهد کرد.

شهردار بندرعباس در دیدار با اهالی پشت شهر:

توسعه فرهنگی و ورزشی محلات جزء  اولویت های شهرداری مي باشد

 حول تحریم ها انجام می شود؟ در پاسخ باید گفت که آمریکا از تحریم به عنوان 
ابزاری نامشــروع برای ســلطه گری، غارت و زورگویی علیه دیگر  دولت ها و 
ملت ها استفاده می کند. هر چند که ابزار تحریم، فرسوده و مستهلک شده است اما 
ما به دلیل آن که اصل و اســاس این اقدام را غیرمشروع، غیرانسانی و غیرقانونی 

می دانیم، از »مذاکره« به عنوان یک روش برای کنار رفتن آن بهره می بریم.
 فرهیختگان- این روزنامه در گزارشــی از ۴۱۱ طرحی که در دولت روحانی 
کلید خورده ولی سازمان محیط زیست دولت رئیسی مخالف اجرای آن هاست، 
خبرداد و نوشت: نداشتن مجوز زیســت محیطی، به نوعی وضعیت جداناپذیر 
بسیاری از پروژه های عمرانی کشور بوده است؛ پروژه هایی که امروز روز هم 
تبعات نداشتن همین مجوزها در آن ها مشکلات عدیده ای را ایجاد کرده است.
    آفتاب یزد - جلیلوند، کارشــناس روابط بین الملل در پاســخ به این سوال 
که »موافقت کره جنوبی برای بازپرداخت بدهی های ایران می تواند بخشی از 
همان تضمینی تلقی شود که ایران به دنبال آن است؟« گفت: این موضوع قدمی 
برای رفع تحریم هاست اما ارتباطی با تضمین ندارد. واقعیت این است که در 
عرصه بین الملل هیچ کس تضمین یا گارانتی برای کار خودش نمی دهد، یعنی 
هیچ کشــوری امضا نمی کند که حتما اقدامی را انجام خواهد داد چون عرصه 

روابط بین الملل و روابط میان کشور ها یک واقعیت سیال و متحرک است.
انعکاس

اعتماد آنلاین خبر داد: هیئتی از طالبان به ریاســت امیرخان متقی سرپرست 
وزارت خارجه این گروه، وارد تهران شــد.همزمان عصر ایران به نقل از یک  
منبع آگاه   مدعی شــد دولت ایران سفارت افغانســتان در تهران را تحویل 

نیروهای طالبان می دهد.
 جماران مدعی شــد: رضا شفاخواه وکیل دادگســتری خبر داد: طبق ابلاغ 
دادنامه در روز جاری، آقای حســین  شریعتمداری به جرم توهین به  جمعیت 

امام علی و  شارمین میمندی نژاد، مجرم شناخته و محکوم شد.
 برنا مدعی شد: احمد نادری نماینده تهران در مجلس گفت: مجلس از حسن 
روحانی به دلیل ترک فعل درباره اســتقلال و پرسپولیس که در نهایت باعث 
حذف آن ها از آســیا شد ، شکایت می کند. در ســال های قبل بارها درباره 
حرفه ای شدن استقلال و پرسپولیس هشدارهای متعددی به فدراسیون فوتبال 
داده شــده بود که به رغم اطلاع دولت قبل از این موضوع، هیچ اقدامی برای 

حل مشکلات این دو باشگاه انجام نشد.
 رجانیوز نوشــت: درپی درگذشت بکتاش آبتین –شاعر وفیلم ساز- اداره  کل 
زندان های تهران در اطلاعیه ای نوشت: آبتین که به جرم تبلیغ علیه امنیت ملی 
کشور محکومیت خود را در بازداشــتگاه اوین سپری می کرد، در ۱۴ آذر با 
علایم سینوزیت به بهداری مراجعه و داروی مربوط را دریافت کرد. در ادامه از 
او تست کرونا گرفته شد که جواب آن منفی بود اما به دلیل بروز برخی علایم 
بعدی و تشخیص احتمال کرونا، نامبرده به بیمارستان طالقانی اعزام شد. آقای 
بکتاش به تشخیص خانواده اش به یکی از بیمارستان های خصوصی منتقل شد 

که متاسفانه پس از ۳۵ روز بستری در بیمارستان فوت کرد.

گروه خبــر // مدیرعامل شــرکت آب و فاضاب 
هرمزگان از روان شدن ترافیک تقاطع شهیدرجایی 

و بلوار راه آهن تا پایان  امروز خبر داد.

به گزارش خبرنگار دریا ؛ امین قصمی با بیان اینکه 
پس از بارندگی اخیر و جمع شدن سیلاب در محل 
اجرای تقاطع غیر همسطح این نقطه، آب سطحی به 

جداره خط انتقال نفوذ و باعث فرونشست آسفالت 
شــد، افزود: شــرکت آب و فاضلاب هرمزگان نیز 
از زمان حادثه وارد عمل شــد و در کنار شهرداری 

اقدامات لازم را انجام داد که با فروکش کردن آب های 
سطحی عملیات زیرسازی بروی خط انتقال در حال 

انجام است و امروز نیز آسفالت انجام می شود.
وی ضمن عذرخواهی از شــهروندان ابراز امیدواری 
کرد با اتمام عملیات رفع فرونشست، ترافیک روانی 

در این نقطه شاهد باشیم.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان خبر داد
انجام عملیات بهسازی فرونشست آسفالت بروی شبکه آب



مهران سلطانی نژاد سرویس استان ها //
اســتاندار بوشهر با تاکید بر اینکه صنایع 
آب بر باید به استان ساحلی بوشهر هدایت 
شود، گفت: بیشترین رشد اقتصادی کشور 
در ســال آینده مربوط به استان بوشهر 

خواهد بود.
به گزارش خبرنگار دریا، احمد محمدی زاده 
در نشست شورای برنامه ریزی استان بوشهر 
اظهار داشــت: در بودجه ســال آینده نگاه 
ویژه ای به اســتان بوشــهر صورت گرفته و 
شاهد بیشترین میزان رشد اقتصادی در استان 

خواهیم بود.
وی رشــد اقتصادی پیش بینی شــده برای 
استان بوشــهر در سال آینده را ۱۰.2 درصد 
عنوان کرد و افزود: این میزان رشد اقتصادی 

در اســتان از محل درآمدهای نفتی، گازی، 
محصولات پتروشــیمی ها و دیگر عرصه ها 
خواهد بود. اســتاندار بوشــهر از تشــکیل 
کارگروه هــای تخصصی برای تحقق رشــد 
اقتصادی پیش بینی شــده خبر داد و اضافه 
کرد: رفع مشکلات در تحقق رشد اقتصادی 
پیش بینی شده باید به صورت ویژه دنبال شود.

وی با تاکید بر اینکه سهم هر شهرستان برای 
دستیابی به رشد اقتصادی باید مشخص شود 
خاطرنشان کرد: برای تقویت سرمایه گذاری 
باید منابع اعتبــاری خصوصی و خصولتی 

بکارگیری شود.
محمدی زاده با بیان اینکه باید از ظرفیت های 
صنعت، کشاورزی، گردشــگری، تجاری و 
بازرگانی استفاده شــود اضافه کرد: صنایع 

آب بر باید به اســتان ساحلی بوشهر هدایت 
شود تا از ظرفیت خلیج فارس در تأمین آب 

آن استفاده شود.
وی بــر لزوم اســتفاده از ظرفیت گروه های 
جهــادی و قرارگاه محرومیت زدایی ســپاه 
پاســداران تاکید کــرد و افــزود: واگذاری 
قــرارگاه  بــه  آبخیــزداری  پروژه هــای 
پاسداران و گروه های  محرومیت زدایی سپاه 

جهادی دنبال شود.
استاندار بوشــهر با اشاره به اینکه گروه های 
جهــادی بیــش از اعتبار تخصیــص یافته 
پیشرفت کار دارند، گفت: واگذاری پروژه هایی 
محرومیت زدایی که قابل واگذاری به قرارگاه 
محرومیت زدایی ســپاه و گروه های جهادی 

است، به پیمانکاران خصوصی ممنوع است.

استاندار بوشهر:
صنایع آب بر باید به استان ساحلی بوشهر هدایت شود 

آرزو توکلی سرویس استان ها // معاون گردشگری وزارت 
از  میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی کشور 
تصویب اختصاص ۶۱۵ میلیارد ریال تسهیات به 4۵ پروژه 

گردشگری در این استان خبر داد. 
 به گزارش خبرنگار دریا ؛ علی اصغر شــالبافیان در حاشــیه 
بازدید از پروژه های سرمایه گذاری صنعت گردشگری شهرستان 
رفسنجان با بیان اینکه در اســتان کرمان ۱۵2 پروژه در حوزه 
تاسیســات گردشــگری در حال ساخت اســت بیان کرد: این 
تســهیلات از طریق بانک های عامل در اختیار سرمایه گذاران 

پروژه های گردشگری قرار می گیرد.
معــاون گردشــگری وزارت میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دستی افزود: حجم ریالی این سرمایه گذاری ها به 2۱ هزار 

میلیارد ریال می رسد. وی با تاکید براینکه استان کرمان جزو مقاصد  
 اصلی گردشگری کشور به شــمار می رود افزود: با بهره برداری

مشــکلات  از  بســیاری  ســرمایه گذاری  ایــن حجــم  از    
 موجود در حوزه زیرســاخت های صنعت گردشــگری منطقه

 مرتفع می شود.
او با بیان اینکه مزار سردار شــهید حاج قاسم سلیمانی در شهر 
 کرمــان قــرار دارد بیان کرد: این شــهر در حال تبدیل شــدن 
بــه یکــی از شــهرهای زیارتی کشــور اســت که نیــاز به 
 توســعه زیرســاخت های آن در حوزه های مختلــف به ویژه 

گردشگری محسوس است.
شالبافیان خاطرنشان کرد: توســعه زیرساخت های گردشگری 

استان کرمان در دستور کار وزارت میراث فرهنگی قرار دارد.

معاون گردشگری کشور خبر داد 

تصویب اختصاص ۶۱۵ میلیارد تسهیات به تأسیسات گردشگری کرمان

  

مهران سلطانی نژاد سرویس استان ها //مدیرکل حفاظت محیط 
زیست استان بوشهر گفت: مخزن های میعانات گازی عسلویه در 
نزدیکی منازل مســکونی جانمایی شده که براساس بررسی ها و 

پیگیری محیط زیست باید جابه جا شوند. 
به گزارش خبرنگار دریا  ، فرهــاد قلی نژاد در جمع خبرنگاران در 
عســلویه افزود: در بازدید سرزده ای که با حضور نمایندگان شورای 
اســلامی شهر عسلویه از مخزن های یاد شــده انجام گرفت، پس از 

شناسایی منبع آلودگی، بررسی های لازم انجام شد.
وی بیان کرد: انتشار بوی گاز در عسلویه در روزهای اخیر مشکلاتی 
را برای مردم شهر ایجاد کرده و سلامتی آنان را تحت شعاع قرار داده 
است.قلی نژاد ادامه داد: به همین دلیل درخواست شد تا ستاد بحران 
شهرستان عسلویه در فرمانداری تشکیل شود و با حضور مسئولان 
شــرکت های نفتی و ادار ه های کل استانی و شهرستانی این موضوع 

بررسی شود.وی تاکید کرد: درخواست محیط زیست استان بوشهر از 
ستاد بحران این است که راهکارهای چندساعته برای برطرف کردن 

این آلودگی را در دستور کار خود قرار دهد.
قلی نژاد گفت: اکنون محل استقرار مخازن مکانی استاندارد نیست و 
پیگیری های حقوقی نیز از طرف محیط زیست استان بوشهر صورت 
گرفته است که طبق دادنامه صادر شــده باید این مخزن  ها از مکان 
کنونی به جای مناسب منتقل شــود.وی یادآور شد: بارندگی شدید 
روزهای اخیر در عسلویه  می تواند دلیل دیگری برای انتشار این بوی 
نامطبوع در این شــهر باشد که این بو به طور مستمر در منطقه وجود 

داشته و منجر به نگرانی  شهروندان شده است.
قلی نژاد اظهار کرد: لازم اســت وزارت نفت و شرکت های تابعه در 
منطقه راهکارهای پیشــگیرانه نه فقط برای حوادثی مانند بارندگی 

شدید بلکه برای هرگونه رخدادی لحاظ کنند.

مخازن  میعانات گازی عسلویه باید جابه جا شوند 
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تیله هایم کجاست؟ 
تمام شهرمان تغییر کرده

دلم در خاطراتم گیر کرده
بزرگی نوجوانی مرا نیز

در اوج بی کسی ها زیر کرده
 به جز یادی از آن دوران شیرین

نمانده چیزی از دنیا برایم
زمین چرخید و سرگیجه گرفتم
سپس افتاد و گم شد تیله هایم
"آتاری" اوج سرگرمی ما بود

"پلیس و دزد" را با هم خریدیم
من و تو عاشق پرواز بودیم
من و تو با "هواپیما"پریدیم
تمام کوچه ها را دوره کردیم

به هر بی راهه ای راهی رساندیم
به دور از "وایبر" و "واتس آپ" و "وی چت"

برای هم هزاران شعر خواندیم
نمی دانم چرا امروز انگار

هزاران سال از آن دوران گذشته
درختی عاشق بارانم اما

شنیدم دوره ی باران گذشته
 رفیق روزهای نوجوانی

رهایم کن از این تکرار تکرار
میان خاطراتم زنده هستی

مرا در خاطرات خود نگه دار
 صابر قدیمی 

***
مترو 

مترو ای ماوای ما بی چیزها
می بری هر روز ما را ناکجا

هرکجایی که رئیست پا دهد
کاش ما را در دل تو جا دهد
با فشارش جامه ی مارا درید
از فشار قبر گاهی بدتر است

هل نده، آخ! بینیم لای در است
وارد واگن شدن کاری خفن

زور خر می خواهد و دستی بزن
دست و پایم عضوی از مردم شده

کیف و کفش و دست و پایم گم شده
بغض من له شد، فغان از درد و غم

کفش یارو گیر کرده در یقم
تهویه ها آتش است این بادو وانگه نیست باد

آتش افتاده به جان خرمنم
خر منم،آی خرمنم،آی،خر،منم
دستگیره،دست واگنهای پیر
دستگیر بی کسان،دستم بگیر
مترو یک بازار سیارو بزرگ

می فروشد یک نفر گوسفندو گرگ
کفش و مسواک و سوسیس بندری
پوشک و چیپس و جوراب و بربری

توی مترو گشته روشن دیده ام
شخصیت های فراوان دیده ام

دیده ام اشخاص مطرح در جهان
لینچان و یانگوم،شرک،ایکیوسان

کاکرو،جیمبو،خپل،اسفندیار
دکتر ارنست،بیگلی بیگلی،مورچه خار

خط یک،نه،خط دو،نه،لعنتی
من شدم بین خطوط خط خطی

گرچه از مترو سخن ها در سر است
می روم چون ایستگاه آخر است
آخر خط ناقه در گل مانده است

یک سوال سخت در دل مانده است
مبدا و مقصد فقط پایانه هاست
ما نفهمیدیم آغازش کجاست

 صابر قدیمی 
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مهران سلطانی نژاد سرویس استان ها //مدیرکل 
شیات استان بوشهر با اشاره به اینکه ۵۲ درصد 
میگوی پرورشــی کشــور در این استان تولید 
می شود، گفت: امسال ۲۸ هزار تن میگو از مزارع 

استان بوشهر برداشت شده است. 
به گــزارش خبرنگار دریا ؛ علی بــازدار در جمع 
خبرنگاران اظهار کرد: در سفر اخیر رئیس جمهور 
به استان بوشــهر 2۱۸ میلیارد تومان برای توسعه 
زیرساخت های صیادی و آبزی پروری استان بوشهر 
مصوب شد، تا کنون ۷/۱۴ میلیارد تومان آن برای 
انجام عملیات اجرایی ســه بندر خورخان با ۶.۵ 
میلیارد تومان، نخل تقی ۵ میلیــارد تومان و لاور 

ساحلی ۳.2 میلیارد تومان تخصیص یافته است.
وی اضافه کــرد: از آنجایی که مصوب شــده این 
اعتبارات در دو سال ۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ تخصیص یابند 
سهم امسال به تدریج و تا پایان سال پرداخت خواهد 
شد. بازدار یکی از مصوبات سفر رئیس جمهور را 
واگذاری اراضی ســاحلی به جوانان بوشهری برای 
پرورش میگو دانست و عنوان کرد: در این راستا 2 
هزار و ۵۰۰ هکتار زمین ســاحلی در این استان به 

سرمایه گذاران واگذار می شود.
مدیرکل شــیلات استان بوشهر با اشــاره به اینکه 
۵2درصد از میگوی پرورشــی کشور در این استان 
تولید می شود، تصریح کرد: امسال 2۸ هزار تن میگو 
و از مزارع این استان برداشت شده است که ارزش 
سالانه آن با احتساب هر کیلو ۹۰ هزار تومان برابر 
با 2۵۳۸ میلیارد تومان اســت.بازدار درخصوص 
پرورش ماهــی در قفس عنوان کــرد: پیش بینی 
می شود امسال از ۹ مرکز پرورش ماهی در قفس در 
قالب 2۸ قفس مستقر در دریا چهار هزار تن ماهی 
برداشت شود. وی با اشاره به اینکه اولویت واگذاری 

به جوانان مناطق پیرامونی این اراضی است افزود: 
طرح های آبزی پروری دارای ارزش افزوده بالایی 
است و میزان سرمایه گذاری در زمان اندکی به سبب 

زود بازدهی طرح ها برگردانده می شود.
مدیرکل شــیلات استان بوشهر با اشاره به اینکه در 
زمان حاضر ۹۹ هزار جفت مولد بچه میگو در استان 
بوشــهر وجود دارد، تصریح کرد: از این میزان مولد 
2۶هزار جفت برای تولید 2 میلیارد و ۶۰۰ میلیون 
قطعه بچه میگو برای برنامه پرورش سال ۱۴۰۱ نیاز 
است. بازدار ادامه داد: در حوزه صیادی حدود ۶۰ 
هزار تن آبزی با میانگین قیمت ۵۰هزار تومان معادل 
۳ هزار میلیارد تومان در اســتان بوشهر صید شده 
اســت که کل ارزش تولیدات آبزی شیلات ۵۵۳۸ 
میلیارد تومان با ارزش افزوده در زیر بخش شیلات 

22۰۰ میلیارد تومان بوده است.
وی خاطر نشــان کرد: در استان بوشهر حدود 2۵ 
هزارتــن میگو که عمده محصول صادراتی اســت 
فرآوری شده که تاکنون ۱۱ هزارتن آن صادر شده 
است. از این میزان صادرات ۹ هزارتن به چین و 2 
هزارتن به روســیه ، امارات و قطر  و 2۴۰۰ تن هم 

محصول پارسال صادر شده است .
مدیرکل شیلات استان بوشهر گفت: یگان حفاظت 
این اداره کل در ۹ ماهه نخست امسال ۱۶۶ فروند 
شناور متخلف که اقدام به صید ممنوعه ترال کرده و 
۱۶ خوردو متخلف که  صید غیر مجاز حمل کرده اند 

شناسایی و توقیف شده اند.
بازدار ادامــه داد: ۶۵ فروند لنج صیادی، 2۳فروند 
قایق، یک شــناور تفریحی، ۷۵ فروند شناور بدون 
هویت و 2 کشتی صیادی و پژوهشی هستند همچنین 
پنج هزار و ۱2۱ کیلوگرم میگو و ســه هزار و ۶۴۱ 
کیلوگرم ماهی و ۸۵ رشته تورترال، ۷۳ جفت تخته 

صید ترال، ۱۱۴ حلقه طناب، ۳۵ طاقه تور گوشگیر 
از این شناورهای متخلف کشف شده است.

وی ارزش ریالی محصولات آبزیان قاچاق کشف 
شده را 2۶۳میلیارد تومان اعلام کرد و افزود: شیلات 
استان بوشهر شناورهای مجرم و متخلف زیادی را 
متوقف کرده و پس از تشکیل پرونده قضایی، مجرم 
را معرفی و مــورد جریمه و اعمال قانون قرار داده 
است به طوری که متخلفان در کمیسیون رسیدگی به 
تخلفات، به مدت ۹۰ روز تعلیق پروانه صید شده اند 
و حتی آنها را به مدت ســه ماه محروم از دریافت 

سوخت یارانه ای کرده است.
بازدار ارزش تولید محصولات آبزی پروری استان 
بوشــهر را 2 هزار و ۵۳۸ میلیارد تومان دانست و 
تصریح کرد: در 2 سال گذشــته عملیات اجرایی 
شهرک شــیلات با اعتبار ۱۱۰ میلیارد تومان برای 

اجرا طرح های زیرساختی آغاز شده است.
مدیرکل شــیلات استان بوشــهر با بیان اینکه 2۰ 
میلیارد تومان برای  ایجاد شــبکه برق رســانی و 
آبرسانی در شهرک شیلات هزینه شده است تصریح 
کــرد: در مجموع ۱۳۰ میلیارد تومان در 2 ســال 
گذشته در شهرک شیلات بوشهر در اجرا طرح های 
زیرساختی هزینه شده است. بازدار از توسعه طرح 
پرورش میگو در منطقه شیف بوشهر خبر داد و بیان 
کرد: 2۰ میلیارد تومان برای آماده سازی ۷۰۰ هکتار 

اراضی ساحلی شیف بامداد تخصیص یافته است.
وی با اشاره به اجرا طرح توسعه پرورش میگو در 
مجتمع دلوار ۳ خاطر نشان کرد: در اجرا این طرح 

۱۵ میلیارد تومان سرمایه گذاری شده است.
بازدار با اشاره به آخرین وضعیت اسکله خورخان 
گفت: این اسکله در دو فاز انجام می گیرد که اکنون 

فاز اول ۵۵ درصد پیشرفت فیزیکی دارد.

آرزو توکلی سرویس استان ها // استاندار 
کرمان ضمن تشکر از ستاد اجرایی فرمان 
امام خطاب به مسئولین گفت: فقط لیست 
اقامی که در سیل اخیر دچار آسیب شده 
اند ارائه دهید تا با مساعدت ستاد اجرایی 
فرمان امام بــه مردم کمک اضطرار کنیم و 
قصد داریم مردم به وضعیت زندگی عادی 

که قبل از سیل داشته اند، برگردانیم. 
به گــزارش خبرنگار دریا ؛ علی زینی وند در 
جلســه مدیریت بحران اســتان کرمان گفت: 
براســاس هشــدارها از حدود ۸ روز قبل از 

وقوع سیل، اقدامات پیشگیرانه و هشدارهای 
لازم دادیم.وی حجــم بارندگی در برخی از 
نقاط را بی سابقه دانست و بیان کرد: بارندگی 
در ۹ شهرستان استان شدید بوده است. حجم 
خسارات ما در سه شهرســتان است و اینها، 

مناطق سیلابی هستند.
اســتاندار کرمان از اقدامات پیشگیرانه که در 
ســال گذشــته صورت گرفته، سخن به میان 
آورد و عنوان کرد: در سال گذشته با مشارکت 
واحدهای بزرگ صنعتی، همکاری شهرداری ها 
و دهیاری ها و ارتش حدود ۱۳2 کیلومتر از 
رودخانه های اســتان لایروبی و این سیلاب 

ظرفیت نابودی شهرهای ما را داشت.
وی با ابراز خرســندی از اینکه ســیل های 
هفته گذشــته تلفات جانی ببار نیاورد، اظهار 
کرد: باتوجه بــه اقدامات پیشــگیرانه که از 

گذشته صورت گرفته خسارات به بخش های 
زیربنایی به حداقل رسید. همه دستگاه ها پای 
کار بودن و در همان لحظه اولیه ســیل ما کنار 

مردم بودیم.
زینی وند به تشریح خسارات پرداخت و گفت: 
راه دسترســی ۱۵۶ روســتا تخریب و ۹ راه 
مواصلاتی قطع شــد و ۷۰۰ واحد روستایی و 
شهری دچار آبگرفتگی و به بخش کشاورزی 

خسارات وارد شد.
وی از محدودیت منابع دولتی ســخن گفت و 
افزود: فرایند تخصیص اعتبار جبران خسارت 
طولانی اســت اما با توجه به اینکه امســال 
حدود ۱۳ هزار میلیارد تومان ســرمازدگی به 
بخش کشاورزی خسارت وارد کرد و ما هنوز 
نتوانســتیم به مردم کمک کنیم و چیزی دست 

مردم نرسیده است.

اســتاندار کرمان افزود: اکنون سیل به بخش 
کشاورزی آسیب زده و بیش از هزار راس دام 

سبک و سنگین در این سیل تلف شدند.
وی ادامه داد: باتوجه به آبگرفتگی منازل، لوازم 
خانگی از جمله وســایل برقی و فرش های 
این مناطق آسیب وارد شده است و در برخی 
مناطق مــردم توان مالی برای جایگزین کردن 

این وسایل را ندارند.
زینی وند با بیان اینکه برخی دشت های مناطق 
جنوب استان باتلاقی هســتند، تصریح کرد: 
سرویس های بهداشتی در برخی مناطق سیل 
زده کاملا مسدود شده و مسائل بهداشتی آنها 

دچار مشکل شده است.
وی با تاکید برآنکه مردم شغل شــان را نیز از 
دست داده اند و باید به داد مردم برسیم، اظهار 
کرد: تعمیر ســرویس بهداشتی، تامین احشام، 

تهیه لوازم خانگی و جبران خسارات کشاورزی 
از اورژانسی ترین مواردی است که باید انجام 
دهیم. استاندار کرمان بیان کرد: سیل بند خرم از 
سال ۱۳۵۰ برای جلوگیری از خسارات سیل 
طراحی شــده اما به دلیل نبود اعتبارات هنوز 

کاملا اجرا نشده است.
وی با بیان اینکه طرح خوداشتغالی زود بازده 
نیز در مناطق جنوب اجرا شود، تصریح کرد: 
معاون اول رئیس جمهور قول اختصاص ۵۰ 
میلیارد تومان تســهیلات ارزان قیمت برای 

اشتغال در مناطق آسیب دیده، داده اند.
زینی وند هشــدار داد: دوبــاره بارندگی در 
استان داریم و احتمال وقوع سیل وجود دارد 
و ممکن است ۴۰ میلیمتر بارندگی خسارت 
زیادی به بار بیاورد و از بخش خصوصی نیز 
برای بازسازی و لایروبی کمک بگیرید تا در 

باران بعدی دچار خســارت نشویم و شهر را 
به آب ندهید. ســعید برخوری رئیس سازمان 
جهاد کشــاورزی جنوب استان کرمان نیز در 
این جلســه گفت: در سیل اخیر چاه های آب 
و قنــوات از بین رفته و زمان برای صبر کردن 
نداریم زیرا هر لحظه تاخیر در بهســازی آنها 

میزان خسارات افزایش پیدا می کند.
وی با بیــان اینکه حدود هــزار راس دام در 
جنوب اســتان در ســیل هفته قبل تلف شده 
اســت، اظهار کــرد: به چاه هــای غیرمجاز 
اعتباری اختصاص نمی یابد اما چند خانوار از 
طریق این چاه ها امرار معاش می کنند. عباس 
سعیدی رئیس سازمان جهادکشاورزی شمال 
اســتان کرمان نیز گفت: بارش های هفته قبل 
در شهرســتان های ارزوییه و بافت حدود ۹۰ 

میلیارد تومان خسارت به بار آورده اند.
رضا فلاح مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان 
کرمان نیز بر لزوم راه اندازی ســامانه توزیع 
اقلام تاکید کرد و گفت: در ســیل اخیر لوازم 
خانگی)یخچال، اجــاق گاز و فرش( حدود 

2۵۰۰ خانوار دچار آسیب شده اند.

استاندار کرمان تشریح کرد

میزان خسارات سیل در جنوب استان کرمان 

 // ها  اســتان  حسن سیاوی ســرویس 
سرپرست دانشــگاه علوم پزشکی جندی 
به آخرین وضعیت  اشــاره  با  اهواز  شاپور 
بیماران مبتا به کرونا گفت: میزان مرگ و 
مقداری  در خوزستان  بستری  بیماران  میر 
از اســتان های دیگر بیشتر است که علت 
اصلی این مساله مراجعه دیرهنگام بیماران 

به مراکز درمانی است. 
به گزارش خبرنگار دریا ؛ دکتر محمدحســین 
سرمســت در نشست ستاد اســتانی مدیریت 
کرونا با اشاره به آخرین وضعیت شیوع کرونا 
در استان خوزستان اظهار کرد: با تغییر وضعیت 
امیدیــه از وضعیت زرد به آبــی، اکنون همه 
شهرهای خوزستان در وضعیت آبی قرار دارند.

بــه گزارش ایســنا، وی با اشــاره به کاهش 
افزود:  نمونه گیری کرونــا از مراجعه کنندگان 
در هفتــه منتهی به ۱۷ دی مــاه ۵۰۳ نمونه از 
مراجعه کنندگان گرفته شده است و در کل استان 

خوزستان ۱۶ مورد مثبت داشته ایم.
سرپرست دانشگاه علوم پزشکی جندی شاپور 
اهواز با بیان اینکه در حال حاضر ۹۰ بیمار در 
بیمارستان های خوزستان بستری هستند، گفت: 
در هفته گذشته نسبت به هفته قبل از آن موارد 
ابتلا ۱۴.۴ درصد افزایش یافته اســت، موارد 
بستری تغییری نداشــته و موارد فوت ۷۱.۴ 

درصد کاهش یافته است.
وی بیان کرد: میزان مرگ و میر بیماران بستری 
در خوزســتان مقداری از اســتان های دیگر 
بیشتر است که علت اصلی این مساله مراجعه 
دیرهنگام بیماران به مراکز درمانی است بنابراین 
از بیماران به ویژه افراد دارای بیماری زمینه ای 
می خواهیم ســریعتر به مراکز درمانی مراجعه 

کنند. سرمست با اشاره به روند مناسب دریافت 
دوز سوم واکسن در اســتان خوزستان گفت: 
پوشــش نوبت اول واکسیناسیون در جمعیت 
هدف ۸۳.۵ درصد، نوبت دوم ۶۸.۵ درصد و 

نوبت سوم ۱۳.۶ درصد است.
وی افــزود: همچنــان وضعیــت پوشــش 
واکسیناسیون در شادگان، دشت آزادگان، اندیکا 
و کارون موجب کاهش رتبه استانی در سطح 

کشور شده است.
سرپرست دانشگاه علوم پزشکی جندی شاپور 
اهواز بیان کرد: همچنان رعایت پروتکل های 
بهداشتی و واکسیناسیون راه های پیشگیری از 
ابتلا به بیماری هستند که باید مردم این موارد را 

در دستور کار قرار دهند.

سرپرست علوم پزشکی اهواز عنوان کرد 

افزایش ابتلا به کرونا در خوزستان 

مدیرکل شیلات بوشهر:

اجاره مسکن۲۸ هزار تن میگو پرورشی در بوشهر تولید شده است
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ابوالحسن دستوری-رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک بندرعباس

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان



سرویس گردشگری // یک فعال حوزه 
میراث فرهنگی گفــت: با وجود ثبت 
برخی از آثار ناملموس کشــورمان در 
فهرســت جهانی یونسکو، اما در سایه 
ناآگاهی برخی از مسئولان دولتی نسبت 
به چگونگی پاسداری از آثار فرهنگی، 
این مفاخر در معرض فراموشی و حتی 

بعضاً زوال و نابودی قرار گرفته اند. 
ماهان مدون در یک گفت و گوضمن احصای 
انواع سه گانه گردشگری و سیر تکوین آن 
نسبت به عدم اهتمام لازم مسئولان دولتی در 
زمینه حراست از آثار ملموس و ناملموس 
فرهنگی کشور و برخی از کارشکنی ها در 
این راستا انتقاد کرد و در این باره توضیحاتی 
داد. وی با تبیین سیر تکاملی نوع گردشگری 
در جهان گفت: نســل اول گردشگری در 
جهان که بر پایه تفریح در سواحل و جنگل ها 
و اماکن تفریحی شــکل گرفتــه، به عنوان 
گردشــگری انبوه تلقی می شود. این نوع از 
گردشگری سرمایه گذاری در سطح کلان و 
صرف وقت و انرژی زیادی را می طلبد؛ در 
حقیقت این نوع از گردشگری همواره مورد 
استقبال بسیاری از کشورها قرار گرفته است 
و سود قابل توجهی نیز در پرتو خود برای 

اقتصاد کشورها به همراه داشته است.
این فعال حوزه میراث فرهنگی نســل دوم 
گردشگری یا گردشــگری فرهنگی را در 
واقع مبتنی بر ارزش گذاری بر مقوله فرهنگی 
و خصوصاً موزه ها دانســت و ادامه داد: در 
حقیقت باید گفت این نوع از گردشــگری 
بــا تمرکز بر میــراث فرهنگی ملموس هر 
کشــور روایتگر فرهنگ و تمدن کشــور 
مربوطه اســت. این نوع از گردشگری که 
نیاز به سرمایه گذاری در سطح کلان ندارد به 
سرعت مورد استقبال و حمایت کشورهای 
مختلف قرار گرفت و توانســت مخاطبان 

زیادی را با خود همراه سازد.
به اعتقاد مدون، نســل سوم گردشگری یا 
گردشــگری خلاق که تمرکز اصلی آن بر 
اقدامات میدانی و حضــور در محیط های 
فرهنگی اســت تلاش می کند ضمن تعریف 
و تبییــن میراث فرهنگــی ناملموس برای 
مخاطب خــود، ابزار و بســتر لازم برای 
تبلیغات و فروش بســته سفر علاقمندان به 
گردشــگری را در یک منطقه خاص فراهم 
ســازد. این فعال حوزه گردشگری توضیح 
داد: این نسل از گردشگری که در بردارنده 
انواع میراث فرهنگی ناملموس شامل انواع 
آیین ها و رســوم متعلق به هر قوم و قبیله ، 

غذاهای محلی و ... است، تلاش می کند تا 
با ایجاد یک حس خوشــایند در گردشگر 
از طریق کســب تجربه ادراکی درباره سفر 
به منطقــه خاص مدنظر موجب تشــویق 
و ترغیــب وی برای انجام دوباره ســفر به 
همان منطقه شــود.بنا به گفتــه وی، لازم 
اســت متولیان امر در راستای تحقق سفر 
هدفمند به منظور شناســاندن هر چه بیشتر 
فرهنگ و هنر عظیم و غنی این ســرزمین 
به گردشــگران داخلــی و خارجی، ضمن 
تعریف و معرفی میراث فرهنگی ملموس و 
ناملموس توسط متخصصین و کارشناسان 
این حوزه، زمینه های لازم جهت بازدید از 
این رویدادها را در برنامه ویژه تورهای خود 
جانمایی کنند. قطعاً تحقق این امر علاوه بر 
ایجاد جذابیت ســفر برای مخاطبان، باعث 
افزایش غنای فرهنگی و پاسداری از آن نیز 
خواهد شد.این فعال حوزه میراث فرهنگی، 
ضمن گلایه از دولــت و متولیان دولتی به 
جهت اهمــال در امر پاســداری از میراث 
کشــورمان  ناملموس  و  ملموس  فرهنگی 
تصریح کرد: چندی پیش و بنا بر مسئولیت 
ســابق خود، پس از برنامه ریزی های لازم 
از طریــق تعریف پروژ ه ای مبنی بر »احیای 
ســنت نوروز دریایی« که متعلق به ساکنین 
حــوزه خلیج فارس و دریــای عمان بود، 
سعی در معرفی و پاســداری هرچه بیشتر 
از یک میــراث فرهنگی ناملموس بومی با 
هدف جذب گردشگران داخلی و خارجی 

در تابستان کردیم.مدون همچنین اظهار کرد: 
بنا بود در این پروژه که مقرر شــده بود بر 
بستر لنج سنتی موجود در خلیج فارس که 
به تازگــی احیا و تبدیل به یک لنج بادبانی 
واقعی شــده بود، اجرایی شــود، به کمک 
کارشناسان میراث فرهنگی، آیین رسوم های 
خاص متعلق به آن منطقه و همچنین غذاهای 
محلی و دریایــی برای مخاطبان به نمایش 
گذاشته شود. این فعال حوزه گردشگری با 
اشــاره به این موضوع که در صدد بودیم تا 
از طریق این پروژه لنج ســنتی ایرانی با نام 
»بوم ایرانی« )که آذر ماه ســال ۹۰ »دانش 
سنتی لنج سازی و دریانوردی« با لنج مذکور 
در خلیج فارس در »فهرست آثار در خطر« 
به تصویب سازمان جهانی یونسکو رسیده 
بود( را بــه نوعی قابل بهره بــرداری کنیم، 
یادآور شد: اما در کمال تأسف سازمان بنادر 
و دریانــوردی مجوز تردد مربوطه را در آن 
سال برای لنج مذکور صادر نکرد و در نتیجه 
علی رغم تمامی تلاش ها و برنامه ریزی های 
خوب صورت گرفته، این پروژه با شکست 
مواجه شــد.وی ادامه داد: بــه دنبال آن نیز 
دولت با تصویب طرح امحا لنج های سنتی 
و فایبرگلاس و جایگزینی آن با شناورهای 
مدرن و جدید در سال ۱۳۹۹ که موجب آن 
شناورهای سنتی و چوبی که دانش و مهارت 
ساخت آنها در فهرســت میراث ناملموس 
یونســکو به ثبت رسیده بود؛ باید تا ۵ سال 
آینده امحا شوند، باعث شد تا طرح استفاده 

و بهره برداری از بوم ایرانی عملًا منتفی شده 
و ابتر بماند. این فعال حوزه میراث فرهنگی 
گفت: این در حالی دانست که هنر لنج سازی 
و دریانــوردی ایرانی نزد ســازمان جهانی 
یونسکو به ثبت رســیده و تمام کشورهای 
جهان به داشــتن چنین اثــری در تاریخ 
بشریت افتخار می کنند، اما متأسفانه شاهد 
هستیم در سایه ناآگاهی و عدم درک صحیح 
برخی از مســئولان دولتی گذشته نسبت به 
چگونگی پاسداری از آثار فرهنگی و تمدنی 
ایران زمین، این مفاخر در معرض فراموشی 

و حتی بعضاً زوال و نابودی قرار گرفته اند.
مدون همچنین ضمن تأکید بر لزوم شناخت 
و آگاهی صحیح نسبت به معنای پاسداری 
از میراث فرهنگی کشــورمان در هر دو بعد 
ملموس و ناملموس اذعان کرد: متأسفانه تا 
کنون برنامه ریزی و اقدام شایسته و خاصی 
در زمینه آموزش تخصصــی و چگونگی 
محافظت از میراث فرهنگی برای آن دسته 
از نهادها و دستگاه های اجرایی که به نوعی 
در ارتبــاط با این مقوله هســتند و متولی 
حفظ و حراســت از این آثار محســوب 
می شــوند، صورت نپذیرفته است.این فعال 
حوزه گردشــگری در پایان خاطرنشــان 
کرد: در ســایه برنامه ریزی لازم می توان از 
این نقطه کور و بن بســتی که در واقع عامل 
اصلی ایجادکننده مشکلات مرتبط در زمینه 
حراست از آثار فرهنگی کشور است، عبور 

کنیم./ تسنیم 
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گردشگری

خبری
معاون گردشگری کشور:

زمان صدور مجوزهای گردشگری کاهش می یابد
 سرویس گردشــگری // معاون گردشگری وزارت میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دســتی از کاهش مدت زمان صــدور مجوزهای 
گردشــگری خبــر داد و گفت: این اقدام در راســتای تســهیل روند 
ســرمایه  گذاری و کســب و کار در حوزه صنعت گردشــگری انجام 
می شــود. علی اصغر شالبافیان در کارگروه میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی همایش هفته رفســنجان شناسی در دانشگاه ولی عصر 
اظهار کرد: در راستای اصلاح فرایندها و افزایش حجم سرمایه گذاری ها 
مدت زمان صدور مجوزها در حوزه گردشــگری کاهش می یابد.معاون 
گردشــگری وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی با تاکید 
براینکه در اســتان کرمــان تمایل به ســرمایه گذاری در حوزه صنعت 
گردشــگری در بین سرمایه گذاران بسیار وجود دارد افزود: باید با ایجاد 
زیرساخت ها زمینه برای رشد گردشگری منطقه فراهم شود.وی با اشاره به 
اینکه بسیاری از اماکن تاریخی در مالکیت وزارت میراث فرهنگی نیستند 
بیان کرد: این وزرات خانه نمی تواند برای اماکنی که مالکیت ندارد تعیین 
تکلیف کند و در این باره اختیاری ندارد.شالبافیان با بیان اینکه نمایشگاه 
گردشگری تهران از تاریخ ۹ تا ۱2 بهمن ماه سالجاری برپا می شود گفت: 
این نمایشگاه می تواند فرصتی برای تبادل تجربیات و معرفی جاذبه های 
تاریخی، طبیعی و گردشگری استان های سراسر کشور باشد.وی با اشاره 
به اینکه هر استان می تواند بسته به استعداد و ظرفیت های مختص به خود 
تورهای ویژه ای را تعریف کند خاطرنشان کرد: استان کرمان می تواند در 
حوزه تورهای ویژه نخبگان و یا معدنی و صنعتی فعال شــود و اقدام به 

جذب گردشگر در قالب این گونه تورها کند.

جنگل دریایی که نام درختانش برگرفته
 از دانشمند بزرگ ایرانی است 

 سرویس گردشگری // بزرگ ترین جنگل دریایی در یکی از مناطق 
جنوبی ایران واقع شده که می توان آن را یکی از عجیب ترین جاذبه ها نامید.   
تالاب بین المللی خورخوران و جنگل های حرا یا مانگرو یکی از مهم ترین 
جاذبه های گردشگری هرمزگان و بندر زیبای خمیر به شمار می رود. این 
تالاب و جنگل های حرا به حدی به لحاظ زیست محیطی اهمیت دارند 
که تحت عنوان ذخیره گاه زیست کره زمین به ثبت جهانی رسیده اند و از 
آن ها با دقت بالایی نگهداری می شود.جنگل های حرا هرمزگان در چند 
نقطه از اســتان وجود دارند. یکی از شناخته شده ترین آن ها، حرا قشم 
است؛ اما حرا تالاب خورخوران بندر خمیر، بزرگ ترین جنگل دریایی 
در خاورمیانه است، درختان حرا را می توان یکی از عجیب ترین و منحصر 
به فرد ترین جاذبه ها نامید که از اسم دانشمند بزرگ ایران، ابو علی سینا 
گرفته شده است و این دانشمند اولین شخصی بوده که برروی این درختان 
تحقیقات انجام داده اســت. در ایران فقط دو گونه درخت زنده زا وجود 
دارد. حرا و چندل که بعد از فصل میوه دهی این میوه ها بر روی درخت 
اصلی به تکامل نسبی رسیده و بعد از آن از درخت مادر جدا شده و بعد از 
تثبیت شدن در بستر گلی شروع به رشد می کند. این درختان از آب شیرین 
استفاده می کنند و به نحوی با ریشه های منحصر بفرد خود ۹۰%فرایند 
تصفیه آب را انجام داده و ۱۰% باقی منده از طریق ســر شاخ های این 

درختان پس داده می شود.

ســرویس گردشــگری // یک معمار که از پایون 
ایران بازدید کرده اســت، درباره طراحی داخلی 
آن می گویــد: طراحی داخلی پاویــون ایران در 
اکســپو ۲۰۲۰ در حدی ضعیف بود که اگر آن را به 
دانشجویان سال اول و دوم این رشته می سپردند، 

می توانستند کار بهتری را ارائه دهند. 
وحید قبادیان ـ معمار ـ کــه اخیرا از پاویون ایران در 
اکسپو 2۰2۰ بازدید کرده است، می گوید: در بازدید از 
پاویون ایران حدود ۵۰ معمار بودیم که به اتفاق نظرمان 
این بود که پاویون ایران حق مطلب را درباره کشــور 
ما ادا نمی کنــد و خیلی تأثیر مثبتی ندارد؛ البته می دانم 
انتخاب طــرح و معمار پروژه از طریق یک مســابقه 
صــورت گرفته و زحمات زیادی برای ایده پردازی آن 
کشیده شده است ولی گویا برخی از ایده های طراح اجرا 
نشده و مقصر مشکلات پروژه را تا حدی مدیریت آن 
می توان دانست.  او ادامه می دهد: آنچه در پاویون ایران 
در اکســپو دیدیم، هشت اتاق بود که در یکی از آنها از 
بدو ورود با چند تا مجسمه  هخامنشی برخورد کردیم که 
بدل این مجسمه ها را همه جا می توان پیدا کرد. همچنین 
در دیگر بخش های پاویــون ایران، کاوش معدن، یک 
تلویزیون با پخش آگهی، فروش پســته و تخمه و یک 

رستوران شبیه به رستوران های ضعیف سر راهی وجود 
داشت. راهرویی هم وســط پاویون بود که در آن یک 
آب نما ســاخته بودند که هیچ حُسنی به پاویون اضافه 

نکرده بود و پاویون ایران بدون آن خیلی بهتر بود.
 مدیریتی که هدف کسب درآمد بود

او همچنین درباره مدیریــت پاویون ایران می گوید: به 
نظر می رسد که هدف مدیریت این پاویون بیشتر جنبه 
کسب درآمد از ارگان ها و سازمان های شرکت کننده بود. 
درواقع به جای اینکه پاویــون ایران نمایانگر فرهنگ 
و دستاوردهای کشورمان باشــد، نمایانگر این بود که 

بخواهد با دریافت پول کاسبی کرده باشد.
این معمــار دربــاره پاویون دیگر کشــورها توضیح 
می دهد: محتوایی که پاویون دیگر کشــورها ارائه داده 
بودند، شــامل تاریخی از گذشــته آنها، دستاوردهای 
کنونی و دیدگاه شان نسبت به آینده و روابط بین الملل 
بــود. ولی در پاویون ایران حتی یــک راهنما نبود که 
به بازدیدکنندگان بگوید چه خبر اســت و یا دانه های 
تسبیحی که روی پاویون نصب شده، ماجرایش چیست؟

او ادامــه می دهد: پاویون ایران در مقایســه با پاویون 
عربســتان، امارات، پاکســتان و مراکش که هم رده ما 

هستند، بسیار ضعیف بود. پاویون آنها از نظر سازه ای، 
معماری، فناوری های نوین چون نورپردازی، صوت و 
مانیتور بســیار قوی تر بود. در این دوره مانیتور حرف 
اول را می زد و دور تا دور برخی غرفه ها در پاویون ها 
انواع مانیتورها با اشــکال و ویژگی های مختلف نصب 
شــده بود. در پاویون ایران تنها یک تلویزیون معمولی 
بزرگ وجود داشــت که گاهــی آگهی هایی ضعیف و 
تصاویری از شــهرهای ایران را پخش می کرد. قبادیان 
خاطرنشان می کند: با وجود ضعفی که پاویون ایران در 
ارائه داشت، براســاس آنچه که شنیده ام برای این دوره 
وقت و هزینه زیادی صرف شــده اســت؛ یعنی تلاش 
شده ولی این تلاش ها به ثمر نرسیده و نتیجه کار اصلا 

رضایت بخش نیست.
 از طرح پاویون ایران چیزی دستگیرمان نشد

از او همچنین دربــاره معماری پاویون ایران ســوال 

می کنیم. می گوید: طراحی پاویون ایران در جریان یک 
مسابقه داوری شــد و طراح و داور افرادی فرهیخته و 
صاحب نام هســتند. ولی اگر طــراح نکاتی را هم مد 
نظر داشــته، ما از این طرح چیزی دســتگیرمان نشد. 
این پرســش را با او مطرح می کنیــم که به نظر او چرا 
پاویون ایران تصویر درستی از کشور ارائه نداده است؟ 
پاســخ می دهد: پاویون های اکسپو باید نمایانگر تمدن، 
فرهنگ، گذشته، وضعیت کنونی، دیدگاه کشور شرکت 
کننده نســبت به آینده یا مسائلی که در آن کشور اکنون 

واجد اهمیت است باشد.
او در ادامه توضیحات خود، پاویون کشور آلمان را مثال 
زده و می گوید: در بازدید از پاویون آلمان از همان ابتدا 
که در صف ایســتاده ای، یک سری عکس و تصویر از 
مناظر این کشور به نمایش گذاشته شده است. سپس با 
مسائلی چون حفاظت از کره زمین مواجه می شوید که 
به خوبی توانسته بیننده را درگیر کند. درواقع در پاویون 
آلمان، شما تنها یک ناظر صرف نیستید و در بخش های 
مختلف از نظر ذهنی و فیزیکی شــما را درگیر مباحث 

مختلف پایداری و زیست محیطی می کند.
این معمار اضافــه می کند: همچنین پاویــون امارات 

با مانیتــور و نورپردازی از گذشــته، وضعیت کنونی 
و چشم انداز آینده خود گفته اســت و افرادی را برای 
راهنمایی و پاســخ به ســوال بازدیدکنندگان در آنجا 
مســتقر کرده  است. او تصریح می کند: در اکسپو 2۰2۰ 
در مساحتی بسیار وســیع، ۱۹2 کشور ایده های خود 
را به نمایش گذاشــته اند ولی زمانی کــه وارد پاویون 
ایران می شوید، تنها چند اتاق می بینید که صحبت هایی 
از تاریخ ایران دارد و باقی آن مغازه اســت که آن هم 
در ســطح خیلی ضعیف ارائه شده است. به طور کلی با 
شرایط موجود بهتر بود که اصلا شرکت نمی کردیم؛ چون 
ایران یک کشور ثروتمند، وسیع و باتمدن است ولی هیچ 

کدام از این موارد را در پاویون آن نمی بینید.
»بهتر نیســت که مدیریــت این رویداد توســط یک 
کیوریتور یا یک گروه کیوریتوری انجام شود یا صرفا به 

تیم معماری سپرده شود؟«

پاسخ می دهد: یکی از اشکالات همین است؛ یعنی طراح 
پروژه باید جهت پیاده شــدن عینی ایده هایش، از ابتدا 
تا انتها ناظر بر اجرا باشد؛ وگرنه خیلی از نکاتی که در 
ذهن دارد، در اجرای فردی که مسئولیت اجرا را بر عهده 
دارد به علت آگاه نبودن پیاده نمی شــود. البته طراحی 
داخلی هم مهم است و باید برای پاویون طراحی داخلی 
انجام شــود. اینکه یک پاویون با چند تا اتاق ساخته 
شود تنها مسئله مهم نیست، پر کردن این فضاها با یک 
ایده مناســب نیز به همان اندازه حائز اهمیت اســت و 
نباید برای پر کــردن پاویون به چند تا فرش و مبلمان 

بسنده کرد. 
  پاویون ایران نسبت به سال های دیگر چگونه بود؟

قبادیان در پاسخ به این پرسش می گوید: ایران از زمان 
ناصرالدین شــاه تا کنون در این رویداد شــرکت کرده 
است. براساس مطالعات من آن زمان پسته و تخمه برده 
بودند و ما هم اکنون پســته و تخمه می بریم. به نظرم، 
موفق ترین پاویونی که ایران در اکســپو داشته است، به 
اکســپو ســال ۱۹۶۷ در مونتریال کانادا برمی گردد که 
طراحی آن را آقای عبدالعزیــز فرمانفرمائیان برعهده 
داشت. طراحی ایشان طرح خیلی خوبی به شکل یکی 

از کاروانسراهای قدیمی ایران بود.
او ادامه می دهد: ولی در دوره گذشته که در میلان برگزار 
شد، بر اساس تصاویری که دیده ام و نظر همکارانم، به 
لحاظ طراحی و اجرا پروژه موفقی نبود. اکســپو باید 
در ســطح کشور تبلیغ شود؛ چون رویدادی است مانند 
مسابقات ورزشی المپیک. در اکسپو باید برای مملکت 
خود کســب افتخار کرد. پس یا نباید شرکت کرد و اگر 
شرکت می کنیم باید مراقب ذهنیتی که با پاویون خود به 

بازدیدکنندگان می دهیم، باشیم.
این معمــار درباره حضور ایــران در دوره بعدی بیان 
می کند: اکســپو در دوره بعدی در شهر اوساکا در ژاپن 
برگزار می شود و اگر قرار بر شرکت کردنمان است، باید 
از اکنون برای آن برنامه ریزی کرد، مسابقات طراحی را 
برگزار و بودجه اش را کنار گذاشــت. حضور در اکسپو 
یــک مدیریت قوی و دلســوز می خواهد. معماری که 

مسئولیت پروژه را برعهده دارد از همه دلسوزتر است و 
باید تا آخر، ناظر پروژه باشد.

  تأثیر اکسپو در معماری؟
قبادیان درباره این نکته می گوید: اکسپو تأثیر بالایی در 
معماری دارد و خود من از زمانی که از بازدید این اکسپو 
در دبی به ایران بازگشــته ام، به معمارانی که می شناسم 
پیشنهاد کرده ام که از این رویداد بازدید کنند. اکسپوی 
این دوره میزبان حضور ۱۹2 کشــور با ۱۹2 محتوا و 
ایده مختلف اســت. هر کشور با ایده، دیدی متفاوت و 
فناوری های نوین در این رویداد حضور پیدا کرده  است.

او ادامــه می دهد: به عنوان مثــال برج ایفل که یکی از 
دستاوردهای اکسپو است، ســازه ای است که در زمان 
خود از فناوری روز بسیار جلوتر بوده است و یا قصر 
بلورین انگلستان در زمان خود یک شاهکار بوده است. 
تمام معماران ما، مهندسین سازه، مکانیک و کلیه کسانی 
که به نوعی در صنعت ســاختمان دخیل هستد باید از 
اکســپو بازدید کنند تا بدانند حرف روز دنیا به چه نحو 
در این رویداد پیاده شــده است. در این صورت متوجه 
خواهیم شــد که برای دوره بعدی به چه صورت آماده 

شویم./ایسنا

تاریخی  پل   // گردشــگری  سرویس 
»آبرســان« که در سیل ۹۸ بخشی از 
آن تخریب شده بود، در سیلاب اخیر 

بخش بیشتری از آن ویران شد. 
ســیاوش آریا ـ پژوهشگر و فعال میراث 
فرهنگی استان فارس ـ با انتشار تصویری 
از آخرین وضعیــت این پل تاریخی، خبر 
داد: بخش بزرگی از پل تاریخی »آبرسان« 
شهر اهل از بخش اشکنان شهرستان لامرد 
در اســتان فارس در پی سیلاب های هفته 
گذشته، ویران شد و تنها بخش کوچکی از 

پایه های این پل باقی ماند.
این کنشــگر میراث فرهنگی در بخشی از 
یادداشتی که منتشــر کرده است، با اشاره 
به هشــدارهای ســال های گذشته درباره 
وضعیــت ناپایدار این یادمــان تاریخی و 
درخواست رســیدگی از مسؤولان، نوشته 
است در سیل ســال ۱۳۹۸ بخش هایی از 
این پل ویران شــده بــود و نیاز به مرمت 
اضطــراری و فوری داشــت. او با انتقاد 
از مســؤولان شــهری و مدیریت  میراث 

فرهنگی در شهرستان لامرد و مرکز استان 
نوشــته این موضوع باعث شد تا یکی از 
فرهنگی  تاریخی  یادمان های  بی همتاترین 
شهرســتان لامرد نابود شود و تنها بخش 
کوچکی از آن باقــی بماند. آریا همچنین 
متذکر شــد: اگر همین بخــش اندک پل 
هرچه زودتر حفاظت و مرمت نشود باید 
برای همیشه با یکی دیگر از یادگاری های 

گرانسنگ این سرزمین بدرود گفت.
این ســازه آبی از جمله بناهای شاخص و 

ملموس به لحاظ ساختار معماری است که 
در فهرست آثار ملی ثبت شده و قدمت آن 
به قرون اولیه اسلامی بازمی گردد. سازه این 
پل از سنگ و ساروج بوده که در سال های 
اخیر متأثر از خشکسالی شده و با هر بار 

سیلاب، بخشی از آن نابود شده است.
  خلیل ترزبان ـ باستان شــناس ـ پس از 
سیل سال ۹۸ درباره وضعیت این پل تذکر 
داده بود که این ســازه آبی در میانِ دشت 
واقع شده و با گذشت زمان و سست شدن 

پایه های پل و ضعیف شــدن طاق ها و 
پایه هایی که در بستر خاک ایجاد شده، به 
مرور زمان بر اثر فرسایش توسط سیلاب 
و طغیان رودخانه سست و نابود شده است 
و مرمت نشــدن این اثر سبب شده که در 
بارندگی اخیر  )ســال ۹۸(، 2۰ درصد از 
این سازه تخریب شــود که نیاز به مرمت 

فوری دارد.
با وجود چنین هشــدارهایی درباره خطر 
تخریب این پــل تاریخی و پیش بینی های 

این  هواشناسی درباره احتمال سیلاب در 
فصل، اما اقدام و تدبیری برای محافظت از 

این اثر تاریخی نشده است.
 علاوه بر استان فارس، برخی آثار تاریخی 
در اســتان های هرمــزگان،  خوزســتان، 
کرمان و سیســتان و بلوچستان نیز بر اثر 
بارندگی های شدید و سیلاب اخیر تخریب 
شــده اند. از میزان خســارت واردشده به 
آثار تاریخیِ ســیل زده هنوز آمار کاملی 

گردآوری نشده است.

سیل یک پل تاریخی را برد

  

برابر آراء هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
رودان تصرفات مالکانه وبلامعارض متقاضیان محرز گردیده 
است لذا مشخصات متقاضیان واملاک مورد تقاضا به شرح 
زیر به منظور اطلاع عمــوم در دو نوبت به فاصله1۵ روز 
آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره 
ثبت اســناد واملاک محل تسلیم وپس از اخذ رسید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایندو گواهی تقدیم دادخواست را به 
اداره ثبت محل تحویل دهد در هر حال صدورسند مالکیت 

جدید مانع مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد شد.
1-خانم قیمت ذاکری برنطین  فرزند علی به شماره شناسنامه 
4۶۹۹24۶۹۳1 صادره رودان  در ششــدانگ یک قطعه باغ 
به مســاحت 44۳۷۸/2۷متر مربع ملکی متصالحین رودان 
قسمتی از پلاک باقیمانده  1-اصلی  واقع در روستای برنطین 
رودان هرمزگان  حقوق ارتفاقی دارد مقدار ۳4۸۷متر مربع 
از مساحت ملک در حریم مسیل واقع شده است  که لازم 
است مقدار حریم پیشگفته به عنوان حقوق ارتفاقی وزارت 

نیرو منظور گردد
2-شوکت معتمدی دهبارز  فرزند  عبدالمهدی  به شماره 
ملی 4۶۹۹1۷۸۶۶۹صادره ازدهبارز درســه دانگ مشــاع 
از  ششــدانگ یک  قطعــه زمین مزروعی  به مســاحت 
2۸۷۳۹/2۳مترمربع مالکیت متصالحین رودان  قســمتي از 
پلاک باقیمانده 4-اصلی  واقع دربیکاه کهنشــوئیه رودان  

هرمزگان حقوق ارتفاقی ندارد
۳–کلثوم معتمدی دهبارز  فرزند  عبدالمهدی  به شــماره 
ملی 4۶۹۹1۷004۸صادره ازدهبارز درســه دانگ مشــاع 
از  ششــدانگ یــک  قطعه زمین مزروعی   به مســاحت 
2۸۷۳۹/2۳مترمربع مالکیت متصالحین رودان  قســمتي از 
پلاک باقیمانده 4-اصلی  واقع دربیکاه کهنشوئیه رودان  هر 

مزگان حقوق ارتفاقی ندارد
4-خانم مهدیه نیکزاد  فرزند  حکمت اله  به شــماره ملی 
۳۳۸04۳۹۸۳۵صــادره ازدهبارزدرششــدانگ یک  قطعه 
باغ   به مساحت 1۵۵۹2مترمربع مالکیت متصالحین رودان  
قسمتي از پلاک 41 فرعی۵-اصلی  واقع در روستای سکل 
رودان  هر مزگان حقوق ارتفاقی دارد.با حق عبور تیرهای 
برق و تلفن )شرکت مخابرات(در ضلع شمال مورد تقاضا که 
پلاک 41فرعی از ۵-اصلی بنام امنه نصرتی معرفی گردیده 

است
۵-مصطفــی قاســمی فرزنــد عبــاس به شــماره ملی 
4۶۹۹۸۵۷2۸0صادره ازرودان  در ششدانگ یک باب خانه  
به مساحت 1۶4/۷2مترمربع ملکی متصالحین رودان قسمتی 
از پلاک 11۸2فرعی از  ۷-اصلی واقع درکلبر دهبارز رودان  
حقوق ارتفاقی  دارد در ضلع جنوبی یک عدد جاکولری از 
باقیمانده  به مورد تقاضا باز است  که پلاک 11۸2فرعی از 

۷-اصلی به نام غلام شاهو نژاد  معرفی گردیده است  .
شــماره  بــه  فرزندشــهریار  داوری  ۶-مســلم 
ملی4۶۹000۵2۳0صادره ازرودان در ششــدانگ یک باب 

خانه به مســاحت 200مترمربع قسمتی از پلاک ۵۸۷فرعی 
از ۷ -اصلی واقع در محله چاه تمر رودان هرمزگان حقوق 
ارتفاقی ندارد . کــه پلاک ۵۸۷فرعی از ۷-اصلی ذیل ثبت 
2422صفحــه 422 دفتر جلد 14 بنــام همایون مختاری  
سندمالکیت صادر وتسلیم گردیده  ومتقاضی مورد تقاضا را 

از مالک رسمی خریداری نموده است است .
شــماره  بــه  فرزنداحمــد  داوری   ۷-اطهــره 
ملی4۶۹۹۹24۶۳۸صادره ازرودان در ســه دانگ مشــاع از 
ششدانگ یک باب خانه به مساحت 1۹2مترمربع قسمتی 
از پــلاک ۵۸۷فرعی از ۷ -اصلــی واقع در محله چاه تمر 
رودان هرمزگان حقوق ارتفاقی ندارد . که پلاک ۵۸۷فرعی 
از ۷-اصلی ذیــل ثبت 2422صفحــه 422 دفتر جلد 14 
بنام همایون مختاری  ســندمالکیت صادر وتسلیم گردیده  
ومتقاضی مورد تقاضا را از مالک رســمی خریداری نموده 

است است .
۸-مهــدی رنجبــری فرزنــد ابراهیــم به شــماره ملی 
4۶۹۹۷۵۹۳1۹صــادره ازرودان در ســه دانگ مشــاع از 
ششدانگ یک باب خانه به مساحت 1۹2مترمربع قسمتی 
از پــلاک ۵۸۷فرعی از ۷ -اصلــی واقع در محله چاه تمر 
رودان هرمزگان حقوق ارتفاقی ندارد . که پلاک ۵۸۷فرعی 
از ۷-اصلی ذیــل ثبت 2422صفحــه 422 دفتر جلد 14 
بنام همایون مختاری  ســندمالکیت صادر وتسلیم گردیده  
ومتقاضی مورد تقاضا را از مالک رســمی خریداری نموده 

است است .
۹-مسعود قاسمی فرزند احمد به شماره ملی4۶۹۹۸۷411۸ 
صادره از رودان در ششــدانگ  یک باب خانه   به مساحت 
12۷متــر مربع ملکی متصالحین رودان قســمتی از پلاک 
باقیمانده ۷-اصلی  واقع در بالا شهر  رودان حقوق ارتفاقی 

ندارد  
10- سید ذبیح اله سجادی فرزند سید محمد علی به شماره 
ملی2۹۹2۵20۹۳4 صادره از کرمان در ششــدانگیک باب 
انبارومحوطــه اطراف آن  به مســاحت 120/14 متر مربع 
قسمتی از پلاک 4۷۸فرعی از ۸-اصلی  واقع دررودان بلوار  
بسیج حقوق ارتفاقی ندارد  که پلاک 4۷۸فرعی از ۸-اصلی  
ذیل ثبت ۵۸0 صفحــه 1۵1 دفتر جلد4 بنام آقای علیرضا 
ضیایی ثبت گردیده است ومتقاضی مورد تقاضا را از مالک 

رسمی خریداری نموده است است .
11-ســجاد شــهریاری فرزنــد محمودبه شــماره ملی 
۳۳۹21۵۹۸۷۵ صادره از بندرعباس در ششدانگ  یک باب 
خانه   به مساحت 2۳2/۶۳ متر مربع ملکی متصالحین رودان 
قســمتی از پلاک 4۶2فرعی از ۸-اصلی  واقع در بالاشهر 
معزاباد رودان حقوق ارتفاقی ندارد  که پلاک 4۶2فرعی از 
۸-اصلی  بنام موسی لطفی زاده تفکیک گردیده وبرابر سند 
قطعی ۹1۵4 مــورخ ۵2/۷/4 دفتر خانه ۷ میناب ذیل ثبت 

1422 صفحه ۳1۵ دفتر ۸ انتقال گردیده است 
12- ارسلان نیک طبع دهبارز فرزند اسدالله به شماره ملی 
4۶۹004۹041 صادره از رودان در ششدانگ  یک باب خانه   
به مساحت 1۹۶ متر مربع قســمتی از پلاک ۹14فرعی از 
۸-اصلی  واقع در پشته معزاباد رودان حقوق ارتفاقی ندارد  
که پلاک ۹14فرعی از ۸-اصلی  ذیل ثبت ۶2۶ صفحه 2۸۹ 

دفتر جلد 4 بنام محمد حسین 
پاکــدل ثبت وتا کنون ســند 
است  نگردیده  صادر  مالکیت 
ومتقاضی مورد تقاضــا را از 
مالک رسمی خریداری نموده 

است است 
1۳- امید داوری  فرزند  غلام به شماره ملی4۶۹۹۸۷04۵۷ 
صادره رودان  در ششــدانگ یک باب خانه به مســاحت 
۳21/۵۵ متر مربع ملکی متصالحین رودان قسمتی از پلاک 
12۵2فرعی از ۸-اصلی  واقع در بند ملاء رودان هرمزگان  
حقوق ارتفاقی ندارد . که پلاک 12۵2فرعی از ۸-اصلی بنام 
نصرالله بحرینی وعبدالله میرحسینی وغلام توسلی وشرکاء 

معرفی گردیده است 
14-میثم رنجبری  فرزند  علی به شماره ملی 4۶۹۹۸۹0۸۷۳ 
صادره رودان  در ششــدانگ یک باب خانه به مســاحت 
22۶/۹۵ متر مربع ملکی متصالحین رودان قسمتی از پلاک 
12۶۹فرعی از ۸-اصلی  واقع در بند ملاء رودان هرمزگان  
حقوق ارتفاقی ندارد . که پلاک 12۶۹فرعی از ۸-اصلی  بنام 
محمد علی نیک بخت ودرویش حدادی وموسی سلیمانی 

وچهارشنبه رنجبری معرفی گردیده است 
1۵-خانم فائــزه پور محی آبادی  فرزند  باقر به شــماره 
ملی۶0۷001۹۵۳۹ صادره ازماهان  در ششدانگ یک باب 
خانه به مســاحت 1۵0 متر مربع ملکی متصالحین رودان 
قســمتی از پلاک 1۳۳۶فرعی از ۸-اصلی  واقع در پشــته 

معزاباد رودان هرمزگان  حقوق ارتفاقی ندارد .
1۶-اســحق جعفــری  فرزنــد عبــاس به شــماره ملی 
4۶۹۹1۵۶010 صادره رودان  در ششــدانگ یک باب خانه 
به مساحت 200 متر مربع ملکی متصالحین رودان قسمتی 
از پلاک باقیمانده  1۳۳۶فرعی از ۸-اصلی  واقع در پشــته 

معزاباد رودان هرمزگان  حقوق ارتفاقی ندارد .
1۷-بهزاد شمس الدینی  فرزند محمد به شماره شناسنامه 
4۶۹۹۵۷101۸ صادره رودان  در ششــدانگ یک قطعه باغ 
به مســاحت 11۸۶۷/۸۶ متر مربع ملکی متصالحین رودان 
قســمتی از پلاک باقیمانده  ۹-اصلی  واقع در خاربجگان 

فاریاب رودان هرمزگان  حقوق ارتفاقی ندارد
1۸-حمید قلندر زاده  فرزند محمد به شــماره شناســنامه 
4۶۹۹0۸102۹ صادره رودان  در ششــدانگ یک قطعه باغ 
مرکبات به مساحت ۶۶۶۷/4۸ متر مربع ملکی متصالحین 
رودان قسمتی از پلاک باقیمانده  10-اصلی  واقع در روستای 
خیراباد رودان هرمزگان  حقوق ارتفاقی دارد برابر نامه شماره 
1400/100/2۸/۹۳2۸ مورخ 1400/4/۹ شرکت سهامی اب 
منطقه ای هرمزگان مقدار ۶۸۹متر مربع از مساحت ملک در 
حریم مسیل واقع شده که لازم است مقدار حریم پیشگفته به 
عنوان حقوق ارتفاقی وزارت نیرو منظور شود . 14۷/م الف

تاریخ انتشار نوبت اول: 1400/10/4 
تاریخ انتشارنوبت دوم: 1400/10/20 

یحیی شیروانی
رئیس اداره ثبت اسناد رودان

کلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی  آگهی موضوع ماده 3قانون وماده 13 آیین نامه قانون تعیین ت

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

پاسداری از میراث فرهنگی ناملموس
 در کشور ضعف اساسی دارد 

حصروراثت 
احتراماً مفروض می دارد خواهان علی یوسفی  فرزند عبدالرحمن با هویت کامل به این شورا مراجعه نموده و اشعار داشتند شادروان عبدالرحمن یوسفی فرزند محمد به 

تاریخ 1۳۸1/۹/2۵ به رحمت ایزدی پیوسته و وراث وی در زمان فوت عبارتند از:
 1-حلیمه موسوی فرزند عبداله متولد 1۳02/۷/1 به شماره شناسنامه 2۶۹ همسر مرحوم  2- محمد یوسفی فرزند عبدالرحمان متولد 1۳2۷/2/1۵ به شماره شناسنامه ۶0۳ 

فرزند مرحوم ۳- علی یوسفی فرزند عبدالرحمان متولد 1۳۳۸/۶/۹ به شماره شناسنامه ۸  فرزند مرحوم  4-فاطمه یوسفی فرزند عبدالرحمان متولد 1۳۳1/2/1۵ به 
شماره شناسنامه ۶0۵ فرزند مرحوم  ۵- عایشه یوسفی فرزند عبدالرحمان متولد 1۳2۹/2/1۵ به شماره شناسنامه ۶04 فرزند مرحوم  و دیگر وارثی ندارد 

حامد کامران - شورای حل اختلاف شعبه 3 پارسیان

قوه قضائیه 
دادگستری جمهوری اسلامی ایران

هدف مدیریت پاویون ایران در اکسپو »کاسبی« است!
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سال بیست و یکم شماره 3792

حوادث

جهان

روابط عمومی 
مصرف  ماهی و میگو از بروز افسردگی جلوگيری می كند شیلات هرمزگان 

  
 

وقتی رازهای پنهان همسرم فقط طی چندماه 
بعد از ازدواج فاش شــد و ماجرای شناسنامه 
جعلی اش لو رفت تازه فهمیدم که با دست خودم 
زندگی و آینده ام را به نابودی کشاندم اما هنوز 
هم وحشت دارم که چگونگی آشنایی ام با او را 

برای خانواده ام بازگو کنم و...
    زن 2۴ ســاله درحالی که بیــان می کرد به خاطر 
دروغ گویــی هــای فریبکارانه نامــزدم و رازهای 
وحشتناکی که از من پنهان کرده بود دیگر حاضر نیستم 
با او زیر یک ســقف زندگی کنم، درباره چگونگی 
ازدواجش به مشــاور و مددکار اجتماعی کلانتری 
گفت: سال گذشته زمانی که در ترم آخر رشته مهندسی 
 پزشــکی تحصیل می کردم، رفــت و آمد زیادی به
 کافی نت ها داشتم چرا که به همراه یکی از دوستانم 
قرار بود موضوعی تحقیقی را برای پایان ترم به دانشگاه 
ارائه بدهیم. من هــم برای تهیه مطالب تحقیق وقت 
زیادی را در فضای مجازی و سایت های مختلف می 
 گذراندم. در همین روزها بود که با یکی از سایت های 
دوســت یابی آشنا شدم. افراد مختلفی مشخصات و 
زندگی نامه کوتاهی از خودشــان را برای ارتباط با 
دیگران بارگذاری مــی کردند. من هم بدون تفکر و 
تامل وارد این ســایت شدم و به جست و جو درباره 
سرگذشت افراد پرداختم تا این که مشخصات جوانی 
۳۰ ساله توجهم را به خودش جلب کرد. او خودش 
را مهندس عمران معرفی کرده بــود که پروژه های 
مهم را در دســت ساخت داشــت. او همچنین ادعا 
می کرد پدر و مــادرش را در یک حادثه هوایی از 
دست داده و نزد دایی اش زندگی می کند اما در عین 
حال واحد آپارتمانی مجردی نیز در یکی از مناطق 
مرفه نشین شهر دارد. خلاصه خودم هم نفهمیدم که 
چرا فقط به یک نوشــته اینترنتی اعتماد کردم و به 
داریــوش دل باختم . ارتباط ما در فضای مجازی و 
چت کردن های شبانه روزی حدود یک ماه به طول 
انجامید تا ایــن که به تقاضای داریوش قرار ملاقات 
 حضوری گذاشتیم. وقتی سر قرار او را با قدی بلند و 
چهره ای ســبزه دیدم که مانند یکــی از بازیگران 
فیلم هــای هندی بود دل باخته اش شــدم و خیره 
 به چشــمانش می نگریســتم . او چنــان خود را 
مــودب و مظلوم جلوه داد کــه من دیگر چگونگی 
آشنایی ام با او را فراموش کردم.داریوش در دلم جا 

گرفته بود و به همین دلیل بارها به صورت پنهانی با 
او قرار ملاقات گذاشــتم تا این که تصمیم گرفت به 
 خواســتگاری ام بیاید ولی من جرأت نداشــتم به 
خانواده ام بگویم که با او در فضای مجازی آشنا شدم. 
چون یقین داشتم خانواده ام جواب منفی می دهند به 
همین دلیل به همراه داریوش نقشه ای کشیدیم و من 
نزد خانواده ام چنین وانمود کردم که با خواستگارم در 
طرح تحقیقاتی پایان ترم آشنا شده ام. خلاصه با این 
ترفند پدر و مادرم قانع شــدند و خیلی زود مقدمات 
جشــن عقدکنان ما را فراهم کردند. مراسم عقد کنان 
که پدرم هزینه هــای آن را پرداخت کرد، در بزرگ 
ترین تالار شهر و با حضور بیش از ۱۰۰۰ مهمان در 
حالی بسیار با شکوه برگزار شد که از طرف خانواده 
داریوش فقط یک مرد جوان حضور داشت که بعدها 
فهمیدم او از دوســتانش بوده که به عنوان دایی به ما 
معرفی کرده بود. درهمان روزهــای آغازین دوران 
نامــزدی وقتی در جریان بدهی هــا و قرض های 
داریوش قرار گرفتم که مدعی بود باید حقوق کارگران 
را بپردازد تا پس از پایان پروژه عمرانی دستمزدش را 
دریافت کند و من بدون اطلاع خانواده ام همه طلاها 
 و جواهراتــم را فروختم و به او دادم تا بدهی هایش
  را بپــردازد اما هنوز چهار ماه بیشــتر از مراســم 
عقد کنان مان نگذشته بود که همان دوست داریوش 
رازی را برایم فاش کرد که آسمان دور سرم چرخید. 
داریوش در یکی از شهرهای خراسان رضوی ازدواج 
و از مدتی قبل همسر و سه فرزندش را رها کرده بود. 
او نه تنها مهندس عمران نبود بلکه به خاطر بیکاری 
به خیلی از افراد بدهکاری داشــت. بی درنگ سراغ 
شناسنامه اش رفتم ولی چیز مشــکوکی ندیدم،اما 
جرأت نمی کردم ماجرا را برای نامزدم بازگو کنم تا 
مبادا فرار کند. دوباره با دقت به شناسنامه نگاه کردم و 
متوجه شدم روی عکس مهر ثبت احوال وجود ندارد. 
بالاخره با شــکایت من مشخص شد آن شناسنامه 
جعلی و متعلق به فرد دیگری است. اکنون نیز درحالی 
موضوع را با خانواده ام مطرح کردم که هنوز جرئت 
نــدارم به آن ها بگویم از طریــق فضای مجازی با 
داریوش آشنا شده ام چون واقعا تحقیر می شوم و به 
شدت مورد سرزنش قرار می گیرم. دیگر نمی خواهم 
با او زندگی مشــترکم را آغاز کنم و قصد طلاق دارم 

اما ای کاش ...

ازدواج اینترنتی با شناسنامه جعلی
ســرویس حوادث// خودروهای پلیس 
محصل  خیابان  ســمت  به  آژیرکشان 
شمالی در حرکت بودند. هیاهوی عجیبی 

درون بی سیم ها به گوش می رسید.
  بنابه دستور قاضی ویژه قتل عمد مشهد، 
گروه تخصصی امداد و نجات از ایستگاه 
۸ آتش نشــانی هم عازم خیابان مذکور 
شدند. قاتل اما خیلی خونسرد به صندلی 
عقب سمند تکیه داده بود. انگار نه انگار که 
۱۷ سال قبل برادرش را به طرز وحشتناکی 
به قتل رســانده و جســد او را در منزل 
مسکونی اش دفن کرده بود. زن جوان اما 
 عذاب وجدان شدیدی داشت. نگرانی در 
چهره اش مــوج می زد و حــالا بعد از 
گذشت ۱۷ سال از قتل شوهرش، تصمیم 
گرفته بود راز این جنایت هولناک را فاش 
کند. می گفــت: فرزند طلاق بودم و هیچ 
گاه در زندگی رنگ خوشبختی را ندیدم! 
بعد از آن که در دفن جسد با برادر شوهرم 
همکاری کردم، ماجرا به گونه دیگری رقم 

خورد و ...
  هنوز روایت تلخ »مرضیه« ادامه داشت 
که خودروهای آتش نشانی هم مقابل پلاک 
۶۴۰,۱ متوقف شدند. رئیس دایره قتل عمد 
اداره جنایی آگاهی فرماندهی عملیات را 
به عهده داشت. آن ها چند ساعت قبل و 
در پی اعترافات مرضیه، همســرش را نیز 
در منطقه خواجه ربیع دستگیر کرده بودند 
و حالا قرار بود مکان دفن جسد شکافته 
 شــود. طولی نکشــید که معاون عملیات 
آتش نشانی مشــهد نیز خود را به نشانی 
مذکور رســاند و به هدایت گروه امداد و 
نجات پرداخت. لحظات به تندی ســپری 
می شــد که با اشاره قاضی ابتدا همدست 
 قاتــل بــه  درون منزلــی راه یافت که 
سال ها در کنار همسرش زندگی کرده بود. 
او گوشه ای از اتاق را نشان داد که به عنوان 
پذیرایی استفاده می شد چرا که این منزل 
نقلی فقط دارای یک آشپزخانه و پذیرایی 

کوچک بود. 
  بعد از آن وقتی قاتل هم به آن نقطه اشاره 
کرد، عملیات گروه امداد با تجهیزات فنی 
برای حفر کف پذیرایی آغاز شد. نیروهای 
زحمت کش اما بی ادعای آتش نشــانی 
با دســتگاه های ســنگین حفاری سنگ 
فرش های ســیمانی و ســرامیک ها را 
شکافتند و بعد از آن هم با بیل و کلنگ و 
پتک، ضربات محکم را فرود می آوردند. 
دقایقی بعد عرق ایــن نیروهای فداکار بر 
خاک های سرد فرو می ریخت اما خبری 
از بقایای جســد نبود. لوله فاضلابی که از 
کف اتاق عبور کرده بود شــبهه عجیبی را 

به وجود آورد چرا که مشــخص بود لوله 
پلاستیکی فاضلاب عمر چندانی ندارد. به 
دستور قاضی شعبه 2۱۱ دادسرای عمومی 
و انقلاب، تحقیقــات به صورت تلفنی از 
فردی کــه مالک منزل بود، ادامه یافت اما 
او گفت: من کف اتاق را فقط ســیمان و 
سرامیک کرده ام! بدین ترتیب بررسی های 
کارآگاهان توسط افسر پرونده به مالکان 
قبلی رسید تا این که یکی از آن ها به تغییر 
و تحول بیشتر در منزل مسکونی اشاره کرد 
و گفت: من حدود ۳۰ سانتی متر کف اتاق 
را با نخاله های ساختمانی بالا آوردم و در 

منزل را هم جابه جا کردم.
  این درحالی بود که نیروهای آتش نشانی 
همچنان به حفر محل مشخص شده ادامه 
می دادند. خســتگی در چهره آنان نمایان 
بود امــا باز هم پتک هــا را با قدرت بر 
زمین می کوبیدند. با  دستور قاضی دوباره 
»محمد« )قاتل( به درون اتاق هدایت شد. 
او می گفت: گودالی را که حفر  کردم حدود 
۵۰ ســانتی متر از دیوار فاصله داشت اما 
مــن لوله فاضلاب را هنــگام حفرگودال 
ندیدم! در همین حال همدست او که حالا 
همسرش بود، این معما را پیچیده تر کرد. 
 او گفت: وقتی »محمد« کف اتاق را حفر 
می کرد کلنگ او به لوله فاضلاب خورد و 
لوله شکست. آب از لوله سرازیر شده بود 
که به ناچار آن را ترمیم کرد و بعد جســد 
را زیر لولــه فاضلاب قرار داد اما در هیچ 
کجای لوله نقطه ترمیمی وجود نداشت و 
حفاری ها هم به نتیجه نمی رسید.معاون 
عملیات آتش نشــانی کــه دیگر نگران 
خســتگی شــدید نیروهایش بود، آرام و 
قرار نداشت، آن ها حدود ۳ ساعت بود که 

مشغول حفاری بودند.
   او مــی گفت: الان اگــر حادثه دیگری 
اعلام شــود ایــن عزیــزان چگونه باید 
امدادرســانی را انجام دهنــد! یک لحظه 
تصمیم گرفت که موضوع را با قاضی ویژه 
قتل عمد مطرح کند تا شــاید ادامه حفر 
محل دفن جســد را به بعداز ظهر موکول 
کنند اما از این پیشنهاد  منصرف شد چرا 
که براساس سال ها تجربه عملیاتی خود 
در آتش نشانی، یقین داشت کشف بقایای 
 جســد در یک پرونده جنایی از اهمیت 
ویژه ای برخوردار اســت به همین دلیل 
دســتور داد تا گروه دیگری از نیروهای 
آتش نشــان به خیابان محصل شــمالی  
آمدند و این گونه با تغییر نیروها ، فرصت 
استراحتی به امدادگران زحمت کش آتش 

نشانی داد. 
  حــالا نیروهای تازه نفس ادامه عملیات 

را برعهده داشــتند. نظرات کارشناســی 
برای یافتن محل دقیق دفن جســد وارد 
مرحله جدیدی شــده بود تا این که قرار 
شــد کمی بالاتر از محل مورد اشاره قاتل 
و به عمق حدود 2 متر حفر شــود چرا که 
مالک قبلی منزل حدود نیم متر کف اتاق 
را بــالا آورده بود. رئیــس اداره جنایی 
آگاهی نیز برای بررســی اوضاع در محل 
 حضــور یافــت و این در حالــی بود که 
عقربه های ساعت به ۱۳:۳۰ نزدیک می شد. 
حالا حدود ۵ ساعت از حضور نیروهای 
 امدادی و کارآگاهان آگاهی در اتاق مذکور 
می گذشــت اما قاضی ویــژه قتل عمد 
اطمینان داشت که اعترافات متهم به واقعیت 

ماجرا نزدیک است.
   به همین دلیل حفاری ها ادامه یافت تا این 
که ناگهان آستین پیراهن قرمز رنگ مقتول 
از زیر خروارها خاک نمایان شد . نیروهای 
امداد و نجات آتش نشــانی رمقی دیگر 
یافتند و به نوبت در همان مســیر مشغول 
حفر شدند تا این که بالاخره بقایای جسد 
از دل خاک بیــرون زد و جمجمه مقتول 
درون پوشش پلاســتیکی قرار گرفت اما 
هنوز هم قاتل با خونسردی کنار در منزل 
ایستاده بود و به صحنه کشف بقایای جسد 
برادرش می نگریست. به آرامی در کنار او 
قرار گرفتم و پرسیدم: »پشیمان نیستی؟« 
 مکثی کــرد و انگار که کلمــه عجیبی را 

می شنود ، گفت: پشیمان ؟
چــرا باید پشــیمان باشــم؟ او در یک 
حادثــه ناگهانــی کشــته شــد. تقصیر 
 خــودش بــود، نباید بــا مــن درگیر

می شد حالا من چرا باید پشیمان باشم؟ 
و... اما زن جوان آهی کشید و گفت: خیالم 
راحت شــد، در این ۱۷ سال خیلی زجر 
کشیدم . هربار که نام » محسن« )مقتول( 
بر زبان فرزندانم جاری می شد، وحشت 

سراسر وجودم را فرا می گرفت . من یک 
دختر و یک پسر از همسر سابقم )مقتول( 
داشــتم و آن ها الان که بزرگ شــده اند 
همواره به دنبال یافتن پدر گمشــده خود 

بودند و...
  در پی کشــف بقایای جســد، قاتل ۳۹ 
ســاله در محل وقوع جنایــت به قاضی 
گفت: »محســن« برادر بــزرگ ترم بود 
که خیلی مــادرم را اذیت مــی کرد . او 
مرا هم به این خانــه آورد که در کنارش 
باشــم و از او پشتیبانی کنم چرا که فردی 
 شــرور و چاقوکش بود . همه اهالی او را 
می شناختند. من هم در این خانه به خیاطی 
مشغول شــدم و چوبی را زیر میز خیاطی 
گذاشته بودم تا اگر دزدی به خانه آمد، او 
را با چوب بزنم امــا در یک روز پاییزی 
)مهر سال ۸۳(  به خاطر مسائل مادی با هم 
مشاجره کردیم و من هم با چوب او را زدم، 
وقتی روی زمین افتاد با دستانم گلویش را 
فشردم تا خفه شد . پس از آن هم گودالی 
در خانه اش حفر کردم و پیکر او را درون 
چاله انداختم. دو روز بعد هم کف اتاق را با 
سیمان پوشاندم و با زن برادرم ازدواج کردم 

که حالا نیز یک فرزند دارم و...
  به دنبال اعترافــات متهمان و با صدور 
دستوری ویژه از سوی مقام  قضایی ، آنان 
در اختیار کارآگاهان ورزیده اداره جنایی 
آگاهی خراســان رضوی قرار گرفتند تا 
بررسی های بیشتری درباره زوایا و ابعاد 
پنهان این جنایت هولناک صورت گیرد. در 
حالی که عقربه های ساعت از ۱۴  عبور 
آگاهی(  )افسر  کارآگاه«منفرد«  بود،  کرده 
حلقه های قانون را بر دستان متهمان گره 
زد و امدادگران آتش نشــانی هم مشغول 
جمع آوری تجهیزات امدادی شدند و این 
گونه ماجرای این جنایت وحشتناک بعد از 

۱۷ سال فاش شد.

در امتداد تاریکی
جوانی برادرش را کشت و با همسرش ازدواج کرد

کشتار حداقل ۲۰۰ نفر در حمله تروریست ها در نیجریه
  به گفته شاهدان و ســاکنان یک ایالت در نیجریه، تروریست ها و 
اشرار مسلح برای گرفتن انتقام حملات هوایی ارتش به مخفیگاه های 
خود با حمله به هشت روستا، حداقل 2۰۰ نفر را به قتل رساندند. اهالی 
ایالت »زامفارا« در نیجریه می گویند در جریان حملات انتقام جویانه و 
مرگبار راهزنان مسلح به روستاهای این ایالت، حداقل 2۰۰ نفر جان 
خود را از دست دادند.این افراد به خبرگزاری »رویترز« گفتند که پس از 
تسلط مجدد ارتش نیجریه بر این روستاها برای سازماندهی دفن دسته 
جمعی افراد کشته شده، توانسته اند دوباره به محل زندگی خود بازگردند.
با اینکه مسئولان ایالت زامفارا ادعا می کنند که در جریان این حملات 
۵۸ نفر کشته شده اند، اما ساکنان این مناطق تعداد قربانیان را حتی بیش 
از 2۰۰ نفر تخمین می زنند.بر اســاس این گزارش، »عومارو ماکری« 
شخصی که همسر و سه فرزند خود را در جریان این حمله از دست داد، 
به خبرنگار رویترز گفت که حدود ۱۵۴ نفر را شخصا شمرده که دفن 
شده اند.به نوشته رویترز، در چند روز گذشته بود که بیش از ۳۰۰ راهزن 
و تروریست مسلح سوار بر موتورسیکلت، برای گرفتن انتقام حملات 
هوایی ارتش به مخفیگاه های خود، به هشــت روستا در ایالت زامفارا 
یورش بردند و شروع به کشتار مردم کردند.ارتش نیجریه پیشتر اعلام 
کرد که در حملات هوایی به اهدافی در جنگل گوســامی و روستای 
تســامر غربی در ایالت زامفارا، بیــش از ۱۰۰ راهزن از جمله دو نفر 
از رهبران آنها را کشته اند.به نوشته رویترز، »محمدو بوهاری«، رئیس 
جمهور نیجریه نیز در بیانیه ای گفت که ارتش تجهیزات بیشتری برای 
ردیابی و از بین بردن باندهای جنایتکار که مردم را در معرض حکومت 
وحشت قرار می دهند، به دست آورده است.بوهاری در این باره اظهار 
داشــت: »حمله اخیر به مردم بی گناه توسط راهزنان اقدامی ناشی از 
استیصال آنهاست که اکنون تحت فشار بی امان نیروهای نظامی ما قرار 
دارنــد. دولت در عملیات نظامی خود برای خلاصی از شــر راهزنان 

تسلیم نخواهد شد«.

بغداد ۵۰ تروریست داعشی را از دمشق تحویل گرفت
 مقامات امنیتی عراق ۵۰ شهروند عراقی متهم به عضویت در گروه 
تروریستی داعش را از سوریه تحویل گرفتند. مقامات امنیتی عراق 
۵۰ شــهروند عراقی متهم به عضویت در گروه تروریســتی داعش 
 را از ســوریه تحویل گرفتند.واحد اطلاع رســانی امنیتی عراق در 
بیانیه ای اعلام کرد که عراق ۵۰ شهروند عراقی عضو گروه تروریستی 
داعش را که پیشتر در خاک سوریه دستگیر شده بودند را از دمشق 
تحویل گرفت.در این بیانیه آمده است: تحویل این عناصر تروریستی 
با هماهنگی بین فرماندهی ســتاد عملیات مشترک عراق و سوریه 
از طریق گذرگاه مرزی ربیعه صورت گرفت.واحد اطلاع رســانی 
امنیتی عراق در بیانیه خود تاکید کرد: ۵۰ شهروند عراقی عضو گروه 
تروریســتی داعش را که پیشتر در خاک سوریه دستگیر شده بودند 
برای انجام اقدامات قانونی لازم به ســازمان اطلاعات و تحقیقات 

پلیس فدرال عراق تحویل داده شدند.

سرویس حوادث// فرمانده ناوتیپ رزمی ۱۱۲ ذوالفقار قشم گفت: سه هزار و ۳۷۶ قوطی مشروب الکلی 
که توسط این ناوتیپ کشف و ضبط شده بود، نابود شد. 

   ناوسالاریکم پاسدار اسکندر میرشکاری نسب افزود: اکیپ گشت دریایی ناوتیپ رزمی ۱۱2 ذوالفقار با اشراف 
اطلاعاتی کامل در یک عملیات هدفمند موفق به توقیف یک فروند شناور  در هشت مایلی جزیره لارک شدند.
وی ادامه داد: خط قرمز ما قاچاق مشروب الکلی و مواد مخدر است و  بر مبارزه جدی با این قاچاقچیان تاکید و 
 عزم راسخ داریم.به گزارش ایرنا، فرمانده ناوتیپ ذوالفقار قشم تصریح کرد: این ناوتیپ علاوه بر ماموریت دفاع از 

مرز های آبی، از ورود هرگونه مواد مخدر و مشروب الکلی از طریق مرزهای آبی جلوگیری خواهد کرد.

سه هزار و ۳۷۶ قوطی مشروب الکلی در قشم نابود شد

 سرویس حوادث// فرمانده انتظامی هرمزگان از توقیف 
یک دستگاه تریلی و کشف ۲۲0کیسه انواع پارچه های 
خارجی قاچاق به ارزش ۵0 میلیارد ریال در شهرستان 

بستک خبر داد. 
   ســردار غلامرضا جعفری بیان داشت: در تداوم طرح های 
عملیاتی پلیــس در مبارزه با قاچــاق کالا و ارز، مأموران 

انتظامی شهرســتان بســتک با انجام اقدامات اطلاعاتی از 
قاچاق کالا در یکی از محورهای شهرستان مطلع و پیگیری 
موضوع را به صورت ویژه در دستور کار قرار دادند.وی افزود: 
مأموران با تشکیل اکیپی به محل مورد نظر اعزام و با توقیف 
 تریلی در محور مورد نظر دربازرســی آن 22۰کیسه انواع 
پارچه های خارجی قاچاق کشــف و ضبط کردند.فرمانده 

انتظامی هرمزگان با بیــان این که در این عملیات یک متهم 
دستگیر و جهت سیرمراحل قانونی به مرجع قضائی معرفی 
شداظهار داشت: ارزش تقریبی پارچه های قاچاق کشف شده 

در این عملیات،۵۰ میلیارد ریال برآورد شده است.
  به گزارش فارس، سردار جعفری در پایان با تأکید بر مبارزه 
قاطع نیروی انتظامی با قاچاقچیــان و مخلان نظم و امنیت 
اقتصادی کشور از شــهروندان خواست در صورت مشاهده 
هرگونه قاچاق کالا و ارز، موضوع را از طریق فوریت های 

پلیسی ۱۱۰ اطلاع دهند.

توقیف پارچه های  ۵0 میلیاردی قاچاق در 

طرح : فاطمه هوشنگی

گروه گزارش// با وجود اینکه امسال گرانی ها ابتدا از 
سوی بیشتر مسئولان تکذیب شد و آنها بالا رفتن 
قیمت محصولات را به گران فروشی های خودسرانه 
در بازار نسبت دادند، اما واقعیت بازار نشان داد که 
موضوع چیز دیگری است و گویی در آستانه ورود 
به فاز دوم هدفمندی یارانه ها، برخی پیش دستی 
کرده اند که همانند فاز اول، با »افزایش قیمت تمام 
شده تولید و اهرم دولتی کنترل دستوری قیمت ها« 
مواجه نشوند و برای جبران ضرر و زیان، پیشاپیش، 

خیز بردارند.
  اگرچه افزایــش قیمت ها در بازار خرده فروشــی و 
عمده فروشی کالاهای اساســی را می توان به چندین 
عامل اعم از افزایش ناگهانی قیمت ارز، افزایش قیمت 
مواد غذایی در بازارهای جهانی، وابستگی ایران به تامین 
برخــی کالاها و مواد اولیه کارخانجــات از بازارهای 
خارجی نسبت داد، اما به نظر می رسد برخی عوامل دیگر 
نظیر سوء مدیریت و سوء تدبیر برخی نهادهای مرتبط با 
بازار نیز در پشــت پرده گرانی ها قابل بررســی است.
هدف از اجرای این طرح علاوه بر مقابله با گرانفروشی 
و شفاف سازی قیمت ها، بهره مندی قانونی و منطقی هر 
یک از عوامل زنجیره تولید، توزیع و عرضه از سودهای 
مصوب قانونی و همچنین کاهش بهای پرداختی توسط 
مصرف کنندگان اســت.درج و نصب برچسب قیمت 
توســط آخرین حلقه توزیع کالاها باعث بهره مندی از 
نرخ های رقابتی برای مصرف کنندگان و تولیدکنندگان 
بوده و اعمــال مدیریت فروش از مزیت های این طرح 
اســت.قیمت مصرف کننده درج شــده روی بسیاری 
از کالاها قیمت های واقعی و قانونی نیســتند و بیشتر 
آن ها قیمت هایی اســت که با توافق واحدهای تولیدی، 
واســطه ها و فروشگاه گذاشته می شــود. درج قیمت 
تولیدکننده روی کالاها باعث می شود که دست واسطه ها 
کوتاه شده و قیمت های کاذب از میان برود.این کالاها در 
حال حاضر تنها شامل هفت کالای سوپرمارکتی شامل 
دستمال کاغذی، آب معدنی، آب میوه ها، نوشابه گازدار، 
ماءالشعیر، پودر لباسشــویی، پوشک بچه و هفت قلم 
کالاهای ســرمایه ای شامل انواع لوازم خانگی کوچک 
و بزرگ مانند غذاســاز، نوشیدنی ساز، چرخ گوشت، 
مایکروویو، تلویزیون، یخچال فریزر و ماشین لباسشویی 
هستند.در خصوص کالاهای انتخاب شده نیز باید گفت 
که تصمیم گرفته شده تا کالاهایی که بازارشان رقابتی 
است انتخاب و اطلاع رســانی قیمت به جای کارخانه 
در مرحله عرضه به مصرف کننده اجرا شود که البته فاز 
اول اجرای این طرح شــامل کالاهایی می شود که سهم 

و نقش قابل توجهی در ســبد هزینه خانوارها ندارند.
شفافیت در اطلاعات اقتصادی، کاهش قیمت تمام شده 
کالا برای اصناف و حذف واســطه های غیر ضرور از 
دیگر مزایای اجرای این طرح است.یکی از مشکلات 
درج قیمت مصرف کننده بر کالاها مســاله تخفیف های 
کف بازار و تخفیف های بدون مبنای ۵۰ درصدی قیمت 
کالاها بود.متولیان فروشــگاه ها در برخی موارد حجم 
بالایی از کالاهای خــود را با تخفیف های غیرواقعی 
 2۰ تــا ۵۰ درصــد و در قالب طرح هــای تخفیفی و 
حراج عرضه می کنند که البته انتقاداتی به عملکرد این 
فروشگاه ها مبنی بر احتمال تبانی با تولیدکننده و درج 
قیمت واقعی روی اجناس فروش کالاها مطرح اســت.
پیش از این بســیاری از تولیدکنندگان در برخی مواقع 
کالاهای خــود را با تخفیف ویــژه و حتی زیر قیمت 
تمام شده به فروش می رساندند که به دلیل درج قیمت 
مصرف کننده روی کالاها، این تخفیف در بیشتر اوقات 
به صورت کامل به شبکه توزیع خرده فروشی می رسید 
و مصرف کننده هیچ ســودی نمی برد.به دلیل شــفاف 
نبودن فــروش کالا از کارخانه، تولیدکننده و شــبکه 
توزیع، گرانی قیمت هــا را گردن یکدیگر می انداختند، 
بنابراین چاره ای جز شــفاف کــردن زنجیره توزیع با 
اجرای طرح درج قیمت تولیدکننده روی کالاها وجود 
نداشت چرا که در طرح درج قیمت مصرف کننده روی 
کالاها برخی قیمت ها در مقایســه بــا قیمت کارخانه 
۱۰۰ درصد افزایش داشــته است.با اجرای این طرح، 
فروشگاه های زنجیره ای باید برچسب تخفیفات قیمت 
 غیرواقعی را از روی قفسه ها حذف کنند و همان قیمت 
مصــرف کننده روی کالا، در معــرض دید عموم قرار 
گیرد.البته فروشــگاه های زنجیره ای بر اســاس قانون 
باید 2۰ درصد سهم شــبکه توزیع را در اختیار داشته 
باشــند، اما اکنون هشــت درصد از سهم شبکه توزیع 
کالاها بر عهده این فروشگاه ها است.این طرح به سامانه 
بهین یاب و سامانه جامع تجارت متصل می شود و عرضه 
کننده موظف اســت قیمت مصرف کننده را در قفســه 
کالا قرار دهد و دلیل ثبت نشــدن قیمت مصرف کننده 
روی کالاها در کنار قیمــت تولیدکننده نیز جلوگیری 
از سردرگمی خریداران اســت.به گزارش اقتصادنیوز، 
 سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس با اشاره به طرح 
 درج قیمت تولیدکننــده روی کالا ها گفت: با توجه به 
تعداد کم فروشــگاه های زنجیره ای در مقایسه با خرده 
فروشــی ها، اما این فروشــگاه ها قیمت ها را هدایت 
زنجیره ای  فروشگاه های  افزود:  طغیانی  می کنند.مهدی 

و واحد هــای بزرگ توزیع کننــده کالا ها با قدرتی که 
دارند تولیدکننده را موظف به درج قیمت مورد نظر خود 
می کنند و برخی نیــز با اجاره خط تولید از تولیدکننده 
می خواهند قیمت تعیین شــده به وسیله آن ها را روی 
کالا ها درج کنند.وی گفت: از مشــکلات جدی نظام 
توزیع در ســال های گذشته نبود شــفافیت بوده و ۵۰ 
درصد قیمت مصرف کننده روی کالا ها به واسطه ها تعلق 
می گیرد.سخنگوی کمیســیون اقتصادی مجلس افزود: 
این رقم درباره محصولات کشاورزی به ۸۰ درصد نیز 
می رسد. و با توجه به اینکه سهم واحد های بزرگ توزیع 
و فروشگاه های زنجیره ای در سال های اخیر جدی شده 
و به ســرعت در حال افزایش اســت به سمت اجرای 
طرح درج قیمت تولید کننده روی کالا ها رفته ایم.وی 
بــا بیان اینکه برخی واحد های بزرگ توزیع برای چند 
قلــم کالا تخفیف های زیادی در نظر می گیرند و از این 
طریق مشــتری جذب می کنند ادامه داد: فروشگاه های 
زنجیره ای نباید با قیمت سازی و تخفیف های زیاد ذهن 
خریدار را برای خرید بیشــتر فریب دهند.سخنگوی 
 کمیســیون اقتصادی مجلس افزود: طرح درج قیمت 
مصرف کننده اگر بــا زنجیره های دیگر مانند کنترل بر 
قیمت ها تکمیل نشود مشکل گران فروشی رفع نخواهد 
شد. و در سیستم توزیع مسئله چند دفتر یا دو دفتره بودن 
توزیع کنندگان وجود دارد که یکی دفتر رســمی است 
و دیگری دفتر غیر رســمی و اگر این مسئله به سمت 
تولیدکنندگان برود ممکن است آن ها نیز دو دفتره شوند 
یعنی قیمت واقعی با قیمت اعلام شده تفاوت داشته باشد. 
و برای اجرای طرح درج قیمت تولیدکننده کار رسانه ای 
بسیار کمی انجام شده است.عباس تابش رئیس سازمان 
حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان نیز گفت: بند 
2۳ سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی بر شفاف سازی 
فرآیند قیمت گذاری، نظام توزیع و روان سازی آن تاکید 
کرده است. و از مشکلات درج قیمت مصرف کننده بر 
کالا ها مسئله تخفیف های کف بازار و تخفیف های بدون 
 مبنای ۵۰ درصدی قیمت کالا ها بود.رئیس ســازمان 
حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان گفت: به دلیل 
شفاف نبودن فروش کالا از کارخانه تولید کننده و شبکه 
توزیع گرانی قیمت ها را گــردن یکدیگر می انداختند 
بنابراین چاره ای جز شفاف کردن زنجیره توزیع با اجرای 
طرح درج قیمت تولید کننده روی کالا ها نداشــتیم که 
در طــرح درج قیمت مصرف کننده روی کالا ها برخی 
قیمت ها در مقایســه با قیمت کارخانــه ۱۰۰ درصد 

افزایش داشته است.

مقابله با گران فروشی با درج قیمت روی کالا  بیتا هوشنگی/ دریا
bitahushangi@gmail.com

دستگیری فرماندار سابق یکی از شهرستان های هرمزگان
ســرویس حوادث// رئیس کل دادگستری هرمزگان از دستگیری فرماندار سابق 

یکی از شهرستان های این استان خبر داد. 
    بــه گزارش خبرنگار دریا؛ رئیس کل دادگســتری هرمزگان از دســتگیری فرماندار 
ســابق یکی از شهرستان های این استان خبر داد. وی در ادامه افزود: با توجه به گزارش 
دستگاه های امنیتی در این رابطه پرونده قضایی تشکیل شده و در مرحله تحقیقات مقدماتی 

می باشد.مجتبی قهرمانی همچنین تصریح کرد: بنا به تحقیقات اولیه و مستندات موجود 
مبنی بر ارتکاب جرایم متعدد توسط متهم، وی با صدور قرار بازداشت موقت روانه زندان 
شده است.رئیس کل دادگستری استان هرمزگان در پایان با تأکید بر عزم جدی قوه قضاییه 
در مبارزه با مظاهر فساد، خاطر نشان کرد: رسیدگی قضایی به منظور شناسایی ابعاد دیگر 
این پرونده همچنان ادامه دارد که با تکمیل روند تحقیقات، متعاقباً اطلاع رسانی خواهد شد.

بستک

در آگهی مزایده اموال غیرمنقول ) اسناد رهنی ( بانک سپه به شماره پرونده 
اجرایی 140000۳۸۶به شماره م/الف 1400/۶1۲ مندرج در روزنامه 
مورخ 14 دی 1400 شماره ۳۷۸۸ صفحه 5 در متن آگهی مساحت 

۲0۶/5 متر مربع ) دویست و شش متر و پنجاه دسیمتر مربع ( ، کلمه آبنما 
و فرزانه فرشیدی صحیح می باشد که بدین وسیله اصلاح می گردد

اصلاحیه
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روایتی تلخ از سیلاب در روستای » کردر « میناب
  سرویس شهرســتان// یکی از روســتاهای متاثر از سیلاب 
شــدید روزهای اخیر، روستای کردر میناب است که هجوم آب به 
منازل باعث نابودی اندک وســایل زندگی مردمان کمتر برخوردار 
این روســتا شده است. سیلاب شرق هرمزگان با حجم گستردگی 
فراوان مناطق وســیعی از میناب و رودان را تحت تاثیر خود قرار 
داده و با ارتفاع و عرض زیاد هر چه در ســر راه داشته را با خود 
برده است.این سیل که کشاورزی و زراعت مردم زحمت کش را به 
زمینی پر از گل و لای تبدیل کرده و منازل ســاده اما گرم مردمان 
خونگرم شرق هرمزگان را به محل انباشت گل و لای تبدیل کرده 
و وســایل زندگی را از بین برده آنطور که بیان می شود بی سابقه 
بوده و اهالی چنین سیلی با چنین حجمی را در خاطر نمی آورند.به 
هر روستایی در شهرستان میناب سفر کردیم شاهد خرابی سیلاب 
بودیم، در هر روستا منازل زیادی بر اثر سیلاب غرق در گل و لای 
و سقف های ســاده چوبی از بین رفته بود، مردم کمتر برخوردار و 
فرودست روستایی که معاششان از کارگری و کشاورزی می گذرد 
حالا همان اسباب ساده زندگی را هم ندارند یا وسایلشان سوخته و 
یا چنان غرق در گل و لای هستند که قابلیت استفاده مجدد ندارند.
روستای کردر رضوی نیز از جمله روستاهای متاثر از سیلاب شدید 
روزهای اخیر اســت، در این روســتا نیز حجم وسیعی از سیلاب 
روستا را در برگرفته و افراد زیادی علاوه بر از دست دادن اسباب 
زندگی در مدت ســیلاب در منازل غرق در گل و لای و آب سیل 
حبس بوده و با کمک همسایه ها از این وضعیت نجات پیدا کرده اند.
به گزارش تسنیم، در این روستا برخی اهالی با فقری فراتر از حد 
تصور عمومی مواجهند و توان اداره زندگی بســیار ساده و تامین 
معاش اولیه را ندارند در گزارشی مجزا به آن خواهیم پرداخت، اما 
این ســیل فقر این افراد را دو چندان کرده و 9 نفر ساکن دو اتاقک 
تنگ و بی امکانات هســتند که همان اندک وسایلشان هم از بین 
رفته و همان سقف ناایمن خانه مستاجری هم برایشان حکم بازی 
با مرگ را دارد که اگر ســقف بریزد و آوار شود که تو خود بخوان 
حدیث مفصل از مجمل را.آنطور که دهیار روستا می گوید رسیدگی 
مســئولان باید به این منطقه بیش تر شود و توجه بیشتری به مردم 

مستضعف و گرفتار این روستا شود.

بازدید فرمانده کل سپاه از مناطق سیل زده میناب
  ســرویس شهرستان// فرمانده کل ســپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی به همراه فرمانده نیروی دریایی سپاه از مناطق سیل زده 
میناب بازدید کردند.ســردار سرلشکر پاســدار حسین سلامی 
فرمانده سپاه پاسداران انقلاب اسلامی از مناطق سیل زده استان 
هرمزگان بازدید کرد.در این بازدید دریادار علیرضا تنگســیری 
فرمانده نیروی دریایی سپاه نیز فرمانده کل سپاه را همراهی کرد.

سردار سلامی در این بازدید از روستای تمبک که به عنوان یکی 
از کانون های اصلی ســیلاب شناخته می شود دیدن و دستورات 
لازم را برای امدادرسانی به ســیل زدگان صادر کرد.به گزارش 
مهر، فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در این بازدید در 
گفت وگو با مردم در جریان مسائل و مشکلات آن ها قرار گرفت.

خبری

شهرستان

روابط عمومی اداره کلته سیگار یا کبریت نیم سوخته را در طبیعت رها نکنیم
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

 سرویس شهرستان// سیاب شرق هرمزگان 
نه تنها به منازل مــردم ورود کرد و خانه و 
زندگی افراد را از بین برد بلکه در مناطقی که 
کشاورزی و کشت صیفی جات در آن مناطق 
در حال انجام بود نیز سبب بروز خسارت و از 
بین رفتن تمام محصولات آماده برداشت شد. 
   کشــاورزی یعنی حیات و امید به آینده. یک 
کشــاورز زمانی که زمین خود را برای کشت 
جدید شخم می زند، هزاران امید و آرزو همراه 
با خیش های کــه در دل زمین فرو می رود در 
دلش جوانه می زنــد و فقط و فقط نگاهش به 
آسمان و برکتی  اســت که از آن نازل می شود.
باران، همیشــه رحمت الهی بوده است و نوید 
سالی پرمحصول و سراســر رونق را می دهد 
و مردم و کشــاورزان نیز همواره نسبت به این 

عنایت باری تعالی شکرگذار هستند اما گاهی 
کوتاهی ها و نارسایی ها موجب برخی مشکلات 
و معضلات نیز خواهد شد.این در حالی است 
که بارش های اخیر و بروز سیلاب های مخرب 
در اســتان هرمــزگان اکنون نــه تنها حاصل 
دسترنج یک ساله کشــاورزان استان را از بین 
برده بلکه امکان ادامه کشــت و کار را نیز در 
بســیاری از مزارع و باغ ها از بین برده است.

از ســوی دیگر نباید فراموش کرد که جایگاه 
بخش کشــاورزی در اقتصاد کشــور و البته 
اســتان هرمزگان بسیار ویژه است چون علاوه 

بر معیشت کشاورزان در همین روند با موضوع 
امنیت غذایی کشورمان نیز روبرو هستیم.هرچند 
نباید فراموش کنیم موضوع اقلیم و آب و هوای 
استان هرمزگان باعث شده تا بخش کشاورزی 
و باغداری اســتان در زمینه کشــت خارج از 
فصل و تأمین بسیاری از محصولات جالیزی 
و باغی بســیار پررنگ باشد و بروز سیل اخیر 
می تواند کمبودها و افزایش قیمت ها را در برخی 
محصــولات ازجمله مرکبات، صیفی جات و... 
ایجاد کند و لازم است مسئولان مربوطه در این 
زمینه سیاست های عملی و کارآمد میان مدت، 

کوتاه مدت و البته بلندمدتی را تدوین و اجرایی 
کنند.کشاورزان رودان نیز از قاعده بالا مستثنی 
نیستند و این بار سیل به دارایی هایشان زده است 
و در انتظار مساعدت و کمک مسئولین هستند. 
به گزارش تســنیم ؛ قطعاً جبران خسارت یک 
کشاورز با اعطای تسهیلات می تواند بخشی از 
رنج های کشاورزان مالباخته را تسکین دهد اما 
کشــاورزی که با هزار امید و آرزو وام گرفته 
و کشــاورزی راه انداخته است و هنوز اقساط، 
تسهیلات پیشینش تمام نشده خسارت جدیدی 
را متحمل شده چه گناهی کرده است؟ در ضمن، 

بسیاری از  کشاورزان توانایی تأمین ضامن های 
مورد نیاز بــرای بانک ها را ندارند و همین امر 
مشکلات آن ها را دوچندان می کند.قطعاً برای 

نجات کشــاورزی رودان و هرمزگان که همه 
ساله دستخوش مشکلات فراوانی می شود باید 

تدبیری مؤثر اندیشید.

سیل ، محصولات آماده برداشت » رودان « را با خود برد 

سرویس شهرستان// مدیر بنادر و دریانوردی شهید باهنر 
و شرق هرمزگان گفت: از ابتدای سال جاری تا نیمه امسال 
یک میلیون و ۹00 هزار نفر مسافر و گردشگر از بنادر شهید 

حقانی و هرمز جابجا شدند. 
   حمیدرضــا محمدحســینی تختی با اشــاره به افزایش 
جابجایی مسافران و گردشــگران در پایتخت گردشگری 
ایران اظهارداشــت: در دو ســال گذشــته با وجود شرایط 
متاثر از اپیدمی ویروس کرونا و نیز تاکید مصوبات ســتاد 
ملــی کرونا مبنی بر رعایت شــیوه نامه های بهداشــتی و 
 مراقبتی، تردد بین جزایر مرکز اســتان بــا محدودیت ها و 
ممنوعیت های کرونایی همراه بود اما از سال۱۴۰۰ با تزریق 
واکسن، شاهد روند کاهشی این ویروس و به تبع آن افزایش 
شمار ســفرهای دریایی در بنادر مرکز استان هستیم.وی در 
این رابطه به افزایش جابجایی مسافران و گردشگران در بنادر 
مسافری شهید حقانی و هرمز در سال جاری اشاره کرد و بیان 
داشت: از بازه زمانی سال جاری تا نیمه امسال یک میلیون 
و 9۰۰ هزار نفر مســافر و گردشگر از بنادر شهید حقانی و 
هرمز جابجا شدند که نســبت به مدت مشابه سال گذشته 
افزایش ۷۷ درصدی را نشان می دهد.مدیر بنادر و دریانوردی 
شهید باهنر و شرق هرمزگان ادامه داد: از این تعداد مسافر و 

گردشگر، یک میلیون و ۴۲9 هزار و ۷۳۷ نفر مسافر از مسیر 
بندر شــهید حقانی به جزایر قشم و هرمز تردد داشته اند که 
افزایش ۶۰ درصدی طی این مدت به ثبت رســیده است.به 
گفته محمدحسینی تختی، با جابجایی ۴۳۶ هزار و ۱۶۵ نفر 
مسافر و گردشگر در مسیر دریایی بندر هرمز به قشم و بندر 
شهید حقانی، این میزان رفت و آمد نسبت به سال گذشته در 
همین مدت ۱۷۱ درصد افزایش را در پی داشــته است.وی 
با بیان اینکه رعایت شیوه نامه های بهداشتی و مراقبتی برای 
پیشگیری از موج ششم ویروس کرونا بیش از گذشته مورد 
توجه است ، خاطرنشان کرد: با توجه به ورود سویه جدید 
امُیکرون به کشور رعایت الزامات در بنادر مسافری و در طول 
سفر به شکل دقیق انجام می پذیرد و با هرگونه عادی انگاری 
و سهل انگاری برخورد خواهد شد.مدیر بنادر و دریانوردی 
شهید باهنر و شرق هرمزگان استفاده از ماسک در تمام محیط 
بندر، شناورها و استفاده از مواد ضدعفونی را الزامی دانست و 
خواستار رعایت تمامی شیوه نامه بهداشتی از سوی گردشگران 
و مســافران دریایی شد.به گزارش ایسنا، بندر شهید حقانی 
به عنوان بزرگترین پایانه مسافری دریایی کشور همه ساله 
پذیرای خیل عظیمی از مسافران و گردشگرانی است که در 

مسیرهای سه گانه دریایی تردد می کنند.

جابجایی یک میلیون نفر مسافر
 از بنادر شهیدحقانی و هرمز

خون نوزاد بیمار در بیمارستان قشم تعویض شد
سرویس شهرســتان// متخصص نوزادان و اطفال 
بیمارستان پیامبر اعظم )ص( قشم گفت: خون نوزاد 
تازه متولد شــده در این بیمارستان در ۲ نوبت با 

موفقیت تعویض شد. 
   دکتر محمود احمــدی کوپائی افزود: این نوزاد در 
زمان تولد با بیلی روبین ســیزده متولد شد که پس 
از طی انجام مراحــل درمانی پس از ۶ روز مراقبت 
شبانه روزی پرستاران بخش نوزادان و اطفال این مرکز 
با حال عمومی رضایت بخش ترخیص شد.وی ادامه 
داد: در ابتدا تولدِ نوزادِ پسر با وزن تقریبی سه کیلو و 
۶۰۰ گرم و حال عمومی مناسب اما زردی واضح و 
شدید گزارش شد که به جهت درمان زردی ، نیاز به 
بستری در بخش نوزادان و اطفال بیمارستان داشت.
متخصص نوزادان تصریح کرد: مادر نوزاد که از اتباع 
خارجی بود، در پنج مرحله بارداری و زایمان تنها یک 

فرزند سالم داشت و چهار فرزند دیگر به دلیل زردی 
و عوارض آن بین روزهای چهارم تا ششم تولد فوت 
کرده بودند و این زایمان ششم مادر بود.وی اظهار کرد: 
بیم آن می رفت که به دلیل عوارض زردی شدید این 
نوزاد نیز از دست برود.احمدی کوپایی افزود: باتوجه 
به اینکه گروه خون مادر Rh منفی بود و مراقبت های 
بارداری مناســبی نیز در کشور خود نداشت و زردی 
زودرس برای نوزاد از نوع زردی پاتولوژیک ناشی از 
ناسازگاری خونی مادر و نوزاد مطرح بود، آزمایش ها 
لازم در بدو تولد برای نوزاد درخواست شد.وی ادامه 
داد: پــس از ارائه توضیحات لازم به والدین مبنی بر 
احتمال نیاز به تعویض خون نوزاد با توجه به سابقه 
فوت چهار نوزاد قبلی به دلیــل زردی پاتولوژیک، 
والدیــن رضایت خود را برای انجــام هرگونه اقدام 
درمانی اعلام کردند.این پزشــک متخصص تصریح 

کرد: هماهنگی لازم برای تهیــه فرآورده های مورد 
نیاز )گلبول قرمز فشرده و پلاسمای تازه منجمد شده( 
انجام و پس از تهیه  آن ها، نوزاد در ساعت شش صبح، 
 در حالیکه کمتر از دوازده ســاعت از زمان تولدش 
می گذشــت، مرحله اول تعویض خون را با موفقیت 
گذراند.وی اظهار کرد: بــا کاهش عدد بیلیروبین از 
۲۰ بــه 9.۵ در مرحله اول تعویض خون، حدود ۱۲ 
ساعت بعد مجدداً ســطح بیلی روبین نوزاد افزایش 
یافت و برای نوبت دوم در ســاعت ده شب، تعویض 
مجدد خون صورت گرفت.به گزارش ایرنا، احمدی 
کوپایی بیان کرد: بعد از تعویض ۲ نوبت خون، نوزاد 
تحت مراقبت های لازم قرار گرفت و در روز ششــم 
تولد یعنی حدود همان روزهایی که چهار برادرش به 
علت زردی شدید فوت کردند، با حال عمومی خوب 

و آزمایش ها طبیعی ترخیص شد.

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده 
جلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده نوبت اول شرکت تعاونی مسکن کارگری رحمت گستر شهرستان قـشم راس 
ساعت 12روز شنبه مورخ1400/11/02 )درمحل کانون شهید ذاکری به آدرس قشم بلوار ولیعصر جنب دادسرا عمومی و انقلاب 
شهرستان قشم برگزارمی شود ، لذا ازکلیه اعضا دعوت می شود با دردست داشتن کارت یا دفترچه عضویت راس ساعت 
مقرردرمحل مذکور حضوربهم رسانید یا وکیل / نماینده خود را کتبا معرفی نمایید . ضمنا به اطلاع می رساند که به موجب ماده 19 
آیین نامه نحوه تشکیل مجامع عمومی تعداد آراء وکالتی هر عضو حداکثر 3رای و هر شخص غیر عضو تنها یک رای خواهد بود . 
و اعضای متقاضی اعطای نمایندگی می بایست بهمراه نماینده خود حداکثر تا تاریخ1400/10/30 ))0درمحل دفترشرکت تعاونی 

حاضر تاپس از احراز هویت وتایید وکالت مجوز ورود به مجمع را دریافت نمایند . 
دستور جلسه :  1_تعیین تکلیف اعضایی که واحدهای خودشان واگذار نموده از طریق مبایعه نامه بنگاه های مشاور املاک یا وکالت 
نامه فرد جایگزین خریدار واجد شرایط هیات مدیره موظف به معرفی به اداره تعاون و ثبت شرکت ها درخصوص عضویت جدید 
و عضویت فروشنده لغو و حذف نمایند طبق ماده 11 قانون بخش تعاون و آگهی مجامع عمومی ماده12تبصره2ماده10 آیین نامه 
 2_الف ( رسیدگی وتعیین تکلیف اعضای بدهکار فاز دوم پروژه 200واحدی که سهم آورده خودشان طبق اخطاریه های شرکت 
تعاونی و سهم آورده اعلامی طبق متراژ واحد و امتیاز بندی انتخاب واحد نموده و سهم آورده تکمیل نکرده اند با افزایش خرید مصالح 
و نوسانات قیمت جهت ساخت وتکمیل واحد ها انجام میشود به نرخ تورم محاسبه و دریافت گردد و درغیر اینصورت عدم همکاری 
طبق ماده 1۵و1۷اساسنامه شرکت تعاونی حذف و جایگزینی فرد واجد شرایط صورت می پذیرد و تمامی هزینه های حقوقی و وکیل 
و هزینه دادرسی به عهده فرد بدهکار می باشد  ب( رسیدگی وتعیین تکلیف اعضای بدهکار فاز یک پروژه 240واحدی مانده بدهی 
طبق کارشناسی محاسبه و به نرخ تورم مانده بدهی  پرداخت نمایند تمامی هزینه های حقوقی و وکیل و هزینه دادرسی به عهده فرد 
بدهکار می باشد . 3_ طرح وتصویب بنا به افزایش شدید نواسانات قیمت مصالح و دستمزد اجرا در فاز دوم پروژه 200واحدی با 
قیمت کارشناسی شده در هر فاز امتیازبندی تعدیل قیمت ها بابت هر متر مربع اجرا رسیدگی و مورد تصویب قرارگیرد طبق صورت 

جلسات تحویل موقت و به مبلغ 2۵0 میلیون ریال تعدیل بند ب صورتجلسه تحویل موقت 
4- طرح و تصویب حذف واحد شماره 13۷ طبقه سوم  بلوک 9 به علت عدم تعهدات تکمیل سهم آورده و فروش اقساطی بانک 
مسکن شعبه شهید رجایی قشم و فرد واجد شرایط جایگزین با تصویب مجمع عمومی و سهم آورده عضو اولیه با کسورات هزینه 

های عمومی و هزینه های حقوقی و قضایی از طریق شرکت تعاونی عودت داده شود . 
۵- طرح و تصویب حذف واحد شماره 8۷ طبقه چهارم  بلوک ۵ به علت عدم تعهدات تکمیل سهم آورده و عدم مراجعه جهت تعیین 
تکلیف ، فرد واجد شرایط جایگزین با تصویب مجمع عمومی و سهم آورده عضو اولیه با کسورات هزینه های عمومی و هزینه های 

حقوقی و قضایی از طریق شرکت تعاونی عودت داده شود .
6- نحوه حذف وجایگزین آن دسته از اعضایی که فروش اقساطی تسهیلات دریافتی بانک مسکن انجام نداده طبق ماده 

1۵و1۷اساسنامه شرکت تعاونی و قانون بخش تعاون
  ۷-نحوه حذف وجایگزین آن دسته از اعضایی که انتخاب واحد نکردن و سهم آورده خودشان در موعد مقرر واریز ننموده و باعث 

ضرر و زیان دیگر اعضای شرکت تعاونی شده اند طبق ماده 1۵و1۷اساسنامه شرکت تعاونی و قانون بخش تعاون
8-طرح تصویب دریافت هزینه شارژ آپارتمان های تحویلی فاز یک و دو 

9- طرح تصویب بند الف هزینه الف صورت جلسه تحویل موقت 
مقام دعوت کننده :

طرح :  بیتا  هوشنگیحسن سهرابی - رئیس هیات مدیره شرکت تعاونی مسکن کارگری رحمت گستر  قشم

ن سند مالکیت    آگهی فقدا
 نظر به اینکه خانم حلیمه دریا شکاف فرزند احمد بعنوان احدی از ورثه برابر گواهی انحصاروراثت شماره 140040۳۹00022۹2۸۳۷ مورخ 1400/0۹/1۷ به استناد دو فقره 
استشهادیه محلی بوارده شماره 140021۵۵۷۷0004۵۵ مورخ 1400/10/0۹ مدعیست که سند مالکیت ۳.۵ سهم مشاع از ۳۶ سهم ششدانگ به مساحت ۶۷4/۷۳ متر مربع 
تحت پلاک ثبتی 2 فرعی از ۵41۳ - اصلی ، مفروز ومجزا شده از اصلی مذکور ، واقع در بخش 01 ناحیه یک بندرعباس بشماره چاپی 4۸۵0۶4 سری الف سال ۹4 با شماره 
دفتر املاک ۵01 صفحه ۳۷4 ثبت ۹۶۷۶1 که بنام خدیجه دریا شکاف فرزند احمد که شماره شناسنامه 11۷1 صادره از بندرعباس ثبت وسند مالکیت صادر و تسلیم گردیده 
؛ که به علت جابجایی مفقود گردیده تقاضای صدور سند مالکیت المثنی نموده ؛  لذا استناد ماده 120آئین نامه  اصلاحی و تبصره ذیل آن بدینوسیله اعلام میشود هر کس 
مدعی انجام معامله نسبت به پلاک مذکور و وجود اصل سند مالکیت در نزد خود میباشد بایستی از تاریخ انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز اعتراض خود را ضمن ارائه اصل 

سند مالکیت به این اداره تسلیم و رسید اخذ نماید در غیر این صورت وفق مقررات اقدام می گردد . 1400/۶22 م/الف - تاریخ انتشار : 1400/10/20 
                   ابوالحسن دستوری -  رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک بندرعباس  

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

سرویس شهرستان// معاون اقتصادی 
و سرمایه گذاری سازمان منطقه آزاد 
قشــم گفت: فرآیند صدور پروانه و 
کارت مخصوص حــق العمل کاری در 
گمرک سازمان منطقه آزاد قشم آغاز 

شد. 
  فریدون فدایی دولــت افزود: پس از 
تامین زیرساخت های مورد نیاز اعم از 
دستورالعمل اجرایی، سامانه نرم افزاری 
و تایید مکانیزم صدور پروانه حق العمل 
کاری ویژه منطقه آزاد قشــم و کارت 
مخصوص حق العمل کاری، این امر در 
مرحله اجرا قرار گرفته است.وی ادامه 
داد: هــدف از این امر، شناســنامه دار 
کردن شــغل حق العمل کاری و فراهم 

کردن شرایط لازم برای تشکیل دفتر کار، 
توسعه سطح اشتغال، جذب نیروی انسانی 
و بهره مندی از مزایای قانونی این حرفه 

است.معاون اقتصادی و سرمایه گذاری 
سازمان منطقه آزاد قشم تصریح کرد: با 
آغاز به کار این طرح، علاوه بر تسهیل 

فرآیندها در امور بازرگانی شرکت های 
تجاری، تولیدی و صنعتی فعال در آینده 
نزدیک شاهد تشکیل اتحادیه صنفی حق 
العمل کاران و کارگزاران گمرکی منطقه 

آزاد قشم خواهیم بود.
  بــه گــزارش ایرنا، وی اظهــار کرد: 
مبادلات بازرگانــی فعالان اقتصادی با 
خارج از کشــور در زمینه های مختلف 
صادراتــی و واردات کالا و مواد اولیه 
دارای الزامات و مقــررات خاص بوده 
که حضور حق العمل کارهای حرفه ای 
آشنا به امور گمرکی در این زمینه دارای 
اهمیت ویژه است که با صدور پروانه و 
کارت مخصوص بــرای آن ها، این افراد 

شناسایی و نظام مند می شوند.

صدور پروانه و کارت مخصوص حق العمل کاری در قشم آغاز شد

تاریخ انتشار آگهی :  1400/10/20
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فروردین :
ممکن است امروز شخص خاصی بر سر راه شما برای 
رسیدن به رضایت و خرسندی مانع ایجاد کند که  باعث 
شوکه شدن تان شده و مجبور شوید برای رسیدن به حق 
خود با وی بجنگید. شما در موقعیتی قرار ندارید که بگذارید شخص 
دیگری در مورد شما قضاوت کند. به یاد داشته باشید که احساسات شما 
الان بسیار قوی است و این باعث می شود که دیگر لازم نباشد که برای 
غلبه و ایستادگی در برابر این مشکل خود نیروی خود را هدر داده و با 
آن بجنگید. در عوض،  ایده های بزرگ خود را در مسیر عمل قرار دهید 

و گام به گام و به تدریج جلو بروید.
   اردیبهشت :

سیاره حاکم شما ونوس می تواند عشق آرام و ملایم شما 
را به عشقی آتشین و سوزان تبدیل کند که خواسته ها و  
آرزوهایتان را افزایش دهد. خوشبختانه،  به نظر می رسد 
شما قادر به جلوگیری از اشتباهات خود هستید،  حتی اگر احساسات 
خود را برای رسیدن به آنچه که مطلوب تان است کنار بگذارید. با این 
وجود،  اما هنوز بهترین کار این است که  راه سخت و متعالی را انتخاب 
کرده زمانیکه برای بدست آوردن عالی ترین موفقیتی که می توانید تمرکز 

کنید.
   خرداد :

شما امروز حتی اگر شغلتان هم ایجاب کند، نمی توانید 
یک جا بنشینید!! حتی اگر راهی برای همکاری کردن 
 با دوستانتان در طول روز پیدا نکردید، باید خستگی و 
بی حوصلگی را از ذهن خود بیرون کنید؛ چرا که دوستان شما خودشان 
در فکر آماده کردن شرایط لازم هستند. آنها همچنین می توانند شما را 
به داشتن ایده های مثبت تشویق کنند، بنابراین به دقت به حرف هایشان 

توجه کنید.
    تیر :

شما امروز بر ســر دوراهی قرار گرفته اید. شاید دلتان 
بخواهد که با عجله از ایــن دوراهی بگذرید، بنابراین 
می توانید از شــر آن خلاص شــده و مسیر دیگری را 
برگزینید. اما وقتی که شروع می کنید، می بینید که راه های بسیار زیادی 
از آنها منشعب می شود و آن راهی که شما در زندگی تان برمی گزینید 

تاثیرات طولانی مدتی خواهد داشت. 
      مرداد :

تعطیلات شــما به نظر می رسد تا فردا به پایان نرسد و 
ممکن است بخواهید هر لحظه آن را در ذهن خود ثبت 
کنید و از آن به بهترین نحو اســتفاده کنید؛ درباره اینکه 
تفریح کمتری انتظار شما را می کشد نگران نباشید،  بلکه به این فکر کنید 
که شما می توانید در راه و مسیری نو قرار گرفته و روی دیگران تاثیر 
مثبتی داشته باشید. شما می توانید این رفتار و افکار خود را به دیگران 

نیز تعمیم دهید.
   شهریور :

شما نمی خواهید اگر کسی به شما پیشنهاد کاری را داد آن 
را قبول کنید حتی اگر وی می دانست که این کار از عهده 
شما بر می آید که موقعیت خاصی را اداره کنید یا اینکه 
برنامه دیگری  را به شما پیشنهاد داد. اما این درباره انتخاب  کار درست 
در برابر غلط نیست. در حقیقت،  می تواند حق با هر کسی باشد. به طور 
آشکار،  راه های زیادی برای رسیدن به اهداف یکسان وجود دارد، اما 
اینکه شما راه خودتان را بروید باعث می شود که دل تان نیز با کار همراه 
باشد و شما را قادر می ســازد که باقی مانده احساسات خود را برای 

رسیدن به اهدافی متعالی تر یکپارچه و هماهنگ کنید.
   مهر :

پلوتون تیره و ســایه افکن به سیاره حاکم شما ونوس 
چیــزی عجیب و مرموز می دهد کــه باید آن را همین 
امروز بررسی کنید،  و این کار باعث می شود افکار روشن 
 و آســانی که درباره عشق داشــتید تبدیل به عشقی پیچیده و دشوار 
شود. ممکن اســت شــما همچنان ترجیح بدهید که خود را درگیر 
احساسات تان نکنید و این کار را با سرگرم کردن خود بوسیله فردی از 

اطرافیان تان انجام می دهید. 
      آبان :

ممکن است مجبور باشید این روزها به گامی که در زندگی 
برمی دارید توجه بیشتری داشته باشید چرا که اخیرا زیاد 
بــه کارهایتان فکر نمی کنید و آنها را بدون تامل و توجه 
 انجام می دهید در حالیکه معمولا این طور عمل نمی کنید؛  شاید از این 
بی فکری خود خشمگین شوید ولی الان زمان آن نیست که بخواهید 
آن را بپوشانید و انکار کنید. سعی کنید در هنگام عصبانیت احساسات 
خود را بروز ندهید. به هر حال،  امروز اوضاع بهتر نخواهد شد. آنچه که 
در ذهن دارید را با دیگران تقسیم کنید،  در راهی گام برندارید که مانند 

موقعیتی که قبلا داشتید شما را آسیب پذیر و شکننده کند.
   آذر :

امروز فرصت خوبی برای پیوستن به یک گروه ورزشی 
اســت،  یا اگه دوست ندارید فعالیتی داشته باشید و فقط 
نظاره گر باشید آنها را از تلویزیون تماشا کنید. اما شما 
آدمی هستید که در هنگام تماشای یک بازی داد و فریاد می کنید و نظرات 
خود را در حین بازی بیان می کنید! نظراتی که راجع به بازی،  بازیکنان، 
داور مسابقه یا هر چیز دیگری که آن لحظه از ذهن شما عبور کند. شریک 
کردن دیگران در احساسات و نظرات تان می تواند کمک کننده باشد اما 

نباید سعی کنید که دیگران را مجبور کنید که حتما مانند شما فکر کنند.
  دی :

پلوتون بی رحم با ونوس ملایم و مهربان امروز در سومین 
خانه از ارتباطات شــما هارمونی و هماهنگی عجیبی 
دارند، بنابراین شــما نیاز ندارید که از بیان کلمات تان 
جلوگیری کنید. شما حرف های زیادی برای گفتن دارید و نباید اجازه 
دهید که هیچ چیز مانع از این بیان حقیقت شود. این قضیه فقط درباره 
این نیست که شما چه می گویید،  بلکه درباره این است که چگونه آن را 
بیان می کنید. ممکن است شما فکر کنید که نمی توانید در عین آشفتگی، 

 مهربان هم باشید، اما نه، شما توان هر کاری را دارید.
   بهمن :

به نظر می رســد زندگی برای شما هر روز بهتر و بهتر 
می شــود،  اما باید قبل از این که بخواهید وارد مرحله 
جدیدی از زندگی شوید کارهای نیمه تمامی را که کنار 
گذاشته بودید را تمام کنید. ممکن است در طول هفته های آینده سرعت 
تغییرات در زندگی شما افزایش یابد،  اما شما باید الان روی لحظه حال 
تمرکز کنید نه اینکه نگران آینده باشید؛  اگر لازم بود بی باک باشید،  اما 
مواظب باشید که کارهای ناتمام تان به خاطر بی توجهی و سهل انگاری 

کنار گذاشته نشوند.
  اسفند : 

ونوس عاشق اکنون در نشان شما ظاهر شده است، شادی 
و انرژی را برای شــما به ارمغان مــی آورد و از پلوتون 
تیره و کدر حمایت دریافت می کند و پلوتون اشــعه های 
خوشــگذرانی و بی خیالی را به افکار ناخودآگاه شما ساطع می کند. 
دسترسی به تمام زیبایی ها الان آسان نیست و الان فرصتی به مراتب 

دشوارتر از گذشته برای تجربه آنها دارید.

سرویس سامت // متخصص طب ایرانی با اشاره 
به علت سرماخوردگی های مکرر، یادآور شد: ابتا 
به سرماخوردگی به صورت طبیعی یک مکانیسم 
دفاعی طبیعی در بدن اســت و افرادی که اصا 
سرما نمی خورند ممکن است با مشکاتی مواجه 
باشند، لذا ابتا به سرماخوردگی برای بدن لازم 

است. 
  »فاطمه نجات بخش« در برنامه »طبیب« با اشــاره 
به اینکه ابتلا به سرماخوردگی، سه تا چهار مرتبه در 
سال، طبیعی است، گفت: اما بیشتر از آن را غیرطبیعی 
تلقی می کنیم، یعنی اینکه در این صورت یک ضعف 
ایمنی وجود دارد، نه اینکه لزوما مهم باشــد که منجر 
به بیماری های بدخیم شود ولی یک ضعف نسبی در 
قوای ایمنی وجــود دارد و در دیدگاه طب ایرانی با 
رطوبت در ناحیه سینوس ها مرتبط است، البته افرادی 
هم که اصلا سرما نمی خورند هم ممکن است با یک 

مشکل مواجه باشند.
   وی در ادامه توضیح داد: معمولا بچه هایی که بیشتر 
سرما می خوردند، بچه هایی هســتند که تپل بوده و 
شب ها دچار آبریزش از دهان هستند، در شیرخوارگی 
رفلاکس داشته و رطوبت نســبی دارند و این ثابت 
شــده که گیاهان و داروهایی که رطوبت بدن را کم 
کرده و خشک کننده هستند می توانند منجر به تقویت 
سیستم ایمنی شــوند، پس تری و رطوبت در ناحیه 

سر و گردن و ســینوس ها باعث سرماخوردگی های 
مکرر به ویژه در بچه ها شده و آنها را در یک سیکل 
معیوب می اندازد، ســرما می خورنــد، آنتی بیوتیک 
مصرف می کنند، بدن شان ضعیف شده و بیشتر سرما 
می خورند.این پزشک متخصص با اشاره به اینکه اما با 
راهکارهایی ساده می توان جلوی این مشکل را گرفت، 
عنوان کرد: در مرحله اول باید سیستم ایمنی را تقویت 
کنیم، به این منظور می توان داروهای ساده ای پیشنهاد 

داد که راهکار خوبی است و تقریبا می شود برای همه 
استفاده کرد، شربت آلوئه ورا داروی خوبی برای تقویت 
سیستم ایمنی است، که برای بچه ها مصرف یک قاشق 
مرباخوری و برای بزرگترها یک قاشق غذاخوری به 
صورت ناشتا توصیه می شود که این دارو رطوبت بدن 

را کم و سیستم ایمنی را تقویت می کند.
  نجات بخــش با تأکید بر اینکه ما ســرماخوردگی 
را به دو دســته تقســیم می کنیم، اظهار کرد: ابتدای 

سرماخوردگی که عموما با تب، خارش گلو، سرفه، 
عطســه و آبریزش بینی شفاف همراه است و مرحله 
دوم که ترشحات عفونی می شود، لذا برای مرحله اول 
مصرف دمنوشی از بنفشه و عناب یا همراه با ختمی 
و پنیرک هر هشت ساعت یکبار توصیه می شود، به 
اضافه استفاده از روغن بنفشه و بادام به شکل ماساژ 
روی گونه، گلو، نوک بینی یا چکاندن در بینی که در 
هر دو مرحله جــواب می دهد به ویژه برای بچه های 
 زیر دو ســال، پاشــویه بابونه هم برای بچه ها مفید

 است.
  وی در ادامه تصریح کرد: اما اگر از این مرحله عبور 
کرد و عفونی شد، به شرط اینکه عفونت گوش و لوزه 
وجود نداشته باشد، ساده ترین دارو بابونه، مرزنجوش 
و ناخونک است که هم می توان بخور داد و هم می توان 
آنها را به صورت جوشانده استفاده کرد، بهترین راهکار 
برای تقویت عمومی بدن نیز استفاده از مغزهای بادام، 
فندق و پســته است، که به صورت مجزا باید خورده 
شود. همچنین تخم مرغ هم برای تقویت خوب است 
که باید به صورت نیم برشــته عســلی استفاده کرد، 
مصرف بهِ کباب شــده یا رب بهِ نیز برای پیشگیری 
از رفلاکس و تقویت قوای ایمنی توصیه می شود.این 
استاد دانشگاه با اشاره به اینکه بی اشتهایی هم نوعی 
مکانیسم دفاعی بدن در مقابل بیماری است، گفت: به 
این دلیل که در این مدت هضم غذاها به ویژه غذاهای 

سنگین برای بدن مشکل تر اســت بنابراین بیمار از 
خوردن غذا اجتناب می کند، بنابراین بهتر است که به 
ویژه به کــودکان اصرار زیادی به غذا خوردن نکنیم، 
خوردن یک ســوپ جو همراه با گشنیز، آلوبخارا و 

کدو حلوایی کفایت می کند. 
  نجات بخش همچنین در خصوص درمان سرفه  های 
ناشــی از ســرماخوردگی نیز گفت: بــرای درمان 
سرفه های خشک می توانیم آسیاب شده شکر تیغال 
را در آب حل کنند، همچنین بخور یا مصرف دمنوش 
ختمی، پنیرک و بنفشــه و اگر سرفه ها خلط دار بود 
بخور مرزنجــوش و بابونه و همچنین ریختن روغن 

بنفشه برای گرفتگی بینی مفید است.
    وی در پایان نیز به دلائل و مشــکلات عدم ابتلا 
به سرماخوردگی اشاره کرد و توضیح داد: اگر کسی 
ســرما نمی خورد نیز می تواند دو علت داشته باشد، 
یکی به دلیل خشــکی بیش از حــد در ناحیه مغز و 
سینوس هاست و دیگر اینکه دچار انسداد است، یعنی 
اینکه ســرما می خورد اما ترشحات خارج نمی شود 
که اگر به دلیل خشــکی بیش از اندازه باشد باید با 
رطوبت رسان ها آن را تعدیل کرد و اگر به دلیل انسداد 
باشد بخور بابونه و مرزنجوش می تواند کمک کند که 
انسدادها برطرف شده و ترشحات خارج شود، یعنی 
ابتلا به سرماخوردگی به صورت طبیعی خوب و برای 

بدن لازم است.

سرویس ســلامت // مدیر عامل سازمان بیمه سلامت 
ایران با اشاره به اینکه توجه به استانداردهای درمانی در 
خدمات ناباروری اولویت بیمه سلامت است، گفت: بیمه 
سلامت تا پایان ســال جاری تمام هزینه ها را پرداخت 
می کند و زوجین می توانند با ارائه فاکتور نســبت به 
دریافت هزینه های پرداختی از ابتدای ســال نیز اقدام 

کنند. 
   محمد مهدی ناصحی، گفت: ارائه خدمات ناباروری از سال 
گذشته در قانون بودجه ۱۴۰۰ پیش بینی شده و برای امسال 
۷۰۰ میلیارد تومان اعتبار بــرای خدمات ناباروری در نظر 
گرفته شــد.وی افزود: از دو ماه پیش تاکنون بیمه سلامت به 
صورت فعال با مراکز ارائه دهنده خدمت در خصوص درمان 
زوجین نابارور قرارداد جدید منعقد کرده یا قرار دادهای گذشته 
مجدد تمدید شــده اســت، لذا درصد بالایی از این خدمات 
تحت پوشــش بیمه سلامت قرار دارد.   وی با اشاره به اینکه 

هزینه های درمان ناباروری تا ۳ نوبت در سال پرداخت 
می شود، تصریح کرد: بیمه سلامت تا پایان سال 

جاری تمــام هزینه ها را پرداخت می کند و 
زوجین می توانند با ارائه فاکتور نسبت به 

دریافت هزینه های پرداختی از ابتدای 
سال نیز اقدام کنند.ناصحی تاکید کرد: 
اطلاع رسانی کافی در این زمینه انجام 
شده و این فرصت برای همکاری مراکز 

درمانی دولتی و خصوصی با ســازمان 
بیمه ســلامت در درمان ناباروری فراهم 

اســت، از این رو هیچ نگرانی وجود نداشته و 
بیمه سلامت از تمام ظرفیت خود برای ارائه خدمات 

با کیفیت به زوجین نابارور استفاده می کند.   بنابراعلام پایگاه 
خبری سازمان بیمه سلامت ایران، وی در خاتمه، اظهار داشت: 
بر اســاس آمار ۴.۵ میلیون زوج نابارور در کشــور زندگی 

می کنند که عمده 
افراد  این 
ر  د

ن  ا تهر
را  خدمــات 
دریافــت می کنند، بیمه 
سلامت و سازمان تامین اجتماعی با توجه به استانداردهای 

تعریف شده خدمات را ارائه می دهند.

مدیرعامل سازمان بیمه سلامت اعلام کرد

پرداخت هزینه درمان ناباروری تا ۳ نوبت در سال توسط بیمه سلامت
رئیس اداره مراقبت مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت 

بهداشت هشدار داد

خطر افزایش چشمگیر امُیکرون طی هفته های آینده
سرویس سلامت // رئیس اداره مراقبت مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت گفت: متاسفانه 
ویروس امُیکرون گردش خود را درون جامعه آغاز کرده و ممکن است ما را در طی چند هفته آینده با 

افزایش چشمگیر موارد مواجه کند. 
   دکتر قادری درباره وضعیت سویه امُیکرون، گفت: عدم رعایت پروتکل  های بهداشتی و عدم استفاده از ماسک 
کشورهای غربی را با چالش مواجه کرده است. در کشور ما در حال حاضر ۴۶۷ بیمار مبتلا به امُیکرون شناسایی 
شده اند.وی با بیان اینکه متاســفانه این ویروس گردش خود را درون جامعه آغاز کرده است، گفت: به طوری 
که ما بیمارانی را پیدا کردیم که در اماکن عمومی برخی شهرهای بزرگ بوده اند و این موضوع ما را نگران کرده 
است که به این معناست که انتقال درون جامعه ای این ویروس در کشور ما هم آغاز شده و ممکن است ما را در 
طی چند هفته آینده با افزایش چشمگیر موارد مواجه کند.رئیس اداره مراقبت مرکز مدیریت بیماری های واگیر 
وزارت بهداشت ادامه داد:  برخی استان ها بیشتر در معرض خطر هستند، مانند هرمزگان، تهران، خراسان رضوی، 
اصفهان و مازندران استان هایی هستند که باید بیشتر مراقب بحث امُیکرون باشند و مداخلات اجتماعی خودشان 

را به نحو احسن انجام دهند.

  

انتشار اسرار بیماران توسط پزشکان تخلف است  
سرویس ســلامت //مدیرکل حقوقی 
ســازمان بیمه ســلامت با تأکید بر 
اینکه هیچ پزشکی حق انتشار اسرار 
محرمانه بیماران را ندارد، گفت:ما برای 
جلب اعتماد مردم میزان دسترســی 
اطلاعات بیماران توســط پزشکان را 

محدود کرده ایم. 
    عبدالرحیــم ترابــی، مدیرکل حقوقی 
سازمان بیمه سلامت در شبکه خبر با اشاره 
به ضرورت حفظ اطلاعات بیماران توسط 
پزشکان، اظهار داشت: هر پزشکی بخواهد 
از سامانه بیمه سلامت استفاده کند باید از نام 
کاربری و رمز عبور استفاده کند که این بنا 
به درخواست مراجعه کننده انجام می شود.

وی ادامه داد: تمام ارائه دهندگان خدمات 
ســلامت به بیماران بــرای ارائه خدمات 
خود موظف به چک کردن اطلاعات فرد 
هستند و پزشک بر اساس درخواست بیمار 
می تواند به این اطلاعات دسترسی پیدا کند.

مدیرکل حقوقی ســازمان بیمه سلامت با 
اشاره به انتشار اطلاعات یک فرد توسط 
یک پزشک،تأکید کرد: بر اساس مقررات 

امکان استفاده از این اطلاعات برای درمان 
صورت می گیرد و پزشــک حق نداشته 
است این اطلاعات را منتشر کند. ترابی با 
اشاره به قوانین پیش بینی شده برای مقابله 
با سوء استفاده کنندگان از اطلاعات بیماران، 
خاطرنشــان کرد: این کار برخلاف قانون 
مجازات اسلامی صورت گرفته؛ به طوری 
که این پزشک اطلاعات و اسراری که از 
یک بیمار مطلع بوده در غیر موارد قانونی 
انتشار داده و این سوء استفاده از بیمار  بوده 
است؛ در نتیجه ما به طور جد مقید هستیم 
با افرادی که این کار را انجام می دهند طبق 
قانون برخورد کنیم. وی ابراز داشــت: از 
قبل از رایج شدن سامانه الکترونیکی نیز 
در قانون مجازات اســلامی در ماده ۶۴۸ 
به طور خاص آمده است که اطبا، ماماها، 
جراحان و داروفروشان و افرادی که طبق 
حرفه خود به عنوان محرم اسرار بیماران 
تلقی می شوند هرگاه این اسرار را افشا کنند 
به سه ماه تا یکسال حبس و همچنین مبلغ 
یک و نیم میلیون ریال تا ۶ میلیون ریال 
جریمه نقدی محکوم می شوند.  مدیرکل 

حقوقی سازمان بیمه سلامت اضافه کرد: 
همچنین اگر اسرار بیماران بدون رضایت 
فردی منتشر شود و در دسترس قرار داده 
شــود به حبس از ۹۱ روز تا دو سال و 
مبلغ ۵ میلیون تا ۴۰ میلیون ریال یا هر دو 
مجازات محکوم می شود. ترابی تأکید کرد: 
در ایــن خصوص ما با دو روش موضوع 
را پیگیری می کنیم؛ یکی اینکه این پزشک 
ادعا کرده ســامانه ها مشــکل دارد، اما 
اصلا این طور نیســت؛ در نتیجه این نشر 
اکاذیب بوده و باعث مخدوش شدن اعتماد 
بیماران می شود و این موضوع را پیگیری 
می کنیم. وی متذکر شد: ما دو کار را برای 
جلب اعتماد مردم در دســتور کار خود 
قرار داده ایم؛ اول اینکه میزان دسترســی 
اطلاعات بیماران توســط پزشکان را به 
حداقل محدود کرده ایــم و دوم اینکه ما 
روش دو مرحلــه ای را پیگیری می کنیم 
به شکلی که پزشک در صورتی بتواند به 
اطلاعات بیمار دسترسی پیدا کند که رمز 
کاربری مورد نظر را داشته باشد که این نیز 

از بیمار دریافت می شود. 

سرویس ســلامت // معاون بهداشــت وزارت بهداشت در 
نامه ای به معاونین بهداشــت دانشــگاه ها و دانشکده های 
 علوم پزشــکی سراســر کشــور، آخرین مصوبات و به 
 روز رســانی تزریــق نوبــت ســوم واکســن کرونــا 

و واکسن مسافرین که در کمیته ملی واکسن کووید۱۹ 
به تصویب رسیده را ابلاغ کرد.

 کمال حیدری، معاون بهداشــت وزارت بهداشت در 
نامه ای به معاونین بهداشت دانشگاه ها و دانشکده های 
 علوم پزشکی سراسر کشور، آخرین مصوبات و به 

روز رســانی تزریق نوبت ســوم واکســن کرونا 
و واکســن مســافرین که در کمیته ملی واکســن 

کوویــد۱۹ به تصویب رســیده را ابــلاغ کرد. متن 
این نامه به شــرح زیر اســت: پیرو مکاتبات شــماره 

۱۸۷۸۳/۳۰۰ د مــورخ۳۰ /۱۴۰۰/۹ در خصوص تزریق 
دوز ســوم واکســن کووید۱۹ به گروه ســنی بالای ۱۸ سال و 
۱۵۱۷۵/۳۰۰ د مورخ۱۴۰۰/۸/۱۱ در خصوص واکسیناسیون 
مســافرین، دســتورالعمل های مذکور باتوجه به مصوبات کمیته 
ملی واکســن کووید۱۹ مــورخ۱۴۰۰/۱۰/۶ به شــرح ذیل به 
روز رسانی می شــود:- افرادی که نوبت اول و دوم واکسن های 
 غیرفعال)سینوفارم، بهارات بیوتک و کووایران برکت( تزریق کرده اند، 
برای نوبت ســوم ترجیحاً از واکسن غیرفعال استفاده شود گرچه 

می توانند آسترازنکا و یا پاستوکووک پلاس نیز دریافت نمایند.
- افرادی که در نوبت اول و دوم واکسن آسترازنکا تزریق کرده اند، 
در نوبت سوم می توانند واکسن آسترازنکا، پاستوکووک پلاس یا 
واکسن اسپوتنیک V نوبت اول)تحت عنوان اسپوتنیک لایت( را 
دریافت نمایند.- افرادی که در نوبت اول و دوم واکسن اسپوتنیک 
V تزریق کرده اند، در نوبت ســوم می توانند واکسن آسترازنکا یا 
پاستوکووک پلاس را دریافت نمایند.- برای داوطلبان شرکت کننده 

در کارآزمایی بالینی واکسن پاستوکووک در دو شهری که واکسن 
کرده اند، تزریق دوز چهارم)یادآور( ســه نوبتــه دریافت 

گذشت  از  پس 
از  ماه   ۶

تزریق 
ســوم  دوز 

واکسن  پلاس با  پاســتوکووک 
انجام گیرد. - افرادی که دو نوبت واکســن غیرفعال)ســینوفارم، 
بهارات بیوتک یــا کووایران برکت(را دریافــت کرده و به علت 
الزامات ســفر تمایل به تزریق دو نوبت آسترازنکا دارند، با اخذ 
رضایت نامه و ارائه مدارک ســفر می توانند دو نوبت آسترازنکا با 
رعایت فاصله حداقل یک مــاه بین نوبت ها را دریافت نمایند.- 
افرادی که دو نوبت واکسن اســپوتنیک V را دریافت کرده و به 
علت الزامات سفر تمایل به تزریق دو نوبت آسترازنکا دارند، پس 
از اخذ رضایت آگاهانه و ورود به مطالعه پژوهشــی می توانند دو 
نوبت آســترازنکا را دریافت نمایند. این مطالعه باید توسط کمیته 
اخلاق مورد تایید قرار گیرد.- افــرادی که در نوبت اول و دوم، 
واکسن پروتئین نوترکیب)اسپایکوژن( تزریق کرده اند، در نوبت سوم 

می توانند همان واکسن را دریافت نمایند.

دستورالعمل تزریق دوز سوم واکسن کرونا تغییر کرد

علت  
سرماخوردگی های 

مکرر 

آگهی مزایده زمین 

روابط عمومی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان هرمزگان

بدینوســیله به اطلاع عموم می رساند بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان هرمزگان در 
نظر دارد تعــدادی  قطعات زمین را  با کاربری های تجاری ، کارگاهی و تعاونی  در 
روستاهای نهند و هرنگ شهرستان بستک و روستای زیارت شهرستان پارسیان از طریق 
مزایده عمومی به واجدین شرایط و اهالی آن شهر و روستاهای یاد شده به شرح ذیل واگذار نماید ، 

1-1۷قطعه زمین با کاربری کارگاهی واقع در روستای هرنگ شهرستان بستک 
2-۷ قطعه زمین با کاربری تجاری واقع در روستای نهند شهرستان بستک 

آدرس جهت کسب اطلاعات بیشتر و ثبت نام به شهرســتان بستک  - بلوار پاسداران )کمربندی ( 
روبروی آموزش و پرورش- بنیاد مسکن انقلاب اسلامی - امور زمین

3-1قطعه زمین با کاربری تعاونی واقع در روستای زیارت شهرستان پارسیان  
آدرس جهت کسب اطلاعات بیشتر و ثبت نام به شهرستان پارسیان بلوار شهدای گمنام جنب اداره آب 

و فاضلاب روستایی- بنیاد مسکن انقلاب اسلامی - امور زمین  
لذا متقاضیان می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر و ثبت نام از روز یکشنبه تاریخ 1400/10/19 تا 

یکشنبه  1400/11/03 به آدرسهای فوق مراجعه نمایند .   
شناسه آگهی :1256982. )توجه : هزینه چاپ آگهی بر عهده برنده مزایده می باشد (

پروانه کسب به شماره صنفی 04۶۷۳۶0۸۲0 به نام نوراله دارش مربوط به صنف لوازم التحریر 
و محصولات فرهنگی به آدرس بلوار امام حسین )ع( کوی نیایش - بلوار آیت اله بروجردی نبش 

خیابان دقت - وئدیو کلوپ دقت مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد

مفقودی

ن سند مالکیت    آگهی فقدا
 نظر به اینکه خانم فاطمه/ رهروان فرزند غلامعلی به استناد دو فقره استشهادیه محلی بوارده شماره 140021۵40۷۳000420 
مورخ 1400/0۵/1۳ مدعیست که سند مالکیت ششدانگ یکبابخانه قطعه 202 تفکیکی واقع در بیست متری شاه حسینی کوچه 
نظرآباد تحت پلاک ثبتی ۳1۶ فرعی از ۳۵۶۸ اصلی ، مفروز ومجزا شده از یک فرعی از اصلی مذکور ، واقع در بخش 01 
ناحیه یک بندرعباس بشماره چاپی ۳۵1۸20 سری ج سال ۹۸ با شماره دفتر املاک الکترونیکی 140020۳2۳1۳۶00۵۳۶2 
که بنام فاطمه/ رهروان / فرزند غلامعلی شــماره شناسنامه 1۵۳ تاریخ تولد 1۳2۷/0۵/1۶ صادره از لارستان دارای شماره 
ملی ۷۹14۸۳۳1۹۹  ثبت وســند مالکیت صادر و تســلیم گردیده ؛ که برابر دستور شماره 1۳۹۶0400002۹۵۵۳0 مورخ 
1۳۹۶/0۵/1۸ قاضی محترم اجرای احکام مدنی شورای حل اختلاف بندرعباس به نفع رقیه اسفندی بازداشت گردیده وبرابر 

دستور شماره 1۳۹۷040000114۶24 مورخ 1۳۹۷/04/12 شعبه اجرای احکام مدنی شورای حل اختلاف شهرستان بندرعباس به نفع رضا آذرفام به علت 
جابجایی مفقود گردیده که تقاضای صدور سند مالکیت المثنی نموده ؛  لذا استناد  ماده 120آئین نامه  اصلاحی و تبصره ذیل آن بدینوسیله اعلام میشود هر 
کس مدعی انجام معامله نسبت به پلاک مذکور و وجود اصل سند مالکیت در نزد خود میباشد بایستی از تاریخ انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز اعتراض 

خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت به این اداره تسلیم و رسید اخذ نماید در غیر این صورت وفق مقررات اقدام می گردد . 
1400/۶1۹ م/الف - تاریخ انتشار : 1400/10/20 
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روزنامه منطقه جنوب کشور
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روزنامه نگار موظف است ضمن دفاع از آزادی خبر و تفسیر و 
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که با حکم دادگاه مشخص می شود، خودداری کند.
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daryanews.ir : اینستاگرام

گروه گزارش // » من کارشناســم «. این جمله کوچک 
فوق در هر زمینه ای، امید به بهبود اوضاع یا انجام امور 
به نحو  احسن را نوید می دهد . اما برای ما این مُسَلَّم ، 

وارونه شد .
   بــه گــزارش دریــا ؛ از توابع بخش شــمیل بندعباس 
هســتیم. در بین مســیر و جاده مواصلاتی حسنلنگی به 
شــمیل رودخانه فصلی بنام رودخانه » دریســی « وجود 
دارد که مســیر مذکور بوسیله آبنما از آن عبور می کرد . در 
ســمت جنوبی و جنوب غربی آن روســتای چاه خرگ و 
در سمت شرقی و شمالی آن روســتای کرمون قرار دارد .  
در زمان بارندگی نیز  اگر که ســیلاب جریان پیدا می کرد ، 
 گاهی یک ساعت ، گاهی دو ساعت و شاید کمتر یا بیشتر 
راه بندان می شــد . تا اینکــه اداره راه بندرعباس حدود ۶ 
یا ۷ ســال پیش تصمیم به ایجاد پل گرفت . ابتدا خوشحال 
شــدیم ، ولی وقتی کار شروع شد و مشاهده کردیم که قصد 
 دارند از پل های پیش ســاخته)باکس های بتنی(  استفاده 
کنند ، مســتمر گفتیم که این روش و این کار عبث و حتی 
خطرناک است . گفتیم ما بچه اینجا هستیم و این رودخانه را 
می شناسیم . این رودخانه وحشی  و خطرآفرین است . لطفاً 
با جان و مال مردم بازی نکنید . امّا در جواب این تجربه و 
دانسته های چند ده ساله های ما ، کارمند یا کارشناس اداره 

راه با این جمله کوتاه که » من کارشناسم « سعی داشت با به 
رخ کشیدن سواد و تحصیلات به اصطلاح کلاسیک خود ما 
را قانــع کند . علی ایحال از ما اصرار و از آنها انکار و نهایتاً 
کار غیراصولی که قصدش را داشتند انجام گردید و شد آنچه 
نباید می شد و حدود سال ۹۸ کار ساخت تمام شد . برای ما 

نتیجه کار مثل روز روشن بود . 
  در بارندگی دو ســال پیش که حجــم بارندگی کمتر بود ، 
نشانه هایی از غیراصولی و غیراســتاندارد بودن کار عیان 
شد و شــاهد طغیان و خســارت این رودخانه بودیم ، امّا 
باز هم مســئولین مربوطه بر اعتقاد و نظر اشتباه خود راسخ 
بودند، تا اینکه در بارندگــی اخیر، دقیقاً مطابق پیش بینی 
ما با ورود ســیلاب ، چون پل  ایجاد شده جوابگوی حجم 
آب نبود و مزید بر آن مســدود شــدن ورودی های آن با 
شــاخ و برگ و تنه درختان به دلیل کوچــک بودن اندازه 
قطــر داخلی دریچه های آن ،  عمــلًا پل مذکور را از مدار 
عبور آب خارج شد و خودش سدی شد  جلوی رودخانه 
و نتیجتاً حجم زیادی از ســیلاب از دو طرف ، یک طرف 
به سمت محله و منازل مســکونی مردم و کشاورزی آنان 
در روســتای چاه خرگ و از طرف دیگر به سمت کشت و 
کشاورزی مردم و منازل مردم در روستای کرمون حمله کرد 
و چه شــب و روزی بر مردم و این روســتا نشینان محروم 

گذشــته ، که فقط خدا می داند و بس . خانواده فقیری در 
روســتای چاه خرگ که سرپرست ندارند و تحت پوشش 
کمیته امداد روزگار مــی گذرانند ، می گویند خواب بودیم 
 که یک لحظه احساس کردیم  خیس شده ایم و در آب فرو 
رفته ایم و احساس سرما می کردیم . از جایمان بلند شدیم، 
دیدیم که سیلاب وارد خانه مان شده است و هرطور شده از 
خانه بیرون آمدیم تا جانمان را نجات دهیم .فرد روســتائی 
دیگر می گوید ، یک لحظه متوجه شدم که سرمایه زندگی ام 
که یک گاو بود را ، آب دارد با خودش می برد . فرزندانم وقتی 
این صحنه را دیدند جانشان را به خطر انداختند و به آب زدند 
تا این اندک سرمایه زندگی مان را حفظ کنند . خدا با ما یار 
بود ، چون طناب حیوان دور یک درخت پیچید و گیر کرد و 
همین باعث شد که فرزندانم به او برسند و با کمک دیگر اهالی 
پس از تحمل سختی زیاد و زحمت فراوان آن را از آب بیرون 
کشیدند . وقتی از آب بیرونش آوردند ، حیوان بیچاره خفه 
شد بود و از سرما می لرزید . کشان کشان آوردیمش داخل 
خانه و آتش روشن کردیم تا اینکه کم کم توانست روی پای 
خودش بایستد .با وقوع این اتفاقات به آن  روزی و زمانی 
 فکر می کردم که آن کارمند تحصیلکرده اداره راه می گفت  

» من کارشناسم « می گفت :من می دانم یا شما؟
  می خواهم بگویم آقای کارشناس ، الآن بیا و جواب آلام و 

گرفتاری که برای مردم درست کرده اید را بدهید . 
   گرفتاری و خانه خرابی مثل دو مورد فوق   که برای مردم 
محروم روستا و روستانشینان درست کرده اید را چه کسی 

پاسخ می دهد ؟ 
 سیلاب یک شــانه خالی با ارتفاع حدود دو تا سه متری 
برای ادامه مسیر ، قبل و بعد از پل ایجاد کرده و با انحرافی 
که به گاردریل ها داده ، هر لحظه احتمال سقوط خودروها از 
ارتفاع دو سه متری ، بخصوص در شب و باز هم خصوصاً 

برای افراد غیرمحلی وجود دارد . 
بروز این همه مشکلات را چه کسی پاسخگوست؟! 

حالا اهالی ،  قدر آن آبنمای قدیمی با طول و گســتردگی 
فراوان را می دانند ، چون با وجود اینکه در طول یکسال دو 
یا سه چهار باری ، هر بار دو سه ساعت راه مسدود می شد، 

در عوض مال و جانشان به خطر نمی افتاد . 
راه حل رفع این معضل ، برداشتن این آثار بی تدبیری اداره 
راه ) پل ها و باکســهای بتنی( از مسیر آب و جایگزین  آن 
ساختن پل استاندارد و بزرگ با پایه های با فاصله مناسب 

است .  
آیا کسی هست پاسخ دهد !؟

شما پاسخ می دهید آقای کارشناس؟

هنوز چیزی از خبر خوب کاهش ۱۵ درصدی قیمت بلیط 
هواپیما در آذر ماه نگذشته بود، که خبری دیگر مبنی بر 
افزایش قیمت بلیط هواپیما در دی ماه منتشر شد. اما علت 
این افزایش قیمت چیست؟ آیا سازمان های هواپیمایی 
در آن نقش دارند؟تاکنــون، بلیط  های هواپیما داخلی و 
خارجی شــامل مالیات بر ارزش افزوده نمی شدند. اما 
بر اســاس قانون مصوب مجلس شــورای اسلامی، از 
تاریخ۱۴۰۰/۱۰/۱۳ کلیه شرکت  های هواپیمایی موظف 
هستند ۹ درصد مالیات بر ارزش افزوده را بر روی بلیط 
هواپیمای خارجــی  و ۴ درصد مالیات بر ارزش افزوده 
بر روی بلیط هواپیما داخلی را محاســبه  و به سازمان 
امور مالیاتی پرداخت کنند. در این صورت به موجب آن 
افزایش قیمت بلیط هواپیما رخ خواهد داد. به دنبال ابلاغ 
سازمان امور مالیاتی، با قانون مصوب مجلس ۹ درصد 
مالیات بر ارزش افزوده روی قیمت بلیت اضافه شد که با 
حذف پنج درصد عوارض شهرداری، نرخ بلیت هواپیما 
در مسیرهای داخلی با ۴ درصد و در مسیرهای خارجی 
با ۹ درصــد افزایش روبه رو خواهد شــد. این قانون با 
واکنش مردمی مواجه شــده است، به ویژه آن که از سال 
۱۳۹۷ تا کنون قیمت بلیت هواپیما مستمر و به عنوان های 
مختلف از تحریم و نوســان ارز گرفته تا محدودیت های 
کرونا افزایش هایی تا ۱۰۰ درصد را هم تجربه کرده است. 
بحث اضافه شــدن مالیات بر ارزش افــزوده روی بلیت 
هواپیما از سال ۱۳۸۶ مطرح شد و سال ۱۳۸۸ سازمان 
امور مالیاتی آن را جدی تر کرد و مجلس هم شــش ماه 
پیش آن را تصویب کرد. پس از گذشت ۱۱ سال آن قانون 
مبهم ابلاغ و اجرایی شده است و هیچ راهی هم برای اجرا 
نکردن آن نگذاشته اند. تاکید هم کرده اند از روز سیزدهم 
دی ماه ۱۴۰۰ باید اجرایی شــود. شرکت های هواپیمایی 
خارجی که به دلیل مقررات بین المللی فعلا امکان اجرای 
این قانون را ندارند، چارتری ها هم نســبت به آن دچار 
ابهام شده اند، اصلا مشخص نیست این مالیات را چگونه 
باید لحاظ کرد و چه بایــد کرد.مردمی که با هواپیما در 
داخل و یا به خارج از کشور سفر می کنند تا پیش از این 
 Tax ،نیز چند نوع مالیات روی بلیت پرداخت می کردند

یا مالیات )توسط دولت در ارتباط با حمل و نقل هوایی 
وضع شده(، عوارض شــهرداری، عوارض فرودگاهی و 
عوارض نظارت بر ایمنی مسافر. در سفرهای خارجی نیز 
عوارض فرودگاه بین المللی از مبدأ و سوخت و عوارض 
خروج از کشــور هم اضافه می شود. عوارض خروج از 
کشــور که با اجرای قانون بودجه در ســال ۱۴۰۱ قرار 
است افزایش پیدا کند و دیگر شبیه جریمه شده است تا 
عوارض. عوارض فرودگاه بین المللی از مبدأ هم که حدود 
۵۰۰ هزار تومان می شــود. چرا مردم با این وجود  باید 
مالیات جدیدی بپردازند؟ محل هزینه کرد این مالیات ها که 

شبیه جریمه شده است، کجاست؟
اجرای مالیات بر ارزش افزوده در بلیت هواپیما مغایر با 
قوانین بین المللی حمل و نقل اســت. مطابق این قوانین 
در تمــام دنیا حمل بار و مســافر معــاف از مالیات بر 
ارزش افزوده اســت، اما در ایران از این قانون مســتثنی 
شده اند و با تصویب اعمال مالیات بر ارزش افزوده روی 
بلیت هواپیمــا، قانون بین الملل را نادیــده گرفته اند. در 
صنعت هوایــی تولیدکننده محصول را با همان نرخی که 
تولید کرده باید به دست مصرف کننده برساند. ضمن اینکه 
مصرف کننده یک بار قبلا مالیات پرداخته، چرا دوباره از 

او مالیات می گیرند؟
 فرودگاه های خارجی هم از مسافران مالیات می گیرند، 
اما در آن جا شما به چشم می بینید که آن مالیات را خرج 
کرده اند و تبدیل به خدمات برای مردم شــده اســت. در 
فرودگاه های بین المللی ایران که این همه هم مالیات گرفته 
می شود و مبلغ عوارض خروج هم از 2۵ هزار تومان به 
۸۰۰ هزار تومان رســیده است، چه تغییری در وضعیت 
آن فرودگاه ها ایجاد شــده است؟ چرا وضعیت فرودگاه 
بین المللی تهران بعد از 2۰ سال هنوز هیچ تغییری نکرده 
است؟ چند هتل برای آن ساخته اند، چند باند فرودگاهی 
به آن اضافه شده است، چه خدمات در شأنی را به مردم 
می دهند؟ این همه ســال به شهرداری عوارض داده شده 
است چه خدمات شهری برای مسافران فرودگاه ها ایجاد 

شده است؟
  یک بار به مردم توضیح دهند این مالیات هایی که برای 
ســفر گرفته می شود و بیشتر حکم جریمه را پیدا کرده و 
سفر را روز به روز برای تعداد بیشتری سخت تر می کند، 
در کجا خرج می شود و چه خدماتی در ازای آن به مردم 

داده می شود؟
  سئوال های دیگر که پیش می آید این است که با وجود 
قوانین جدید قوانین کنسلی بلیط هواپیما چگونه می شود؟
دبیر انجمن شرکت های هواپیمایی درباره نحوه استرداد و 
دریافت کنسلی بلیت هواپیما هم افزود: بله بلیت ها مسترد 
می شود و این ۹ درصد هم به خریدار بلیت برگشت داده 
خواهد شد. البته ســوالات و ابهامات زیادی وجود دارد 
که بایستی سازمان امور مالیاتی نسبت به رفع آن ها اقدام 
کند. متأسفانه از زمان ابلاغ قانون در ۶ ماه قبل تا کنون، 
هیچ اقدامی در جهت توجیه و آموزش کسب و کار های 
مشــمول قانون جدید مالیات بر ارزش افزوده از جمله 

صنعت هوانوردی صورت نگرفته است.
آخرین سئوال هم این که با این وجود چه زمانی می توانیم 

بلیط هواپیما ارزان بخریم؟
  دبیر انجمن شــرکت های هواپیمایی  در این باره گفت: 
قیمت بلیط هواپیما شناور و متناسب با شرایط عرضه و 
تقاضا متغیر است. اما از سوی سازمان هواپیمایی کشور 
ســقفی برای قیمت بلیط هواپیما اعلام میشــود که کلیه 
شــرکت ها ملزم به رعایت سقف نرخ اعلام شده هستند 
و نمی توانند غیر قانونی افزایش قیمت بلیط هواپیما داشته 
باشند. به طور کلی بلیط هواپیمای هر مقصدی در زمان 
»های ســیزن« و تعطیلات یعنی زمان هایی که تقاضای 
سفر به آن مقصد بیشتر می شود، گران تر و در زمان های 
عادی ارزان تر اســت. به طور مثال بلیط هواپیما کیش 
در فصل پاییز و زمســتان و تعطیلات نوروز به نســبت 
تابستان گران تر اســت. یا بلیط هواپیما مشهد در زمان 
 مناسبت های مذهبی مانند تولد امام رضا و… گران تر از 

زمان های عادی است.

قانونی که سفر را برای مردم گران تر می کند
یادداشت

» من کارشناسم « 

 روستاییان تاوان اجرای طرح های غیرکارشناسی را می دهند

قیام ۱۹ دی قم، پرتوی از نهضت ۱۵ خرداد بود، 
این پیام امام خمینی )ره( در واکنش به کشتار مردم 
قم در روز ۱۹ دی است، امام خمینی )ره( این قیام 
را پرتوی از نهضت ۱۵ خرداد ســال ۴2 دانستند 
و فرمودنــد: نهضت اخیر که پرتوی از نهضت ۱۵ 
خرداد است و شعاعش در سراسر کشور نورافکنده 
خــود کوبندگی خاصی دارد که شــاه را از خود 
بی خود کرده و او و دار و  دســته چاقوکشش را 
به تلاش مذبوحانه واداشــته است. جنایات ۱۹ 
دی ۵۶ نقطه عطفی اســت به جنایات شاهانه ۱۵ 
خرداد، شاه خواست ضرب شستی به ملت مسلمان 
نشان دهد.قم، یکی از مهم ترین پایگاه ها و کانون 
های مبارزه در تاریخ انقلاب ایران به شــمار می 
رود. طلاب و مردم این شــهر روزهای پرحماسه 
و پرشوری را برای از میان برداشتن رژیم پهلوی 
پشــت سرگذاشتند و تأثیر بســزایی در پیروزی 
انقلاب داشتند، در حقیقت بعد از قیام ۱۵ خرداد 
۱۳۴2 خورشیدی قم مرکز اصلی و هدایت کننده 
مبارزات شد و پس از چهارده سال، قیام ۱۹ دی 

 ۱۳۵۶ خورشــیدی که آن را »جرقه انقلاب« نیز 
نامیده اند، در این شهر به وقوع پیوست. این روز 
یادآور حماسه بزرگ و با شکوهی است که برگ 
دیگــری از کتاب زرین انقلاب اســلامی را رقم 
زد. آیت الله خامنه ای در ســال ۱۳۸۴ در یکی 
از ســخنرانی های خود در مورد اهمیت این واقعه 
فرمودند: قم همچنان که مطلع قصیده  بلند نهضت 
اسلامی در سال۱۳۴۱ بود، سرآغاز ماجرای عظیم 
و پرافتخار پیروزی انقلاب در ۱۳۵۶ خورشیدی 
هم شد. امروز ما بعد از سال ها ، یاد آن روز و یاد 
شــهیدان مظلوم آن روز و یاد آن حرکت حماسی 
بی نظیر و بی ســابقه را باید گرامی بداریم. انتشار 
 مقالــه توهین آمیز یکی از روزنامه ها نســبت به 
امــام خمینــی در ۱۷ دی مــاه ۱۳۵۶، مردم قم 
در قیامی سراســری علیه رژیم پهلوی دســت 
به راهپیمایی زدند. ســفارت امریــکا این قیام را 
»پرقدرت ترین جنبش مذهبوین، در مقابل دولت 

از ســال ۱۹۶۳م/۱۳۴2ش. تا آن روز خواند و 
درباره عواقب و پیامدهای آن هشدار داد. متعاقب 
این قیام رژیم سعی کرد برای بی اهمیت جلوه دادن 
آن کارکنان را مجبور به راه اندازی تظاهرات به نفع 
خود کند که بنابر اســناد سفارت امریکا این اقدام 
نتوانســت، طبقه متوسط ایرانی را با این شعار که: 
تظاهرات مذهبی قم تلاش نومیدانه مرتجعین بوده 
است، به طرف خود جلب کرده و آنها را به نفع خود 
بسیج نماید. سفیر وقت آمریکا در ایران با اشاره 
به پیامدهای قیــام ۱۹ دی می گوید: »این حادثه 
سرآغاز یک سلسله تظاهرات زنجیره اي دیگر در 
قم و سایر شهرهاي ایران بود که روزبه روز بر دامنه 
و وســعت آن افزوده شد. در ایران دوره عزاداري 
براي شــهدا و مردگان چهل روز طول مي کشد و 
روز چهلم مراسمي براي یادبود برپا مي گردد. چهلم 
شهداي قم با تظاهراتي در نقاط مختلف ایران همراه 
بــود که به درگیري هاي تازه و شــهداي دیگري 

انجامید و در مراسم چهلم این شهیدان نیز حوادث 
مشــابهي روي داد و در نتیجه به فاصله هر دوره 
چهل روزه، ایران صحنه تظاهرات خونین و تازه اي 
شــد.« تظاهرات ۱۹ دی ۱۳۵۶ قم و تداوم آن به 
صورت مراسم چهلم شهدای قم در تبریز و سپس 
برگزاری چهلم شــهدای تبریز در دیگر شهرهای 
ایران از جمله اصفهان و شیراز از موضوعات مورد 
مکاتبه سفارت آمریکا با واشنگتن است. به عنوان 
نمونه در گزارشی با تأکید بر عکس العمل مردم در 
برابر این قیام خونین آمده اســت: »در عرض دو 
روز تظاهراتی به طرفداری آنانی که در قم کشته 
شــده بودند، به طور ناگهان در دیگر شــهرهای 
عمده ایران و عمدتا در اصفهان، شــیراز، تبریز و 
تهران شروع به مشتعل شــدن نمود.« سایروس 
ونس وزیر خارجه کابینه جیمی کارتر نیز با اشاره 
به این موضوع که کشــتار مردم در این روز بهانه 
مناسبی به دست مخالفان مذهبی شاه داد تا »هر 

چهل روز یکبار به رسم شیعیان تظاهراتی به یادبود 
شهیدان خود به راه بیاندازند« می گوید: »واکنش 
پلیس و کشــته شدن جمعی دیگر در این مراسم، 
بهانه تظاهرات دیگری را در چهل روز بعد فراهم 
می ساخت و هریک از این تظاهرات نسبت به دفعه 
قبل، وسیع تر و خشونت آمیزتر بود؛ به طوری که 
من در روز دهم مه، گزارشی برای پرزیدنت کارتر 
فرستادم و طی آن نوشتم: فعالیت ها و حرکاتی که 
علیه شاه در ایران آغاز شده، جدی ترین نوع آن از 

۱۹۶۳ به این طرف است.«
*  نتایج و پیامدها ی قیام 19 دی 13۵7 :

۱- آنچه را که رژیم از آن وحشت داشت، به تبع 
قیام نوزده دی به وقوع پیوست و حوزه های علمیه 
و روحانیت در خط امام )قدس سره( به حرکت در 
آمدند و زمینه ای فراهم گردید که نهضت در مسیر 
صحیح مبارزه قرار گیرد، و ترفندهای بعدی رژیم 

را نیز بی اثر کرد.
 2- روشن شد که جریان حقوق بشر و فضای باز 
سیاسی، طلیعه ای برای میدان دادن به ملی گراها، 
لیبرال ها و ... بوده و امریکا و رژیم شاه، عملًا در 

جذب مردم به سوی میانه روها موفقیتی نداشته اند 
و آنان هیچ پایگاهی در میان مردم ندارند.

 ۳- قیــام ۱۹ دی باعث تعمیق و مردمی شــدن 
نهضت و شرکت توده های مذهبی، به ویژه جوانان 
گردید. ۴- با قیام قــم، آهنگ حرکت انقلاب به 
صورت »استراتژی چهلم ها«ی پشت سر هم، با 
صورت و محتوای کاملًا اسلامی شتاب فزاینده و 
گسترده تری به خود گرفت و رهبری امام )قدس 
سره( به عنوان نقش اصلی مبارزه با رژیم شاه ظاهر 
شد.در جامعه امروز نیز نقش شهر قم و مردمانش 
همانند ســابق پررنگ است و هیچ کاهش نیافته 
اســت، در شــرایط حال حاضر حوزه های فعال 
و مراکــز مطالعاتی فعال در قــم نقش اتاق فکر 
انقلاب اسلامی را دارند و با گفتمان اسلامی خود 
برنامه ریزی درســت و تصمیمات مناسب را اخذ 
می کنند. قیام خونین مردم قم در ۱۹ دی یادآوری 
می کند که همواره با نگاهی ویژه، آنچه را که در این 
شهر منتشر می شود دنبال و بازنشر کنیم چراکه این 
شهر هنوز به عنوان یکی از مراکز انقلاب، فعال و به 

دنبال پیشبرد اهداف انقلاب است.

یادداشت

رحیم رضاخانی  قیام ۱۹ دی ۱۳۵۶ قم ، پرتوی از نهضت ۱۵ خرداد است

گروه خبر // معاون بهداشــتی دانشگاه 
علوم پزشکی هرمزگان گفت: با توجه به 
انتشار  از مکان های  اینکه مدارس یکی 
ویروس کرونا است، خانواده ها از فرستادن 
فرزندانشــان با عائم بیمــاری خفیف 

جلوگیری کنند.
   عبدالجبارذاکری اعلام کرد: همچنین مدیران 
و معلمان نیز در صورت حضور دانش آموزان 
با علائــم بالینی هر چند مختصــر از ورود 
دانش آموز بــه کلاس جلوگیری کنند.وی 
بیان داشت: مسؤولیت رعایت پروتکل های 
بهداشــتی در مدارس برعهــده آموزش و 
پرورش و در هر مدرســه مستقیم زیر نظر 

دانشگاه  بهداشتی  است.معاون  مدرسه  مدیر 
علوم پزشکی هرمزگان اظهارداشت: همکاران 
حوزه بهداشــتی در دفتر سلامت خانواده و 
مدرســه نیز تمام این نظارت ها را خواهند 
داشت و از والدین نیز درخواست می شود که 
هر کدام از آن ها به عنوان یک ناظر رعایت 
پروتکل های بهداشتی را نظارت نمایند و در 
صورت هر گونه کوتاهی مراتب را اعلام کنند.
*   قرنطینــه یــک اصل مهــم در مهار 

کروناست
  سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان 
نیز گفت: رعایت قرنطینه در بیماران با علائم 
بالینی کم و مشابه سرماخوردگی، یک اصل 

مهم در کنترل و مهار کرونا و سایر بیماری های 
ویروسی است که متأسفانه این روزها بسیار 
کمرنگ شده است.فاطمه نوروزیان ادامه داد: 
با افزایش میزان واکسیناســیون، از یک سو 
موارد ابتلاء و از ســوی دیگر شدت علائم 
بیماری کرونا در افراد واکســینه شده کاهش 
پیدا کرده، که این منجر بــه رعایت نکردن 
قرنطینه در جامعه شده است.وی بیان داشت: 
افراد با تصور اینکه دچار ســرماخوردگی 
ساده شده اند، قرنطینه نمی مانند و به راحتی 
در جامعــه و محل کار خود حضور می یابند 
و ندانسته موجب انتشار و انتقال بیماری در 

جامعه می شوند.

   نوروزیان تاکید کرد: بیشتر سرماخوردگی ها 
در این روزها ناشی از کرونا بوده، زیرا بیشتر 
افراد واکســن تزریق کــرده و ایمنی دارند 
و ممکن اســت این بیمــاری را به صورت 
ســرماخوردگی خفیف تجربــه می کنند.به 
گزارش مهــر، وی ادامه داد: طبق نظر کمیته 
علمی دانشگاه علوم پزشکی به منظور کنترل 
بیماری لازم است تمامی افراد با داشتن علائم 
خفیف سرماخوردگی حداقل هفته اول خود 
را در منزل قرنطینه کننــد و در صورتی که 
حالشان رو به بهبود بود می توانند یک هفته 
بعد به محل کار مراجعه کنند اما پروتکل های 

بهداشتی را با جدیت رعایت کنند.

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان:

دانش آموزان با عائم خفیف کرونایی به مدرسه نروند
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